
Ukazuje się od 1990 roku

Nr 5 (1 0 0 ) • M aj 199 9  • 36 s tro n  + wkł. • C e n a  2 ,5 0  PLN
Nasz adres w internecie http://www.polska.lex.pl/prasa/Wiesci-Lubonskie

Zamieszczony 
obok kupon - po 
wypełnieniu i prze
słaniu do redakcji weź
mie udział w losowaniu
trzech do wyboru nagród po 
100 zł, ufundowanych z oka
zji wydania setnego numeru 
„W ieści Lubońskich” .

W  N U M E R Z E :
ust A u to s tra ta  ...?

(L o s y  w y s ie d le ń  pod  a u to s tra d ę )

^ Z a d z i w i a j ą c a  je d n o m y ś ln o ś ć
(o  a b s o lu to r iu m  d la  Z a rz ą d u  M ia s ta )

—U i^ N o w i d y re k to rz y  „ Z ie m n ia k ó w ”

http://www.polska.lex.pl/prasa/Wiesci-Lubonskie


Tli 0604 895 275

Bociani 
apel nadal 

aktualny
Czekamy na zgłoszenia osób lub instytucji chcą

cych przysłużyć się ochronie bocianów. Jedyne w Lu
boniu gniazdo tych dostojnych ptaków przy ul. Sobies

kiego jeszcze pod koniec kwietnia było puste. Z niewiado
mych przyczyn boćki opóźniły swój przylot z ciepłych krajów. 

Dopiero 4 maja ich klekot rozniósł się po okolicy. W związku 
z tym nie wiadomo, czy zdążą w tym roku wychować swoje młode. 
Wszystkich, którzy mogą wesprzeć finansowo remont jedynego 

w Luboniu bocianiego gniazda prosimy o kontakt z redakcją „Wieści 
Lubońskich” .

Alicja Witucka-Piskorska

R o d ziN A  
p o s z u k u jE  
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26 m aja Dzień Matki

P o w ie d z ia ła ś  „ m a m o ''

S e r c e  d rży . P a tr z ę  n a  tw o je  n ie u d o ln e  k ro czk i. 

S z c z ę ś c ie !  T a k i j e g o  w y m ia r  

ja k ie g o  n ie  zn a ła m  d o  te j ch w ili.

r o w ie a z ia ta s  „ m a m o

p o b ie g ła ś  w s w o im  n o w y m  g ra n a to w y m  fa r tu s z k u  

r o b ią c  p ie r w s z y  k r o k  vr d o r o s łe  życ ie .

U k łu c ie  s e r c a  - id z ie sz  sa m a .

R a d o ś ć  - j e s t e ś  j u ż  ta k a  d u ża .

M a m o !  P r z y tu l iła ś  m n ie  z  za d o w o le n ie m  

ś c is k a ją c  p o d  p a c h ą  d yp lo m .

U śm ie c h e m  z d ła w iła m  ś c is k  ir  g a rd le .

P a trzę  z e  w zru sze n ie m  - to g a  n a  M o ic h  r a m io n a c h  

p r z e k r z y w iła  s ię  d z ie c in n ie .

„ S p ó jr z  - j e s t  n a p r a w d ę  n a jp ię k n ie js z y  n a  Ś w ie c ie ”  

i r  ra m io n a c h  tu l is z  s w e g o  m a le ń k ie g o  syn ka .

J e s t  ta k i  p o d o b n y  d o  C ie b ie ...

T w o je  łz y  i s ze p t „ m a m o "  

ś c is k a s z  m o ją  rę k ę  d o d a ją c  o tu c h y .

O d c h o d zę  w  tę  n a jd a lszą , s a m o tn ą  d ro g ę  

z  M o im  „m a m o ” ...

Miłość matki -
czasami łatwa i wesoła jak  majowy wiatr 
czasami trudna i kłująca jak  cierń 
czasem bolesna i zatrwożona 
Miłość matki -
bezinteresowna, czuła i opiekuńcza.
Malce i jej miłości złóżmy hołd.

m.m.

L u b o ń , m a j '9 9

K to jest K im  w  Luboniu
M ARIA N O W A K
- dyrektor Gimnazjum 
nr 1 w Luboniu.

Urodzona w 1946 r. 
w Luboniu, gdzie mieszka 
do dnia dzisiejszego przy ul. 
łjącznej. Wdowa, ma trójkę 
dzieci.

Nauczycielka, od 1991 r. 
dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 w Lubo
niu. Posiada wykształcenie wyższe w dzie
dzinie filologii rosyjskiej. Wiedzę zdobywa
ła w murach Uniwersytetu im. Adama Mic
kiewicza w Poznaniu, a później na stypen
dium w Moskwie na Uniwersytecie im. M. 
Łomonosowa.
W roku 1966 rozpoczęła pracę jako nau
czyciel języka rosyjskiego i wychowawca 
w SP 2 w Mosinie. Niedługo potem przenio
sła się do SP 4 w Luboniu, gdzie kon
tynuowała karierę nauczycielską. W 1991 r. 
wystartowała w konkursie na stanowisko 
dyrektora szkoły, który wygrała. Po zakoń
czeniu kadencji po raz drugi stanęła w szran
ki konkursu, w którym ponownie zwycięży
ła. W ten sposób dzierży „buławę dyrektors
ką” w SP 4 od 8 lat.
Wiatach 1990 1992 kształciła się w Studium 
Katechetycznym przy Papieskim Wydziale 
Teologicznym w Poznaniu, co umożliwiło

jej prowadzenie lekcji kate
chezy w szkole podstawo
wej. Na wspomnianym 
PWT ukończyła również 
dwuletnie Studium Rodzi
ny. Zajmowała się także za
sadą integralności naucza
nia. biorąc udział w kursie 
rozwijającym umiejętności 
pracy z osobami upośledzo
nymi umysłowo.
Obecnie - działając na pod
stawie uchwały RML - za

jmuje się organizacją Gimnazjum nr I, 
którego zostanie dyrektorem z dniem 
I września 1999 r.
Dawniej kiedy, jak mówi miała czas, po
święcała go na działalność pozazawodową. 
Była członkiem Rady Parafialnej Parafii pod 
wezwaniem św. Maksymiliana M. Kolbe. 
Uczestniczyła również w pracach parafial
nej Akcji Katolickiej. Teraz pracuje prak
tycznie na dwa etaty i bardzo ciężko jest jej 
znaleźć wolne chwile.
Lubi podróżować oraz spędzać czas z inte
resującą książką lub oglądając ciekawy film. 
Sama uważa, że jej największą wadą jest 
zbyt duża impulsywność. Żałuje niektórych 
momentów, kiedy nie potrafiła nad sobą 
zapanować. Stwierdza jednak, że wady re
kompensuje zaletami, wśród których wy
mienia dwie główne pracowitość, która teraz 
daje duże efekty oraz wyrozumiałość.

A.M.

Korzystając z okazji zadaliśm y dyrektorom  lubońskich gim nazjów  

pytanie: W ja k i  sposób organ izu ją  now e szko ły  i ja k  zam ierzają  

rozw iązać prob lem y w ynikłe  na sku tek  ich u tw orzenia  (dojazd  do 

szkół, kadra, p rogram y lub in n e  uw ażane przez dyrektorów  za 

priorytetow e)?  Ich w ypow iedzi czyta j na str. 14.

IRENA FO JT
- dyrektor Gimnazjum 
nr 2 w Luboniu

Ur. 1.05.1955 r. Pocho
dzi z Rawicza. W' Luboniu, 
w domu nauczyciela przy 
ul. Sobieskiego mieszka od 
roku 1980. Jest mężatką 
(mąż pracownik Księgarni 
,vh’. Wojciecha), ma jedno 
dziecko (córka Małgorzata uczennica V LO 
w Poznaniu).

Historyk z wykształcenia (studia na Uni
wersytecie im. A. Mickiewicza w Poznaniu 
w tym podyplomowe, zakończone uzyska

j  niem I stopnia specjalizacji). O wyborze 
wykonywanego zawodu nauczyciela zade
cydowała jednak szkoła średnia z dużymi 
tradycjami pedagogicznymi Technikum Ho
dowli Roślin i Nasiennictwa w Bojanowie 
(dawne woj. leszczyńskie) oraz. osoba jej 
dyrektora, znanego w środowisku wielko
polskim pedagoga Lucjana Krysz.kiewicza.

W 1979 r. rozpoczęła pracę w Szkole 
Podstawowej nr 2 w Luboniu, gdzie do 
momentu objęcia posady dyrektora gimnaz
jum była nauczycielem historii oraz wiedzy 
o społeczeństwie i wychowawcą klas star
szych. Przez krótki okres pracowała jako 
pedagog w SP nr 4.

W SP nr 2 przez długi czas opiekowała 
się Samorządem Uczniowskim oraz działa
jącą przy nim Sekcją Pomocy Ludziom 
Starszym i Niepełnosprawnym. Kierowała 
kółkiem historycznym, organizowała szkol
ne konkursy o tej tematyce oraz okolicznoś
ciowe wieczornice. Od 1990 r. prowadzi 
kronikę SP nr 2. Jako nauczyciel historii 
współpracuje z Biblioteką Miejską, przygo-
......... - ......... .. l.,l . ,.• łtili

i biorąc wraz z młodzieżą 
udział w imprezach prowa
dzonych przez BM.

Historia jest jej pasją. 
Z powodu silnego związku 
z wojennymi losami własnej 
rodziny ma do przeszłości 
osobisty, emocjonalny sto
sunek. Łączy ją więź z ro
dzinami osób, które poległy 
w Katyniu. Rzetelne pode
jście do wiedzy historycznej 
przekazuje młodzieży, którą 

wychowuje od 20 lat.
Jest zdecydowana, konkretna i ambitna. 

Wobec młodzieży wymagająca, ale życz
liwa, umiejąca zrozumieć problemy wycho
wanków, nawiązać z nimi kontakt i z roz
wagą nieść pomoc. Ciesząca się sympatią 
uczniów za rzetelne podejście do obowiąz
ków i wyrozumiałość. Uważana jest za 
osobę wrażliwą, o dużej kulturze osobistej. 
Najważniejsza w jej życiu jest rodzina. To 
dla niej parokrotnie odrzucała propozycje 
objęcia funkcji wicedyrektora w SP nr 2.

Spośród wad sama wymienia uciążliwą 
drobiazgowość.

Prócz historii interesuje ją świat pojęty 
szerzej, jego kultura, aktualne problemy. 
Skompletowała na własne potrzeby pokaźną 
bibliotekę. Pascynuje ją również fotografia. 
Stworzyła fotograficzną dokumentację roz
budowy SP nr 2.

Jak wiele kobiet lubi eksperymenty kuli
narne.

Luboń jako miejsce zamieszkania wy
brała przed laty w związku z podjętą pracą. 
Tu znajduje spokój i odpoczynek, mając 
w bliskiej odległości wielkie miasto. Jako 
pedagog ubolewa nad brakiem miejsc rozry
wki dla młodzieży w Luboniu. Uważa go 
jednak za miasto ciągle rozwijające się.

i i i^ i
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Plac budowy nowej stacji ' 
benzynowej (w kwietniu)

K ró tk o
* Tworzące się przez blisko miesiąc - 
na przełomie marca i kwietnia - korki 
samochodowe wzdłuż ul. Dworcowej 
sięgające przejazdu przy Zakładach 
Ziemniaczanych spowodowane były se
zonową sprzedażą nawozów przez Za
kłady Chemiczne w Luboniu. Tłok wy
nika z dużego popytu na produkty „Fos
forów" oraz konkurencyjności kosztów 
transportu samochodowego w stosun
ku do kolejowego.

Stawianie konstrukcji 
nośnej budynku stacji 
(poczajek maja)

Nowa sta c ja  
benzynow a

Od pewnego czasu trwają prace budowlane przy ul. Żabikow- 
skiej, naprzeciwko Centrum Handlowego „Gesa”. Jak dowie

działy się „WL". firma DEA. która wygrała ogłoszony w zeszłym roku 
przez miasto Luboń przetarg na zagospodarowanie tego terenu, za
mierza wybudować stację benzynową. Pan W aldem ar Lisiewicz z 
Działu Marketingu tej firmy poinformował nas, że według projektu do 
połowy łipca ma zostać wybudowana stacja benzynowa, sklep i myj
nia samochodowa. Będzie to pierwszy obiekt niemieckiej firmy wy
budowany w pobliżu Poznania. Na decyzję o zagospodarowaniu tego 
terenu wpłynęły przede wszystkim: bardzo atrakcyjna lokalizacja (au
tostrada, bliskość Poznania) i duży potencjał lokalnego rynku. We
dług projektu przed oddaniem stacji do użytku trzeba będzie przebu
dować ul. Zabikowskąna długości około 300 metrów aby udostępnić 
dodatkowy pas ruchu dla wjeżdżających i wyjeżdżających ze stacji. 
Jak zapewnia pan Lisiewicz, budowa stacji odbywa się według naj
nowszych europejskich standardów ochrony środowiska. Prace są 
stale dozorowane przez odpowiednie instytucje.

A.M.

O chrona środ ow iska  w  praktyce
Przeczytałem uważnie wypowiedź pana 

Burmistrza Włodzimierza Kaczmar
ka w lutowych WIEŚCIACH LUBOŃ- 
SKICI l -  cytuję: „Przyszły stan miasta two
rzą realizowane inwestycje. Kierunki i za
sady jego rozwoju określają opracowywane 
plany i programy. Rok 1998 byl szczegól
nie owocny \r tego rodzaju działania. Za
kończone zostały prace nad studium uwa
runkowań i kierunków przestrzennego roz
woju Lubonia, strategią rozwoju społecz
no-gospodarczego miasta oraz koncepcją 
programową kanalizacji sanitarnej Lubo
nia Są to bardzo ważne dokumenty dla 
całego społeczeństwa Lubonia, ale słabo 
upowszechnione i zdecydowanie za mało 
znane. Zakończenie prac nad nimi zbiegło 
się praktycznie z końcem poprzedniej ka
dencji samorządu i kilkumiesięcznym okre
sem „bezkrólewia”. Sądzę, że powinna od
być się nad nimi ponowna, publiczna dys
kusja, zarówno na forum Rady Miejskiej, 
jak i z udziałem mieszkańców, którzy prak-

„HALEC2KA” • „gesa” summę
Centrum Handlowe w Luboniu 

zaprasza do sklepu 
z bielizną damską i męską.

Poleca - piżamy damskie i męskie 
oraz rajstopy i skarpety.

Zaprasza „Haleczka” do swojego 
sklepu w Centrum Lubonia. 

Gwarantuje - udane i przyjemne 
zakupy.

r  Niskie ceny!
Miła i fachowa obshiga! 

Przekonaj się sam!

tycznie będą odczuwali i dobrodziejstwa, i 
negatywne skutki planowanych na wiele lat 
zamierzeń. Pisałem już w „WL” o dużej 
ogólnikowości programów' wyborczych 
praktycznie wszystkich ugrupowań startu
jących w ostatnich wyborach samorządo
wych. Przez poprzednie dwie kadencje 
wytyczną dla Rady był dokument „Polity
ka Miasta", wypracowany jeszcze w' cza
sach Komitetu Obywatelskiego i potem kil
kakrotnie aktualizowany. Czy „Polityka" 
nadal obowiązuje i jak się ma do nowych 
dokumentów'? Czy założenia przyjęte w 
Studium uwarunkowań i Strategii rozwoju 
są traktowane poważnie i jaki wywarły 
w'p!yw na konstrukcję tegorocznego budże
tu miasta?

Zapraszam do otwartej dyskusji, w któ
rej nic powinno zabraknąć głosów Burmi
strza i Przewodniczącego Rady oraz po
przednich i obecnych przewodniczących 
właściwych komisji Rady Miejskiej, a tak
że mieszkańców miasta.

Jako w prowadzenie do dyskusji przed
stawię kilka wymogów, określonych przez 
obowiązujące prawo, które muszą spełniać 
przyjęte dokumenty. Warto sprawdzić, czy 
rzeczywiście były one respektowane i czy 
w pełni zabezpieczono interesy mieszkań
ców naszego miasta.

Według ustaww o ochronie środowiska 
w studium uwarunkow ań i kierunków za
gospodarowania przestrzennego (zgodnie z 
art. 6 ust.5) określa się w szczególności:

- obszary objęte ochroną środowiska 
przyrodniczego i kulturowego,

- lokalne wartości zasobów środow iska 
przyrodniczego i zagrożenia środowiskowe...

- kierunki rozwoju komunikacji i infra
struktury technicznej, w tym obszary, na 
których będą stosowane indywidualne i gru
powe systemy oczyszczania ścieków ...

W miejscowym planie zagospodarowa
nia przestrzennego ustala się, w zależności 
od potrzeb:...

- szczególne warunki zagospodarowa
nia terenów, w tym zakaz zabudowy, wy
nikające z potrzeb ochrony środowiska 
przyrodniczego i kulturowego, prawidłowe
go gospodarowania zasobami przyrody 
oraz ochrony gruntów rolnych i leśnych 
(art. 10 ust.l pkt 8),

- tereny, na których przewiduje się sto
sowanie systemów - indywidualnych lub 
grupowych - oczyszczania ścieków bądź 
zbiorników bezodpływowych (art. 10 ust. 1 
pkt 9),

Do miejscowego planu zagospodarowa
nia przestrzennego dołącza się prognozę 
skutków wpływu ustaleń planu na środo
wisko przyrodnicze (art. 10 ust.2).

Podstawę do sporządzania i aktualizacji 
studiów uwarunkowań i kierunków' zago
spodarowania przestrzennego miasta oraz 
miejscowych planów' zagospodarowania 
przestrzennego stanow ią: zasada zrówno
ważonego rozwoju i ochrona środowiska 
(art.5 ust. 1).

W studium i planach w szczególności:
1) określa się przedsięwzięcia niezbęd

ne do zapobiegania powstawaniu zanie
czyszczeń i odpadów' oraz do zapewnienia 
ochrony środowiska lub przywrócenia go 
do stanu właściwego,

cd. na str 26

* Zakłady Ziemniaczane w Luboniu 
użyczyły w kwietniu miejsca i „sceno
grafii” na potrzeby produkcji przedsta
wienia teatralnego, które firma „Tele- 
nowa” z Poznania kręci dla telewizyj
nej „Dw'ójki". Autorem scenariusza i re
żyserem spektaklu „Przypadek łona l i 
chego” według opowiadania Stanisła
wa Lema jest Lech Raczak.

* RML glosami 25 radnych przy 2 
w strzymujących się i braku sprzeciwu 
podjęła decyzję o podwyższeniu od 
1.09.br. opłat za pobyt dzieci w przed
szkolach. Stawka miesięczna wzrosła 
do 154zł.

* W 1999r. na swoje funkcjonowanie 
MOPS otrzyma o 153.500zl mniej niż 
w roku bieżącym. Z tego powodu ogra
niczone zostaną środki pieniężne na: za
siłki rodzinne, pielęgnacyjne i wycho
wawcze oraz dodatki mieszkaniowa.

* Pierwszy NF1 sprzedał 33% kapitału 
akcyjnego Zakładów Chemicznych Lu
boń SA Spółce z o.o. Luboń Manage
ment utworzonej przez 18 pracowni
ków oraz jedną osobę prawną. Łącznie 
z pozostałymi funduszami stanowa to 
65,57% kapitału akcyjnego spółki.

Zapomniany
prezent
W  drogiej połowie 1995 roku nasze mia

sto otrzymało od Fundacji 1 fonio Planta 
i korporacji „Amway” Polska „zielony pre
zent” wr postaci ukorzenionych drzew -  lip 
krymskich. Odbyło się to dzięki staraniom i 
zaangażowaniu grupy lubońskich dystrybu
torów' tejże korporacji. Drzew'ka warte były 
3000 obecnych złotych. Na obrzeżach byłe
go wysypiska śmieci - naprzeciw zbiegu ulic 
Żabikowskiej i Puszkina - posadzono 150 
sztuk wspaniałych drzew („Wieści Luboń- 
skie” XI/1995r.). Obecne położenie lip moż
na określić jako miejsce obok przyszłej auto
strady i budującej się stacji paliw (z drogiej 
strony Strumienia Junikowskiego).

Aby posadzone lipy krymskie mogły pra
widłowo rosnąć i tłumić hałas oraz zmniej
szać zanieczyszczenia powietrza, zgodnie z 
zamierzonym celem nasadzeń, ten wspaniały 
niegdysiejszy „prezent” wymaga pielęgnacji. 
Po wsadzeniu do ziemi wszystkie drzewa 
przyjęły się i dobrze rosły. Pomiędzy' nimi 
pojawiły sięjednak przez lata różnego rodzaju 
chwasty, które piętrzą się nawet do 2 m wy
sokości. Suche badyle są widoczne obecnie 
na tle zielonych konarów młodych lip krym
skich.

Inicjatorzy akcji pt.: „I ty możesz mieć 
swoje drzew o" zwracają się do służb pełnią
cych opiekę nad drzewostanem w mieście o 
uporządkowanie terenu pomiędzy lipami.

Kazimiera Kubiak
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1.04.99 - kradzież zderzaka i tablicy reje
stracyjnej z samochodu zaparkowanego na 
ul. Sikorskiego. Straty - 1500zł.

1.04.99-na ul. 11 Listopada skradziono 
samochód marki Audi 80. Straty 51 .OOOzl.

3.04.99 - kradzież z włamaniem do domu, 
przy ul. Kurowskiego. Straty 450zl.

6.04.99 - przy ul. Żabikowskiej włama
no się do sklepu RTV, skąd skradziono sprzęt 
elektroniczny wartości 21.000zł.

6.04.99 - na ul. R.Maya skradziono ro
wer. Straty 400zł.

6.04.99 - z hotelu „Lech” skradziono te
lewizor. Straty 600zł.

7.04.99 - włamano się do sklepu „Ani- 
ka” przy ul. Żabikowskiej i skradziono arty
kuły spożywcze o n ie ustalonej jeszcze war
tości.

7.04.99 - na podstawie sfałszowanych 
dokumentów próbowano dokonać zaku
pu 3 rowerów z odroczonym terminem 
płatności.

7.04.99 - na ul. Sikorskego skradziono 
fiata 126p. Straty 4500zł.

8.04.99 - włamano się do magazynu przy 
ul. Armii Poznań i skradziono wiertarkę, lam
py, reflektor. Straty 400.

9.04.99 - na ul. Topolowej skradziono 
samochód marki Seat Ibiza. Straty 20.000zł.

10.04.99 - w sklepie przy ul. Powstań
ców Wielkopolskich uszkodzono drzwi. Stra
ty 500zł.

12.04.99 - na ul. Sobieskiego włamano 
się do samochodu Polonez i skradziono po
zostawioną na widocznym miejscu saszet
kę z dokumentami i pieniędzmi. Straty 800zł.,

13.04.99 - wykryto próbę zrealizowania 
na szkodę PKO BP sfałszowanych czeków 
na sumę 1600zł.

14.04.99 - na ul. Kościuszki skradziono 
samochód marki Nissan . Straty 30.000zł.

15.04.99 - na stacji PKP skradziono wę
giel z wagonu. Straty 1740zł.

15.04.99 - na ul. Jagiełły skradziono sprzęt 
komputerowy o wartości 10.OOOzł.

16.04.99 - na ul. Kopernika skradziono 
samochód marki Audi. Straty 45.000zł.

17.04.99 - włamanie do kasy biletowej 
na stacji PKP i kradzież na ogólną kwotę 
1 OOOzl.

18.04.99 - naul. Strumykowej skradzio
no rower górski o wartości 500zł.

19.04.99 - z samochodu zaparkowane
go na ul. Parkowej skradziono pozostawio
ne dokumenty.

20.04.99 - z garażu przy ul. Armii Po
znań skradziono samochód marki Fiat 126p 
i 2 rowery górskie. Straty 2700zł.

20.04.99 - na ul. Sikorskiego skradziono 
samochód marki Ford Fscort. Straty 
ló.OOOzl.

20.04.99 - z budowanego domu na ul. 
Sienkiewicza skradziono kotły gazowe. Stra
ty 9.OOOzl.

20.04.99 - na ul. Dworcowej skradziono 
nożyce spalinowe. Straty 1700zl.

21.04.99 - na ul. Staszica włamano się 
do zaparkowanego samochodu i skradziono 
radioodtwarzaczach. Straty 1700zł.

22.04.99 - z parkingu przy SP 3 skra
dziono samochód marki Nissan. Straty 
1 ó.OOOzł.

26.04.99 - uszkodzenie parkanu na ul. 
Kościuszki.

27.04.99 - na ul. Staszica z budowanego 
domu skradziono piec i sprzęt budowlany. 
Straty 11.000zł.

27.04.99 - na ul. Żabikowskiej skradzio
no rower. Straty 470zl.

29.04.99 - ujawniono 4 fałszywe bank
noty o nominale lOOzł.

29.04.99 - na ul. Kościuszki skradziono 
rower. Straty 620zł.

29.04.99 - z samochodu zaparkowane
go przy ul. Morelowej skradziono radiood
twarzacz. Straty 1500zł.

29.04.99 - na ul. Sobieskiego skradziono 
rower górski. Straty 600zl.

30.04.99 - ujawniono fałszywy banknot 
o nominale lOOzl.

W kwietniu przeprowadzono ogółem 135 
interwencji. 29 osób ukarano mandatami na 
sumę 1870zł. Wylegitymowano 224 osoby, 
a 6 osób odwieziono do izby wytrzeźwień.

Oprać. A.M.

Plac manewrowy Ośrodka Szkolenia Kierowców ,,KOMBI" powstały naprzeciw 
SP nr2 w marcu/kwietniu na wydzierżawionym od właścicieli pobliskiego pawilonu 
terenie przy ul. Żabikowskiej. (HS) foI. Manna siatka

Złodziejska skrytka
W czwartkowy wieczór 22 kwietnia br. w pobliżu jednej z lubońskich glinianek zaroiło się 
od mundurów. Policjanci rozpoczęli przeszukiwanie całego terenu, a płetwonurkowie pe
netrowali wody glinianki. W końcu strażacy wydobyli powód całego zamieszania. Otóż 
kilka dni wcześniej w Poznaniu został skradziony samochód marki Nissan Sunny. Złodzie
je, po zabraniu najcenniejszych rzeczy i wymontowaniu części samochodowych, posta
nowili zatrzeć ślady przestępstwa, topiąc skradziony samochód w wodzie. Nie była to 
chyba pierwsza wizyta złodziei nad lubońską glinianką, ponieważ podczas nocnej akcji 
odnaleziona została również tablica rejestracyjna pochodząca z innego samochodu, skra
dzionego w dawnym województwie koszalińskim. Obecnie sprawę bada prokuratura w 
Poznaniu. A.M.

Pragnę dziś Państwu przypomnieć kil
ka faktów związanych z umieszczaniem 
ogłoszeń i plakatów w miejscach do tego 
nie przeznaczonych. Mówi o nich art.63 
par. 1 Kodeksu Wykroczeń, który brzmi: 
„Kto umieszcza w miejscu publicznym do 
tego nie przeznaczonym ogłoszenie, pla
kat, apel, ulotkę, napis lub rysunek, albo 
wystawia je  na widok publiczny w innym 
miejscu, bez zgody zarządzającego tym 
miejscem, podlega karze aresztu, ograni
czenia wolności albo grzywny”.

Jak wynika z powyższego, na rozlepienie 
ogłoszenia lub plakatu w innym miejscu niż 
tablice i słupy ogłoszeniowe należy uzyskać 
zgodę właściciela tego miejsca. Na przykład 
przyklejenie ogłoszenia na słupie energetycz
nym wymaga zgody poznańskiego Zakładu 
Energetyki, na przystanku komunikacji miej
skiej - Przedsiębiorstwa Translub itd.

Co pewien czas pojawiają się w rozma
itych miejscach Lubonia tego typu „rekla
my”. Warto zatem pamiętać o grożących - 
w przypadku niedopełnienia formalności - 
konsekwencjach. Możliwość ich wycią
gnięcia posiadają bowiem zarówno policjan
ci, jak i strażnicy miejscy.

Komendant Straży Miejskiej 
w Luboniu 

Paweł Dybczyński

Serdecznie zapraszamy wszystkich 
chętnych, którzy ukończyli 12 lat na 
zebranie założycielskie koła strzelec
kiego Ligi Obrony Kraju. Odbędzie się 
ono 21 maja o godzinie 17.00 w 
świetlicy Szkoły Podstawowej nr 2 
w Luboniu.

Jednostka Ratowniczo-Gaśnicza Państwo
wej Straży Pożarnej w Luboniu 4 razy wy
jeżdżała w kwietniu do pożarów trawy, 5 razy 
gasiła ściółkę leśną i 7 razy palące się śmietni
ki. Dwa wezwania okazały się fałszywe.

Od połowy marca do kwietnia PSP trzy
krotnie gasiła płonące samochody, w tym 
jeden w Luboniu na skrzyżowaniu ul. Żabi
kowskiej i Puszkina.

19.04 o 12.55 -  PSP brała udział w ak
cji po wypadku samochodowym przy ul. 
Powstańców Wlkp. w Luboniu.

20.04. od godz. 23.54 do 5.00 zabez
pieczała miejsce zdarzenia i usuwała skutki 
kolizji pojazdów ciężarowych w Stęsze
wie.

W ostatnich dniach kwietnia PSP brała 
udział jeszcze w dwóch akcjach ratowni
czych po wypadkach samochodowych. 
Gasiła ponadto pożary średnie (palące się 
baraki, szopy, altany oraz ściółkę w Lubo
niu i poza terenem miasta).

Zastępca Dowódcy 
st. asp. Tadeusz Szulc

W kwietniu nasza jednostka wyjeżdżała 
do 12 zdarzeń zaistniałych na terenie Lu
bonia i poza jego granicami:
- 2.04 - pompowanie wody z piwnicy -  
Luboń, ul. Akacjowa,
- pożar poszycia leśnego w Łęczycy, 
gdzie brały udział dwa nasze wozy,
- Poznań, ul. Glinianki -  paliła się trawa,
- Poznań, ul. Miclcszyńska-również po
żar trawy.
- 4.04 - Rogalinek -  pożar lasu, w akcji 
brał udział średni wóz naszej OSP, współ
działając zjednostkami PSP i innymi OSP,

U n a g a !
Ogłaszamy nabór chłopców w wie
ku od 13 lat do Młodzieżowej Dru
żyny Pożarniczej.
Prosimy o zgłoszenie się u Komen
danta OSP w budynku Straży Po
żarnej.

Ochotnicza Straż Pożarna 
Tel. 8-130-998 

8-102-826

- w międzyczasie nasz ciężki wóz gasił 
pożary poszycia leśnego w Łęczycy i w 
Luboniu przy ul. Łąkowej.
- 9.04 - Luboń, ul. Pułaskiego -  akcja 
gaszenia palącej się trawy.
- 15.04 - Luboń, skrzyżowanie ulic Ża- 
bikowskicj i Puszkina -  gaszenie płoną
cego samochodu marki Fiat Ritmo. Straty 
oszacowano na ok. 2000 zł.
- 22.04 - Luboń, ul. Żabikowska - przy Cen
trum 1 łandlowym GESA paliły się śmieci.
- 24.04 - dwa nasze wozy i wóz jednost
ki PSP gasiły pożar poszycia leśnego w 
Luboniu przy ul. R. Maya („Fosfory”). 
Także i w tym miesiącu (4.04) wyjecha
liśmy do fałszywego zgłoszenia w Lubo
niu na ul. Rzeczną.

Sekretarz OSP 
Zbigniew Rutzner

Więcej muld
Na przełomie marca i kwietnia br. na ulicy 
Gen. Sikorskiego powstały 4 nowe muldy. 
Celem ich wybudowania było zwiększenie 
bezpieczeństwa. Okazały się niezbędne wo
bec piractwa drogowego uprawianego na tej 
osiedlowej drodze, tym bardziej, że dla wie
lu dzieci z tego rejonu jest to trasa do szkoły. 

Koszt jednej muldy wyniósł 800 zl.
Przy okazji dokonano także 

p rze ró b k i dw óch innych 
n  'w  “wywyższeń” na ul. Osic- 

m \  dlowej. Poprzednie były 
( ■ ■ ■ ■ i  zbyt wysokie. Zarówno

samochody sportowe (z 
niskim zawieszeniem), 
jak i ciężarowe, miały 
problem z ich pokonywa
niem. Teraz, gdy muldy 
zostały poszerzone, trudność zmniejszyła 
się. Należy dodać, że z pomysłem prze
róbki muld na ul. Osiedlowej wystąpiła 
Spółdzielnia Mieszkaniowa „Lubonian- 
ka”, natomiast muldy na ul. Sikorskiego 
to wymóg mieszkańców.

Wszystkie koszty pokryła spółdzielnia.
Przemysław Kwiatkowski 

Od redakcji: Projekt zastosowanych sze
rokich muld „IVL" przedstawiły już  w 
19 9 5  r.
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Zasadniczym tematem X sesji Rady 
Miejskiej Lubonia była ubiegłorocz
na sprawozdawczość Zarządu i 

związane z tym absolutorium. Podobnie jak 
wszystkie dotychczasowe - także w bieżą
cej kadencji debata przebiegała w atmosfe
rze dobrego przygotowania i bez emocji. 
Burmistrz - z właściwą sobie erudycją - 
wyczerpująco przedstawił przebieg wyko
nania dochodów i wydatków budżetu w re
lacji do planów, jak też w odniesieniu do ana
logii z poprzedniego 1997r. Ujęcie takie stwa
rzało obraz określonej dynamiki działań.

Oznacza to między innymi, że plan do
chodów i wydatków zatwierdzony uchwalą 
z lutego 1998r. był dwukrotnie korygowa
ny w czerwcu i grudniu, a wskaźniki wy
konania przedstawiły się zupełnie popraw
nie. 1 tak dochody w 1998r. okazały się o 
2,6% wyższe od planowanych, a w porów
naniu do 1997r. o 16,7% wyższe. Wydatki 
natomiast wzrosły o 17,6%. Około 63% z 
ogólnej ich kwoty, ponad 20 min zł, prze
znaczonych zostało na realizację zadań bie

żących, reszta zaś na inwestycje, chociaż 
chciałoby się odwrotnych proporcji w tym 
zakresie.

Ekspertyza rzeczoznawców Regionalnej 
Izby Obrachunkowej połączona z oceną 
tegoż budżetu nie budziła żadnych meryto
rycznych zastrzeżeń.

W dyskusji nad sprawozdaniem prze
jawiało się zainteresowanie realizacją kosz
tów, zwłaszcza kosztów funkcjonowania 
Biura Majątku Komunalnego. Postawiona 
została także sprawa uzasadnienia dla od
roczeń i obniżek podatkowych. Wątpliwo
ści należałoby skrupulatnie sprawdzić 
praktycznie w każdym indywidualnym 
przypadku- mimo stosunkowo ogólnych, 
a nawet łagodnych zapisów tej kwestii w 
ordynacji podatkowej. Z pytań dotyczą
cych zaciągniętych kredytów bankowych, 
rodzajów kredytowania, terminów spłat i 
oprocentowania wypływa troska-jak  się 
wydaje -  o optymalne dla kredytobiorcy 
warunki zadłużenia, wiarygodności ban
ków i tak bardzo ważny dla gospodarki 
rynkowej wariant konkurencyjności. Wy
jaśnienia Burmistrza były zapewnieniem 
działań na bazie doświadczeń, konsultacji 
i przedsięwzięć profesjonalnych w tym 
zakresie. Wł. Kaczmarek porównywał nasz 
budżet z podobnymi w parametrach gmi
nami i m iastami regionu oraz kraju. 
Wprawdzie relacje tego rodzaju nie dają się 
do końca identyfikować, to jednak -  jak 
określił -  statystyki krajowe odnotowują 
średniorocznie 25 procentow e wydatki na

inwestycje. W naszym budżecie przekra
czają one 30% czyniąc go proinwestycyj
nym. W deficycie budżetowym plasujemy 
się poniżej średniej krajowej, Tendencje te 
są zbieżne z Ustawą o samorządzie tery
torialnym z marca 1993r., gdzie znajduje 
się zapis nie zezwalający na przekroczenie 
50% progu spłaty zadłużeń z całej kwoty 
wydatków budżetowych.

Do ważnych można także zaliczyć py
tania dotyczące inwestycji i funkcjonowa
nia transportu miejskiego. Zakupiony został 
wprawdzie autobus i w kategorii tych wy
datków wyremontowano kolejny, to jednak 
nie bez znaczenia jest sprawa udoskonale
nia systemu przewozów, zwłaszcza w 
związku z rozpoczynającą się wkrótce re
formą szkolnictwa.

Na salę obrad po raz kolejny wróciło 
pytanie o przyszłość firmy "PERKOM", 
której miasto jest udziałowcem, a którego 
kondycja zmierza do upadłości -  bardzo 
kosztownego niepowodzenia gospodarcze
go-

Na 25 obecnych podczas głosowania 
radnych. 21 zaakceptowało sprawozdanie 
budżetowe za 1998r. -  co jest równoznacz
ne z udzieleniem absolutorium Zarządowi 
Miasta i obdarzeniem mandatem zaufania

na bieżący rok (3 osoby były przeciwne, a 
1 wstrzymała się od głosu).

W części interpelacyjnej sesji interesowa
no się racjonalnością funkcjonowania miej
scowych przedszkoli i sprawami zagospoda
rowania starorzecza Warty. Zdecydowana 
większość pytań poruszała sprawy komuni
kacji transportowej, m.in. przedłużenia ul. 
Rydla do ul. 1. Maja, kosztów napraw jezdni 
i poboczy po wypadkach i kolizjach, znaków 
drogowych i drogowskazów, remontów bie
żących ulic. dróg i chodników. Są to przeka
zane na forum głosy mieszkańców, którzy 
oczekują rozwiązania tych problemów w celu 
poprawy wspólnego bezpieczeństwa loko- 
mocyjnego, zwłaszcza dzieci i młodzieży. 
Wskaźniki natężenia ruchu drogowego sys
tematycznie wzrastają powiększając tym sa
mym zagrożenie dla zdrowia i życia ludzkie
go. Choćby właśnie z tego względu należało
by znacznie więcej działań organizacyjnych i 
środków finansowych skierować na popra
wę sytuacji „chodnikowo-drogowej”. Być 
może zaplanowana na maj sesja objazdowa 
radnych wyznaczy priorytety,a w jej wyniku 
radni podejmą działania i - ewentualnie - sto
sownie do zweryfikowanych potrzeb prze
szeregują niezbędne na ten cel środeki finan
sowe. Zdz. Czaja

Dyżury Radnego
Radny Rady Powiatu Poznańskiego dr inż. Marian Szymański czeka na Pań

stwa w' każdy pierwszy poniedziałek miesiąca w godzinach 16.00 -  18.00 w 
Urzędzie Miasta Lubonia.

W  zeszłym roku po raz kolejny wybierali
śmy swoich przedstawicieli do władz 
samorządowych. Dzięki nowej ordyna

t t  cji wyborczej mieszkańcy Lubonia od
dawali swoje głosy na listy ugrupowań, które wystar
towały w wyborczej rywalizacji. Każdy z komitetów' wy
borczych zaprezentował obywatelom swój program. W 
każdej ulotce przedwyborczej obiecywano rozwój mia
sta, dbanie o ekologię, troskę o bezpieczeństwo publicz
ne. Dla przykładu -  w pierwszym punk
cie swojego programu ugrupowanie pod 
nazwą „Lubonianka z M iastem” pisało o 
planowanych przez siebie inwestycjach 
w Luboniu. AWS natomiast zwracała 
uwagę na „koncentrację wysiłków na roz
budowę infrastruktury komunalnej mia
sta...”, Unia Wolności i Wasi Sąsiedzi 
zwracali uwagę na potrzebę „stworzenia 
warunków rozwoju"Lubonia. Ugrupowa
nie (swoją drogą ciekawe czy ono jeszcze istnieje), któ
rego członkiem jest sprawujący kolejną kadencję na sta
nowisku burmistrza Pan Włodzimierz Kaczmarek, pisa
ło w punkcie 5. swojego programu o tym, że należy „pla
nować budżet tzw. rozwojowy, poprzez zapewnienie wy
sokiego udziału wydatków na inwestycje”. Ukonstytu
owała się Rada Miasta Lubonia, a zarazem powstały dwa 
opozycyjne bloki. Dwa ugrupowania: Unia Wolności i 
AWS, które kontestowały dotychczasowy układ rządzą
cy Luboniem, stworzyły opozycyjny klub radnych dys
ponujący 11 głosami w 28 - osobowej RML. Minął czas 
wyborów i lotnych haseł przedwyborczych. Zaczęła się 
codzienna praca radnych. Od tego momentu upłynęło 
już kilka miesięcy. Po tym czasie nachodzi mnie, szarego 
obywatela Lubonia, pytanie -  Czy coś się zmieniło w 
naszym mieście? Czy przedwyborcze obietnice są speł
niane? Czy tak jak zazwyczaj -  najpierw wyborczy mie
siąc pod hasłem: „Głosuj na nas, kochany elektoracie! 
Chcemy lepiej! Wiemy, jak to zrobić!”, a potem po pro

stu -  zamknięcie się w sali obrad i amnezja dotycząca skła
danych wcześniej obietnic. Powyższe refleksje naszły mnie 
w trakcie przeglądania budżetu miasta Lubonia uchwalone
go na 1999 rok. Zacznę od tego, że jeśli ma to być budżet 
inwestycyjny -  co obiecywały wszystkie ugrupowania star
tujące w wyborach samorządowych -  to chyba należy zmie
nić definicję pojęcia „inwestycja", która zakłada wzrost. 
Według uchwały budżetowej inwestycje Lubonia na rok 1999 
wynoszą 7 323 638 zł, czyli 31,93% wydatków. Jeżeli po

równamy te dane z budżetem na rok 1998. okaże się, że 12 
miesięcy temu kwota przeznaczona na inwestycje wynosiła 
7 965 000 zł, czyli 38.29% ogółu wydatków. Różnica około 
640 tysięcy złotych, czyli wydatki inwestycyjne spadły o 
7%. Jeżeli to jest wzrost...?! Nie należy przy tym zapomi
nać, że cały czas żyjemy w kraju, w którym mamy prawie 
10% inflację, w rzeczywistości więc spadek ten jest więk
szy. Inna ciekawostka to wzrost w bieżącym roku wydat
ków na administrację. W ubiegłym roku na ten cel przezna
czono 7,51 %, a w obecnym -  już 9,61 % ogólnych wydat
ków budżetu miasta. Warto przy tym zaznaczyć, że są to 
kwoty równe mniej więcej zsumowanym wydatkom na: opie
kę społeczną (5.87%), ochronę zdrowia (0,87%) oraz re
monty i utrzymanie dróg (2,72%). Niech żyje biurokracja! 
Wydawać by się mogło, że ugrupowania opozycyjne w Ra
dzie ostro walczyły o zmianę tych proporcji i o zmianę kon
cepcji budżetu w ogóle. Tymczasem ten zasklepia raczej Lu
boń w coraz większej stagnacji, aniżeli promuje jego inten
sywny rozwój, jednak rzut oka na wyniki głosowania z sesji

RML w dniu 25 marca br. pozwala rozwiać te złudze
nia. Oto z 28 radnych, uczestniczących w głosowaniu, 
z których 11 jest z UW i AWS -  ugrupowań które w 
trakcie kampanii wyborczej krytykowały rządy Pana bur
mistrza W. Kaczmarka, 25 radnych głosowało za przy
jęciem przedstawionego budżetu, 5 wstrzymało się od 
głosu i nie było żadnego głosu sprzeciwu. Żadnego! Jesz
cze bardziej intrygujące są wyniki głosowania nad udzie
leniem Zarządowi Miasta absolutorium za 1998 rok -  

21 głosów za, 1 wstrzymujący się i 3 
głosy przeciw. Cóż za wspaniała jedno
myślność! Ugrupowania, które szły do 
wyborów' z hasłem krytyki poczynań 
ówczesnej władzy, teraz głosują za ich 
poparciem!!! Zaczyna to trochę przypo
minać groteskę. Chciałbym się jednak 
dowiedzieć i sądzę, że pragnęli by tego 
również inni mieszkańcy Lubonia co jest 
powndem tak powszechnej zgodności 

opinii? Może poszczególne ugrupowania wypowiedzą 
się na łamach „WL”, dlaczego ich radni głosowali tak, a 
nie inaczej? Dlaczego praw ie jednogłośnie poparli bu
dżet zaproponowany przez Zarząd Miasta? Dlaczego -  
jest to pytanie skierowane szczególnie do radnych opo
zycyjnych -  udzielili absolutorium władzom miejskim, 
które wcześniej krytyków ali? Być może się mylę -  w 
końcu to nie ja jestem radnym ani członkiem Zarządu 
Miasta i to nie ja otrzymuję za pełnienie tych funkcji 
wynagrodzenie -  jednak sądzę, że potencjalni wybor
cy tych ugrupowań mają prawo do tego typu informa
cji, chyba że jest to rzecz wstydliwa. Mam nadzieję, że 
lubońskie ugrupowania polityczne -  ponieważ to też 
jest polityka, tylko że na szczeblu małego miasta -  nie 
sięgają po wzorce partii działających na polskiej scenie 
politycznej, tzn. najpierw szczytne hasła i polowanie 
na głos wyborcy, a potem solidny kopniak w d... te
goż wyborcy.

Andrzej Michalczyk

Z a d z iw ia ją c a
je d n o m y ś ln o ś ć
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N a  co p o sz ło  260  tysięcy  zło tych  ? („ W L ” 3 '99) cd.

Urząd Miejski kosztuje
Na sesji 22 grudnia I998r. radny Wiesław Nowakowski (AWS) złożył interpelację o wyja
śnienie kwestii zwiększenia wydatków na bieżące utrzymanie Urzędu Miasta w r. 1998 o 
260 tys. zl. Oto odpowiedź jaką uzyskał i którą obiecaliśmy opublikować.

Wyjaśnienia dotyczące wysokości wydat- 
kóyy na funkcjonowanie administracji yv 
1998r.

Analiza wydatków na administrację w II 
półroczu, zwłaszcza zaś w IV kwartale 
1998r. wskazywała, iż wysokość zaplano
wanych wydatków w budżecie na funkcjo
nowanie administracji nic pokrywa rzeczy
wistych kosztów jej działalności. Powodem 
takiej sytuacji były:

1) niedoszacowanie wydatków w rozdz. 
9146 -  urzędy miast,

2) błąd popełniony przy przeszacowaniu 
budżetu (16.06.1998r.).

Plan wydatków uchwalony 26.02.1998r. 
przewidywał bieżące wydatki Urzędu Miej
skiego w wysokości 1.312.000 zł.

Rzeczywiście wykonane wydatki bieżą
ce wyniosły 1.548.050,15 zł. Jeżeli porów
nać je do wydatków pierwotnie planowa
nych, to ich zw iększenie wyniosło 
236.060,15 zł, co stanowiłoby około 15% 
wydatków wykonanych.

Dokonując przeszacowania budżetu 
16.06.1998r.:

- zwiększono wydatki w rozdz. 9146 
Urzędy miasta o 35.000 zl na zadania bieżą
ce i 100.000 zł na inwestycje,

- zmniejszono wydatki w rozdz. 9195. 
Pozostała działalność w pozycji remonty o
70.000 zł.

Per saldo, planowane wydatki na zada
nia bieżące Urzędu miejskiego uległy zmniej
szeniu o 35.000 zł.

Należy dodać, iż na wykonane do tego 
momentu remonty poniesiono już ponad
30.000 zł.

Wszystkie ponoszone wydatki w Urzędzie 
Miejskim wynikały z bieżących, uzasadnionych 
potrzeb funkcjonowania administracji. Nie 
funkcjonowanie Rady Miejskiej uniemożliwia
ło dokonania zmian budżetu, uniemożliwione 
było też wstrzymanie wydatków poprzez ogra
niczenie lub zawieszenie działalności Urzędu. 
Po wyborze Rady Miejskiej i Zarządu Miasta, 
zarządy wystąpił o zwiększenie planu wydat
ków w rozdz. 9146 o 260.000 zl i Rada Miej
ska takiej zmiany dokonała. Przy tej okazji, a

także w następnym okresie pojawiły się pyta
nia o przyczyny takiej zmiany, a także sugestie 
o jakiś nadzwyczajnych wydatkach.

W dalszej części dokonana zostanie ana
liza wysokości i struktury wydatków plano

wanych i wykonanych oraz ich porównanie 
z podobnymi wydatkami innych gmin.

1. Brak jest danych do porównywania 
wydatków z innymi podobnymi gminami w 
zakresie wydatków urzędów, z konieczności

porównania dokonane będą na podstawie 
wydatków w całym dziale administracji.

Po zwiększeniu planu wydatków Urzę
du. całkowite wydatki bieżące budżetu Lu
bonia w dziale administracja w 1998r. wy
niosły 1871 tys. zl, z czego na wydatki zwią
zane z funkcjonowaniem Urzędu Miejskie
go przypadło 1644 tys. zł (z inwestycjami), 
to jest 88% wydatków całego działu.

W porównaniu z innymi gminami wy
datki w dziale administracja są podobne, z 
często niższe jak w porównywalnych gmi
nach. Prześledzić można to na przykładzie

gmin byłego województwa poznańskiego 
o liczbie ludności 15-30 tys. mieszkańców 
(Tabela 1).

2. Wyjaśnienia wymaga podejrzenie, iż do
datkowe środki dla Urzędu Miejskiego skiero

wane zostały na place, co powinno wyrazić 
się w wysokich wydatkach osobowych. Prze
czą temu jednak rzeczywiste dane o wysoko
ści wynagrodzeń w Urzędzie Miejskim.

Średnia miesięczna płaca brutto w Urzę
dzie Miejskim liczona z Zarządem w przelicze
niu na 1 etat (bez odpraw i ekwiwalentów, 
odszkodowań -49.147 zł) wyniosła w 1998r.:

- wynagrodzenia podstawowe 1275 zl (z 
“ 13” pensją),

- nadgodziny, inne dodatki 139 zł.
Razem 1414 zł.
3. Szczegółowego porównania wyma

ga ukształtowanie się wielkości i struktury 
bieżących wydatków wykonanych do pla
nowanych przed zmianą budżetu (Tabela 2).

Z zestawienia widać, iż niedobór środ
ków powstał formalnie w części wydatków 
określonych jako pozostałe, w których nie
dobór środków wyniósł około 283 tys. zł w 
stosunku do planu.

Można postawić tezę, iż potrzeba prze
szacowania budżetu w wydatkach Urzędu 
Miejskiego wyniknęła z błędnego, zbyt ni
skiego, zaplanowania tych wydatków. Tezę 
tę można przyjąć, jeżeli w tym wykonaniu 
„pozostałych” wydatków nic ma wydatków 
nieuzasadnionych. Głównymi pozycjami w 
tych wydatkach są:

Materiały i wyposażenie 69 872 zł
Usługi obce materialne 114 635 zl
Usługi niematerialne 116 695 zl
Razem 301 202 zł
Podane trzy pozycje stanowią około 76% 

wszystkich wydatków zaliczonych do gru
py „pozostałe”.

Szczegółowy przegląd wydatków (ra
chunków) nie wskazuje na to, iż powodem 
koniecznego przeszacowania budżetu były 
nadzwyczajne, nieuzasadnione wydatki.

Podsumowując należy stwierdzić, iż:
- konieczność przeszacowania budżetu w 

zakresie wydatków Urzędu Miejskiego wy
nikała z ich zaplanowania na zbyt niskim po
ziomic w stosunku do rzeczywistych potrzeb,

- poziom wydatków na administrację w 
budżecie Lubonia nie odbiega od przecięt
nych wydatków gmin,

- nie ma podstaw do twierdzenia, iż wy
konany poziom wydatków na administrację 
wynika z wydatków nieuzasadnionych. 
Luboń, 1999-03-22

Burmistrz Lubonia
dr Włodzimier/. Kaczmarek 

Z-ca Skarbnika Miasta
mgr Teresa Socha

Tabela 1. Wydatki wybranych gmin w dziale administracja w 1997r.

Gmina

Wydatki budżetu w tys. zł Udział wydatków' 
na administrację w 
wydatkach ogółem

Liczba
Ludności Ogółem W dziale 

administracja

Luboń 21,9 20509 1871 9,1
Szamotuły 28,4 23897 2430 10,2
Nowy Tomyśl 23,5 21924 1929 8,8
Mosina 23,2 18389 1876 10,2
Czerwonak 20.1 18436 2397 13,0
Grodzisk Wlkp. 18,3 15153 1318 8,7
Opalenica 15,6 13370 1318 1 1,8

Tabela 2. Struktura wydatków w Urzędzie Miejskim w 1998r.
Wyszczególnienie Plan wg układu 

wykonawczego do 
’ 22.12.

Wykonanie Różnica

Par. 11 wynagrodzenie osobowe 748150 736000 +12150
Par. 17 zakl. Funduszu nagród 43000 34495,78 +8505
Par. 41 narzuty na ub. społ. 355667 359285 -3618
Par. 42 narzuty na fund. Pracy 23743 20542 +3572

pozostałe 115300 397698 -282398
W tym:
Par. 21 wydatki niezaliczane do
wynagrodzeń 3305
Par. 25 diety Zarządu 38489
Par. 28 delegacje i ryczałty 13932
Par. 31 materiały i wyposażenie 69872
Par. 35 woda i energia 21268
Par. 36 usługi obce materialne 114635
Par. 37 usługi niematerialne 116694
Par. 43 zał. Fundusz. Św. Socj. 19502
Razem 1285860 1548050
+zwiększenic dotacji UW 3115

1288975 1548050 -259075

Prace komunalne kwiecień 1999r.
1. Kanalizacje sanitarne:

- firma PBK Władysława Nogaja z Poznania przystąpiła 
do budowy kanału sanitarnego na ul. 11 Listopada - odci
nek od ul. Kilińskiego do ul. Karłowicza,

- firma „WodAn” z Lubonia realizuje budowę kanału 
sanitarnego na ul. 11 Listopada - odcinek od ul. Traugutta 
do granicy miasta,

- firma „KAN-GAZ” Eugeniusz Kurosz z Lubonia wy
konuje kanały sanitarne na odcinku ul. Limbowej i odcinku 
ul. Świerkowej.
3. Utwardzenie nawierzchni ulic:

- firma „Jedynka” EMPEERDE z Poznania kontynuuje 
wykonanie utwardzenia nawierzchni ul. Spokojnej, Ogrodowej 
i Akacjowej,

- ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia pu
blicznego na wykonanie utwardzenia nawierzchni ul. Rej
tana.
4. Szkoła Podstawowa nr 5:

- firma ZUTEiO Grażyny Piotrowskiej z Lubonia za
kończyła realizację montażu instalacji elektrycznej p.t. bu
dynku głównego cz. „A” - zadanie jest przygotowywane 
do odbioru końcowego,

- ta sama firma zakończyła realizację robót budowlanych 
stanu surowego otwartego budynku głównego cz. „A” -

zadanie jest przygotowywane do odbioru końcowego,
- zakład Remontowo-Budowlany Grzegorza Żurka z 

Czempinia kontynuuje montaż stolarki okiennej z PCV w 
obiekcie,

- ogłoszono postępowania o udzielenie zamówienia pu
blicznego na wykonanie II etapu robót wykończeniowych 
ogólnobudowlanych i robót instalacyjnych w budynku 
głównym cz. „A”.
5. Kanalizacje deszczowe:

- firma „KAN-GAZ” z Lubonia przerwała wykonanie ka
nału deszczowego na odcinku ul. Wschodniej z uwagi na zbyt 
wysoki stan wód gruntowych - kontynuacja realizacji po usta
bilizowaniu się poziomu wody.
6. Sieci gazowe:

- firma „KAN-GAZ” z Lubonia po wygraniu postępo
wania przetargowego przystąpiła do budowy sieci gazowej 
niskiego ciśnienia przy ul. Podgórnej. Finansowany przez 
Miasto zakres robót obejmuje wyłącznie budowę gazocią
gu na ulicy. Przyłącza do posesji mieszkańcy muszą wyko
nać własnym kosztem i staraniem zgodnie z wymaganiami 
Prawa Budów lanego, po uiszczeniu stosownych opłat par
tycypacyjnych w Urzędzie Miasta Lubonia.

Leszek Michalik -  Biuro Majątku Komunalnego

Nowi dyrektorzy 
„Ziemniaków”
Mirosław Klecz został dyrek
torem Zakładu Produkcyjnego 
„Luboń” Wielkopolskiego 
Przedsiębiorstwa Przemyślu 
Ziemniaczanego S.A.(WPPZ 
obejmuje dwa Zakłady Produk
cyjne, równoległy znajduje się 
w miejscowości Staw; preze
sem spółki jest pan Zbigniew 
Antecki). M. Klecz jest rad

nym, w WPPZ pracował 
dotąd na stanowisku głów
nego mechanika zakładu.

W icedyrektorem ZP 
„Luboń” został Dariusz 
Listkiewicz, który na po
czątku maja powrócił do pra
cy w WPPZ. Byl radnym, 
członkiem Zarządu Miasta 
poprzedniej kadencji Rady 

Dariusz Listkiewicz Miejskiej Lubonia. (IIS)



Maj 1999 LuBonsKiE S tr .7

L u b o n ia n in  w e  w ła d z a c h  C h D R P
W  sobotę 10 kwietnia odbył się w Poznaniu I Wielko

polski Zjazd Regionalny Chrześcijańskiej Demokra
cji 111 Rzeczypospolitej Polskiej, który wybrał władze re
gionu. Udział w zjeździe wziął przewodniczący ChDRP 
Lech Wałęsa. Dzień wcześniej, w piątek 9 kwietnia o godz. 
13.30 Lech Wałęsa spotkał się ze studentami Wyższej Szkoły 
Nauk Humanistycznych i Dzienni
karstwa. W przepełnionej do gra
nic możliwości auli uczelni Prze
wodniczący ChDRP wygłosił refe
rat pt. „Wezwania 2000 roku”, po 
którym odbyła się dyskusja z udzia
łem młodzieży.

Zjazd ChDRP nie tylko dokonał 
wyboru nowych władz regionu, ale 
także dostosował struktury partii do 
nowego podziału administracyjne
go kraju, tworząc - w miejsca daw
nych zarządów wojewódzkich - 
Region Wielkopolski ChDRP.

W obradach udział wzięło oko
ło stu delegatów z całej Wielkopol
ski. Obecni byli prezes Zarządu 
Krajowego ChDRP Marek Gu
mowski oraz liczni goście, w tym 
przewodniczący RS AWS Bogdan 
Klepas, prof. Janusz Ziółkowski - 
były minister stanu i szef Kancela
rii Prezydenta Lecha Wałęsy, któ
remu uczestnicy zjazdu nadali ty
tuł honorowego członka ChDRP. W 
zamkniętej części obrad odbyły się 
wybory do władz regionu, w któ
rych startowało 18 osób. Do funkcji przewodniczącego 
kandydowały dwie osoby: dotychczasowy przewodniczą
cy Piotr Dwornicki oraz znany działacz, współzałożyciel 
struktur ChDRP w Poznaniu i regionie (współpracujący w 
tej dziedzinie z autorem tekstu), emerytowany nauczyciel, 
politolog i historyk -  Jan Strzelecki. Przewodniczącym jed
nogłośnie wybrano Piotra Dwomickiego. Następnie doko
nano wyboru władz regionalnych. W skład Zarządu Regio
nu weszli: Andrzej Billcrt, Wiesław Janicki, Tadeusz Przy
bysz, Jan Strzelecki, Jadwiga Trojan, Paweł Nowak, Wie

sław Nowak, Grażyna Wachowiak, Roman Wiśniewski oraz 
Zygmunt Kukula (lubonianin, założyciel koła ChDRP w 
Luboniu i wielu kół w Wielkopolsce).

Podczas obrad, którym przewodniczył członek Zarzą
du Krajowego Krzysztof Borowczyk toczyła się dynamicz
na dyskusja dotycząca: promocji, programu i miejsca partii

Urodził się 11 kwietnia 1934r. w1 Kępnie w wo
jewództwie poznańskim w rodzinie robotniczo- 
chłopskiej. Po ukończeniu liceum ogólnokształ
cącego dla pracujących w Ostro
wie Wielkopolskim, pracując roz
począł studia wyższe na wydziale 
ogrodniczym w Szkole Głównej 
Gospodarstwa Wiejskiego w War
szawie. Ukończył je w 1963r.. uzy
skując stopień mgr inż. ogrodnic
twa. Po ukończeniu studiów pra
cował na stanowiskach kierowni
czych w rolnictwie i ogrodnictwie 
w Państwowych Gospodarstwach 
Rolnych i kombinatach w całej Pol
sce. W stanie wojennym - jako je
dyny kierownik placówki, w której 
pracował i przewodniczący Koła 
Zakładowego NSZZ „Solidarność”
- został zwolniony ze stanowiska. Skierowano 
go wówczas do pracy przymusowej. Po przej
ściu na rentę inwalidzką trzeciej grupy przez krót
ki czas pracował w' działach plantacyjnym i or
ganizacji przy radcy praw nym w Wielkopolskim

Z yg m u n t K ukula

Przedsiębiorstwie Przemysłu Ziemniaczanego w 
Luboniu. Interesowały go ówczesne realia PRL- 
u. kiedy istniała nadprodukcja ziemniaka i tysiące 

ton tego surowca gniły w całej Pol
sce w nie odbieranych przez zakła
dy i istniejące skupy wagonach. 
Pracując w WPPZ Luboń był w la
tach 1980-88 członkiem Związku 
NSZZ „Solidarność".

Jako członek Polskiego Stron
nictwa Ludowego ze względu na 
swoje prawicowe poglądy, bloko
wany w realizowaniu oczekiwań 
społecznych i politycznych, prze
szedł do nurtu prawicowego Chrze
ścijańskiej Demokracji Ili Rzeczpo
spolitej Polskiej. Jest przewodniczą
cym Koła ChDRP w Luboniu.

Z uwagi na zawód jaki wyko
nywał, związany jest z rolnictwem, uczestniczy 
aktyw nie w realizow aniu programu rozwoju wsi, 
gospodarki rolnej, ogrodniczej oraz samorząd
ności w' ruchu ludowym.

ChDRP na mapie politycznej kraju. Liderzy partii podkre
ślali, że ChDRP zamierza być alternatywą dla RS AWS 
„Solidarność” w dążeniu do zbliżenia ugrupowań prawico
wych, postsolidarnościowych, szczególnie pod kątem zbli
żających się wyborów prezydenckich. Poza tym podkre
ślono, że rozpoczął się etap szkolenia partyjnego ChDRP 
na posłów, szefów sztabów wyborczycłt oraz mężów za
ufania.

Nie dłużej niż za pół roku zostanie określona strategia 
programowa partii na ogólnopolskiej konferencji progra

mowej ChDRP, która ustali taktykę działania zarówno w' 
wyborach prezydenckich, jak i parlamentarnych. W naj
bliższym okresie odbędzie się I posiedzenie Zarządu Regio
nu, na którym zostanie wybrany jego wiceprzewodniczą
cy. Jednym z kandydatów jest Jan Strzelecki. Decyzje od
nośnie innych kandydatów zapadną w czasie obrad. Za

rząd Regionu opracuje na tym spotka
niu program i kierunki działania. Oma
wiane będą sprawy dotyczące wybo
ru Zespołów Problemowych.

Uważam, że w' programie ChDRP 
należy zwracać uwagę na błędy AWS, 
ale strategia działania nie ma i nie bę
dzie miała znamion ataku krytyki, gdyż 
razem mamy ten sam cel i rodo- 
wód.Jako przewodniczący ChDRP w 
Luboniu jestem wdzięczny Prezyden
towa Lechowa Wałęsie, że umożliwił mi 
działanie w partii, stworzył warunki 
bym brał sprawry w swoje ręce i nie 
ulegał opozycji. Myślę, że ChDRP po 
Zjeździe Wojewódzkim przejdzie szyb
ko do działań -  z defensywy do ofen
sywy. Tym bardziej, że prawica jest 
rozproszona i krucha. Zawsze uwa
żałem, że partia to nie „Caritas” ani 
bractwo kurkowe, ani żadne stowa
rzyszenie. Ponadto podkreślam, że do 
Zarządu Regionu Wielkopolska weszły 
osoby, które nie tylko nie udzielały się, 
ale w ogóle nic nie robiły-co jest bar
dzo przykre i niesprawiedliwe. Ale ta
kie są prawa polityki i demokracji. Z 

inicjatywy posłów w Polsce powstaje „Centrum doradz
twa rolniczego” o charakterze krajowym i regionalnym -  
by pomóc rolnikom w zbycie wyprodukowanych płodów 
rolnych. Mając duże doświadczenie w pracy na rzecz rol
nictwa, ogrodnictwa i przetwórstwa oraz w tworzeniu 
struktur naszej partii w' terenie zgłosiłem akces do pracy w 
ramach Komisji Problemowych, opracowwujących wspo
mniane sprawy.

Przewodniczący ChDRP w Luboniu 
mgr Z. Kukula

Z.K.

Tworzenie koła
Relacja z czwartego spotkania sympaty ków SLD  tr Luboniu

Spotkanie RS AWS
.. Wytworzyła się pomyślna sytuacja, nad
szedł czas tworzenia zrębów nowej, nie ist
niejącej dotychczas organizacji politycznej " 
-  lak stwierdził zaproszony przez Bogdana 
Wolczyńskicgo na czwarte z kolei spotka
nie przedstawiciel poznańskiej SDRP Piotr 
Zalewski Wszyscy zebrani w Klubie przy 
ul. Rzecznej (było ok. piętnaście osób), po
parli tezę prelegenta. Po ostatnim przemó
wieniu lidera SLD Leszka Millera (w War
szawie) nastąpiły zawirowania organizacyj
ne w Sojuszu Lewicy Demokratycznej. Jak 
wiadomo SLD to konglomerat około trzy
dziestu organizacji politycznych o poglą
dach lewicowych, którego trzonem jest So
cjaldemokracja Rzeczypospolitej Polskiej i 
Zw iązek Emerytów' p. Wiadernego wraz z 
PPS, której lideruje p. Ikonowicz. Tc trzy 
partie mają wpływ' na zwartość i siłę SLD, 
wiążąc obok siebie mnóstw o pomniejszych 
związków i stowarzyszeń o podobnych po
glądach. W fermencie wdrażania reform, 
w; ścieraniu się różnorakich wizji odbudo
wy państwa na polskiej scenie politycznej 
powstaje silna lewica i prawica. Jakie bę
dzie centrum - pokaże czas. Zgodnie z 
obecną ordynac ją, aby otrzymać większo
ściowy pakiet mandatowy w przyszłych 
wyborach na wszystkich szczeblach, nale
ży scalić się, stworzyć silną partię pod jed

nym szyldem. Dla małych partii nie ma przy
szłości. ,,Czas nas nagli- mówił prelegent 
-  aby wzmocnićprzysziąpartię lewicową z 
jednej strony, a pozyskać delegatów z gmin 
i miast należących do powiatu poznańskie
go z drugiej strony, należy szybko stworzyć 
kolo, ale pod jaką nazwą? "

N ajprościej w tej 
chwili jest złożyć i pod
pisać deklarację o wstą
pienie do SDRP. gdyż 
obecnie SLD wstrzy
m ała nabór nowych 
członków. Reorganiza
cja lewicy może po
trwać parę miesięcy, 
jest szansa na porozu
mienie między partnera
mi, wyjaśniał zebranym 
p. Zalewski, ale proce
dura przeksztalceniowa 
wymaga uzgodnień w 
kw estiach  spornych 
oraz cierpliwości w do
pracowaniu formy now ego tworu politycz
nego, nic ważne pod jakim szyldem, byle
by lewicowym.

Po tym wstępie nastąpiła zasadnicza 
część zebrania. Jak wynika z protokołu, 
jawnie, bez komisji skrutacyjnej, jednogło

/WS;30 kwietnia br. odbyło się spotkanie radnych miasta Lubonia z Akcji 
Wyborczej Solidarność z Zarządem kola lokalnego Ruchu Społeczne
go AWS. W spotkaniu uczestniczyli również członkowie Rady Po
wiatu Poznańskiego - Józef Neubauer i Marian Szymański. Wybór ter
minu spotkania przed trzydniowym weekendem nie był najlepszy, gdyż 
miało to wpływ na frekwencję. Nie mniej jednak w' czasie dyskusji poruszono takie tematy 
jak: budżet miasta Lubonia na 1999r., absolutorium dla Zarządu Miasta za 1998r. oraz spra
wy kola lokalnego RS AWS w Luboniu, m.in. zbliżające się wybory Zarządu RS AWS Po
wiatu Poznańskiego, które odbędą się w Swarzędzu w dniu 11.05. br. M.Szymański

Adam Gabler -  
czący kola SLD

śnie na przewodniczącego 
lewicowego koła w Luboniu 
wybrano Adama Gablera, 
który wyraził zgodę, że po
wstające kolo jest bezimien
ne, aż do sformowania jed
nej partii lewicowej, którą 
tworzy L. Miller. Większo
ścią głosów' wybrano też za
stępcę przewodniczącego, 
został nim Bogdan Wol- 
c/yński. sekretarzem został 
Ma rian Serba, a przewod
niczącą Komisji Rewizyjnej 
Jolanta Joksz.

Jednocześnie rozdano 
druczki deklaracyjne, na podstawie których 
akces przystąpienia do SDRP zgłosiło dzie
więciu nowych sympatyków. A. Gabler 
stwierdził, że w wyniku kilku spotkań kolo 
doczekało się ponad trzydziestu członków. 
Około 2. 3 osób z tego grona świadomie

przew odni-  
>r Luboniu

opowiedziało się za ideałami lewicowymi, 
a chęć wstąpienia do jednej z wielu partii 
działających w ramach SLD potwierdziło 
swoimi pisemnymi deklaracjami.

Skoro czasu nie pozostało wiele, posta
nowiono natychmiast wybrać trzech delega
tów do powiatowego zjazdu SDRP. Zostali 
nimi B. Lutomski. J. Joksz i B. Wolczyński. 
Mogło być więcej, lecz nieobecnych wybrać 
nie sposób, byłoby to wbrew' statutowi, ich 
to strata. Pozostała im jeszcze szansa objęcia 
uzupełniających funkcji w kole na przyszłym 
spotkaniu. Większość zebranych zadecydo
wała, by do końca czerwca wprowadzić do 
zarządu dwóch członków do komisji rewi
zyjnej oraz statutowego skarbnika.

Po wyborach delegatów nastąpiła oży
wiona dyskusja na temat przyszłości koła, 
jego perspektyw na najbliższe miesiące. 
Wszyscy poparli wprowadzenie w swoje 
szeregi młodych. Trzeba stawiać na mło-

cd. na str. 8
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B u d ż e t  p o w ia tu
Rada Powiatu Poznańskiego na sesji w 

dniu 30 marca uchwaliła budżet Po
wiatu Poznańskiego na rok 1999. Ze 
względu na obszemość materiałów „WL” 
pozwalają sobie przedstawić jedynienaj- 
ważniejsze informacje. W Uchwale nr VI/ 
44/99 radni postanowili, że dochody bu
dżetu Powiatu Poznańskiego wyniosą
35.765.000 zł, a wydatki -  36.265.000 zł. 
N iedobór budżetow y w w ysokości
500.000 zł winien zostać pokryty dzięki 
kredytowi bankowemu.

Jak widać na diagramie określającym 
strukturę dochodów Powiatu Poznańskie
go największym ich źródłem są subwen
cje, które wynoszą 20.551 tys. zł. i stano
wią aż 57% wszystkich dochodów powia

tu. Drugim źródłem są dotacje stanowiące 
34% budżetu, w tym na zadania z zakresu 
administracji rządowej 17% i na zadania 
własne również 17%.

Starosta Powiatu Poznańskiego Ry
szard Pomiń podkreśla, że jest to pierw
szy projekt budżetu Powiatu Poznańskie
go i z pewnością w wielu wypadkach okre
ślone sumy nie zaspokajają potrzeb i są 
dalekie od oczekiwań. Jednakże ostatecz
ny kształt budżetu jest - wg pana Starosty 
-efektem  krótkiego czasu przeznaczone
go na jego konstrukcję, decyzji Minister
stwa Finansów i zaangażowania radnych. 
Miejmy nadzieję, że w przyszłym roku 
budżetowym te trzy elementy będą ze sobą 
lepiej współpracować.

Oprać. A.M.

Struktura
dochodów budżetu 
powiatu poznańskiego

] 57%  subw encje
H  17% dotac je  na zadan ia  rządow e 

]  17% dotac je  na zadan ia  w łasne 
H  6%  udz ia ł w  podatku 

j  3%  pozosta łe  dochody

Uwaga niepełnosprawni!
Rada Powiatu Poznańskiego podjęła uchwały ważne dla osób niepełnosprawnych. Dzia
łalność na rzecz niepełnosprawnych należy do zadań własnych rady. Ze względu na wagę 
postanowień „ WL ”przybliiająje lubońskim czytelnikom.

30 marca br. Rada Powiatu Poznańskiego 
podjęła uchwalę o zasadach dofinansowa
nia turnusów rehabilitacyjnych ze środ
ków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych. Według niej ta
kie dofinansowanie może otrzymać:

-  osoba w wieku powyżej 16 roku ży
cia, posiadająca aktualne orzeczenie o stop
niu niepełnosprawności, grupie inwalidzkiej 
lub niezdolności o pracy w rolnictwie

-  osoba w wieku poniżej 16 roku życia, 
której przyznano zasiłek pielęgnacyjny co 
należy potwierdzić zaświadczeniem wyda
nym przez ZUS, zakład pracy, urząd gminy 
lub urząd pracy

osoba, która w bieżącym roku nie 
korzystała z takiego dofinansowania

-  osoba posiadająca stałe lub tymczaso
we (nie krótsze niż 6 miesięcy) zameldo
wanie w miejscowości leżącej w powiecie 
poznańskim

Osoba ubiegająca się o tego typu dofi
nansowanie winna złożyć odpowiedni wnio
sek w Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie (PCPR) w Poznaniu ul. Krasiń
skiego 3A (teł. 84-84-218), do którego 
należy dołączyć:

-  wniosek lekarza o skierowanie do 
uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym

P o d a te k  k a ta s t ra ln y  
c z y  k a ta s t ro fa  ?

W edług nieoficjalnych danych, poda
wanych przez niektóre kluby parla

mentarne i partie polityczne w Departa
mencie Podatków Lokalnych i Katastru Mi
nisterstwa Finansów przygotowuje się 
nowy typ podatku od nieruchomości. (Po
wołuję się na dane nieoficjalne, ponieważ 
Ministerstwo nie wydało w tej sprawie 
żadnych oficjalnych informacji.)

Nowy podatek od nieruchomości 
miałby (jeżeli zostanie zatwierdzony 
przez sejm) obowiązywać od 1 stycz
nia 2000 roku. Płaciliby go wszyscy 
właściciele: placów, domów, zakła
dów produkcyjnych i usługowych 
oraz właściciele wszelkiego typu miesz
kań. Wysokość tego podatku nic jest jesz
cze dokładnie znana. Mówi się, że ma wy
nosić „tylko” 2%.

Nowy sposób naliczania podatku od nie
ruchomości uzależnia jego wysokość nie 
tylko od wielkości powierzchni nierucho
mości, ale także od jej wartości wycenio-

PfKE3Ii3?> L15B0RSKI
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Winieta jednego z pierwszych „Przeglądów Lubońskich" - poprzednika 
„Wieści Lubońskich”

Kataster - dawniej: podatek nakładany na nieruchomości (Leksykon PWN)

Podatek katastralny będziemy pła
cić co roku. Będziemy to robić w 
urzędach gminnych i one będą usta

lać stawkę podatkową. Stawka ta bę
dzie mogła zwyżkować rocznic nawet 

o 30 %.
Suche fakty czasem nie przemawia- 

jądo wyobraźni. Taki podatek, gdyby zo
stał zatwierdzony, może postawić niejed

nego człowieka, firmę czy przedsiębior
stwo w obliczu nędzy. Łatwo obliczyć, że 
posiadacz mieszkania o wartości np. 50 000 
zł co roku musiałby płacić 1 000 zł podat
ku. A jeżeli do tego miałby jeszcze małą 
działkę ...? Spółdzielnia Mieszkaniowa tak
że będzie płacić - w rezultacie zapłacą lo
katorzy.

Podatek katastralny - jego nazwę może
my kojarzyć z katastrofą. Żeby nie prze
straszyć, mówi się o nim „nowy”, „zmo
dyfikowany”. Tymczasem jeżeli plan wpro
wadzenia go powiedzie się, kraj może na
prawdę stanąć wobec katastrofy zuboże
nia społeczeństwa.

Magdalena Mikołajczak

Sprostowanie
„Zarobki radnych powiatowych nie 

mogą przekroczyć dwóch najniższych pen
sji w kraju...” a nie, jak napisaliśmy w ostat
niej „Sondzie na temat...”, „najwyższych”. 
Za błąd powstały podczas przepisywania 
przepraszamy autora wypowiedzi -  pana

nej przez biegłych wytypowanych i wyszko
lonych przez podatkobiorcę! Mieszkanie lub 
dom atrakcyjnie zlokalizowany będąo wie
le wyżej wycenione niż położone na pery
feriach lub terenach zagrożonych, np. po
wodzią czy klęską ekologiczną.

, A

(z zaznaczeniem czy niezbędna jest obec
ność opiekuna)

-  kopię aktualnego orzeczenia o stopniu 
niepełnosprawności lub grupie inwalidzkiej

-  dokument potwierdzający wysokość 
dochodu, np. odcinek rentowy

-  zaświadczenie o pobieraniu zasiłku pie
lęgnacyjnego (dotyczy jedynie osób pobie
rających taki zasiłek)

Wniosek jest rozpatrywany w ciągu 30 
dni od daty złożenia kompletu dokumentów.

PCPR rozpatruje wniosek według:
-  stopnia niesprawności lub grupy in

walidzkiej
-  sytuacji materialnej osoby niepełno

sprawnej
Wysokość dofinansowania dla uczest

nika wynosi od 50% do 100% najniższe
go wynagrodzenia, a dla niezbędnego opie
kuna od 40% do 80%. Aktualnie obowią
zująca kwota najniższego wynagrodzenia to 
528 zł.

Szczegółowych informacji udziela Po
wiatowe Centrum Pomocy Rodzinie.

Na tej samej sesji Rada Powiatu Poznań
skiego podjęła również uchwałę o udzie
laniu osobom niepełnosprawnym poży
czek na rozpoczęcie działalności gospo
darczej lub rolniczej. O tego typu pożycz
kę będzie się mógł ubiegać niepełnospraw
ny, który:

-  jest zarejestrowany w powiatowym 
urzędzie pracy jako osoba bezrobotna lub 
poszukująca pracy

- je s t zdolny do prowadzenia planowa
nej działalności gospodarczej lub rolniczej

-  nie korzysta z pożyczki udzielonej z 
Funduszu Pracy

-  nie korzystał z pożyczki udzielonej ze 
środków PFRON

Pożyczka udzielana jest m.in. na rozpo
częcie działalności wytwórczej, budowlanej, 
handlowej, rolniczej, polegającej na prowa
dzeniu działów specjalnej produkcji rolnej.

Druki wniosków o przyznanie pożyczki 
dostępne są w Powiatowym Centrum Po
mocy Rodzinie w Poznaniu przy ul. Kra
sińskiego (teł. 84-84-218). Tam też można 
zasięgnąć szczegółowych informacji.

Oprać. A.M.

Tworzenie koła
cd. ze str. 7

dzież, która wniesie energię, wzmocni 
działania, która podcrwic koło do właści
wych i trafnych zamierzeń. Doświadcze
nie i mądrość osób dojrzałych i młodzień
czy zapal dadzą w przyszłości wyniki. 
Ważna jest wymiana pokoleniowa, która 
zapewni trwałość organizacji.

W związku z tym padły liczne propozy
cje odnośnie zdobycia pieniędzy przez po
zyskiwanie sympatyków wśród drobnych 
przedsiębiorców o lewicowych poglądach. 
Gdyby udało się zdobyć pewne kwoty, moż
na by wtedy zaoferować młodym atrakcyj
ne spotkania w utworzonym dla nich klu
bie, skłonić ich do pozytywnego działania i 
zachęcić do współpracy na rzecz rozwoju 
lubońskiego społeczeństwa.

O młodzież walczą dzisiaj wszystkie 
partie, rzecz w tym, aby nic skończyło się 
tylko na werbalnych zapowiedziach.
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Luboński 3 Maja
W  poniedziałek, 3 maja po Mszy św.

w kościele pw. św. Barbary z udzia
łem pocztów  sztandarowych i chóru 
„BardT na placu Wolności rozpoczęły się 
obchody 208 rocznicy uchwalenia Konsty
tucji 3 Maja.

W uroczystości udział wzięli: wicebur
mistrz Ryszard Olszewski, członek Zarządu

Miasta -  Jan Blaszczak, przewodniczący 
Rady Miejskiej -  Zdzisław Szafrański, kie
rownik Wydziału Oświaty, Zdrowia i Kultu
ry Urzędu Miasta -  Ewa Szymańska, dy
rektorzy lubońskich szkół, placówek kultu
ralnych i kilku radnych. Uczestniczyły też 
poczty sztandarowe: chóru „Bard", Straży 
Miejskiej, Ochotniczej Straży Pożarnej. Szkół 

Podstawowych nr l, 3,
4. Przy pomniku „Znicz 
pokoju" wartę honorową 
zaciągnęli harcerze.

Obchody rozpoczął 
chór „Bard" hymnem 
“Gaudę Mater Polonia”. 
Uczniowie Szkoły Podsta
wowej nr4 zaprezentowali 
montaż słowno-muzycz
ny ukazujący genezę, mo
ment uchwalenia Konsty
tucji 3 Maja, jej postano
wienia oraz tradycje ob
chodów święta. Recyto
wali wiersze, śpiewali pie
śni patriotyczne. Chór 
„Bard" odtworzył pieśń 
„Witaj majowajutrzenko”, 
a na końcu części arty
stycznej-„Rotę”.

Sprzęt nagłaśniający 
wykorzystany w uro
czystości został wypo
życzony przez Jana Szu- 
mińskiego.

D elegacje: w ładz
Uroczystość 3 Maja na pl. Wolności. Na zdjęciu przedstawi

ciele władz miasta i dzieci z Przedszkola nr 3

miasta, OSP, Oddziału Luboń- 
skiego PTTK im. Cyryla Ra
tajskiego, chóru „Bard”, szkół 
podstawowych oraz Przed
szkola nr 3 złożyły wiązanki 
kwiatów' pod pom nikiem . 
Kwiaty złożono również w 
Obozie Żabikow'skim oraz na 
cmentarzu. (R. W.)
P.S. Po raz kolejny przy orga
nizacji oficjalnej imprezy oko
licznościowej zabrakło ogólno
dostępnej informacji organiza
torów o dacie, programie cci’ 
miejscu, »r którym ma się ona 
odbyć. W związku z tym nie dzi
wi mała frekwencja mieszkań
ców miasta na obchodach jed
nej z najważniejszych dla na
rodu polskiego rocznic.

Reprezentacja młodzieży szkolnej ptzed pomnikiem 
„Znicz pokoju ”

Apel Stowarzyszenia Historycznego
Lubońskie Stowarzyszenie Historyczne bada obecnie losy zatopionego w lubońskiej 
gliniance podczas walk o Poznań i okolice czołgu niemieckiego. Z relacji mieszkańców 
wynika, że maszyna zalegała w zbiorniku od 1945r. przez wiele lat. po czym została z 
niej wydobyta.

Przy pomocy Stowarzyszenia Eksploracji i Archeologii Podwodnej EKSPLONUR, 
z którym LSH nawiązało niedawno współpracę, prowadzone będą poszukiwania w 
miejscu zatopienia czołgu, w celu odnalezienia sprzętu wojskow ego lub innych pozo
stałości po tamtym wydarzeniu.

Zarząd LSH zwraca się z prośbą do osób mogących udzielić wyjaśnień i wskazó
wek o miejscu zatopienia czołgu, być może świadków wydobycia go na powierzch
nię, o zgłoszenie się w redakcji „Wieści Lubońskich” lub u prezesa Lubońskiego Sto
warzyszenia Historycznego Ryszarda Jaruszkiewicza (ul. Okrzei 11, teł. 810-24-39). t

Bardzo uroczyście obchodzono w so
botę 24 kwietnia w Lubońskim Ośrod

ku Kultury przy ul. Armii Poznań 10 rocz
nicę działalności Towarzystwa Miłośni
ków Miasta Lubonia.

W podniosły nastrój w prow adził 
wszystkich zebranych chór „Bard”, śpie
wając na początku jubileuszowych obcho
dów hymn „Gaudę Mater Polonia”.

Prezes TM ML Antoni Przybylski powi
tał przybyłych gości: członków Zarządu 
Miasta z burmistrzem Włodzimierzem Kacz
markiem na czele, radnych z przewodni
czącym Rady Miejskiej Zdzisławem Sza
frańskim, wiceprezesa Wielkopolskiego 
Towarzystwa Kulturalnego, prezesa Towa
rzystwa Przyjaciół Ziemi Komornickiej -  
Bogdana Czerwińskiego, proboszcza para
fii pw. św. Jana Bosko ks. Karola Biniasia, 
przedstawiciela Towarzystwa Miłośników 
Pobiedzisk, prezesa Towarzystwa Miłośni
ków Dopiewa -  Eligiusza Tomkowiaka, 
dyrektorkę Biblioteki Miejskiej -  Elżbietę Ste
faniak, dyrektorkę Lu
bońskiego Ośrodka 
Kultury -  Reginę Gór- 
niaczyk, przedstawicie
li policji, Straży Miej
skiej, prezesa OSP -  
Zenona Twardowskie
go, przedstawicieli Koła 
Gospodyń Wiejskich, 
chór „Bard”, przedsta
wicieli lokalnej prasy:
„Wieści Lubońskich” i 
„Echa Lubonia”, hono
rowych członków, 
przyjaciół, członków 
Towarzystwa. Wśród 
gości był również wójt 
Komornik -  Zdzisław 
Kopczyński.

TM M L
u c z c iło  ju b ile u s z

Antoni Przybylski podziękował Zarządo
wi Miasta za przydzielenie siedziby i przy
chylność władz dla inicjatyw' Towarzystwa. 
Prezentując genezę i 
działalność TMML, 
powiedział m.in.:

„Towarzystwo Mi
łośników Miasta Lu
bonia od momentu 
założenia stanowiło i 
stanowi wyraz auten
tycznego społecznego 
zaangażowania w pro
cesy zachodzące wśto- 
dowisktt. Profil i pro
gram działania nasze

go Towarzystwa wynika z genezy tego ru
chu. Powstał on i rozwija się jako ruch pa
triotyczny i takim pozostanie. Na pizestize-

Od lewej stoją.A. Przybylski, /. Szczepaniak, M. Kowalkiewicz, E. Stefaniak, 
I. Olejniczak, J. Kowalkiewicz, E. i S. Bulkowie. W. Kaczmarek M. Roszyk, Z. 

Twardowski, P. Krzyżański, B. Czerwiński. M. Maniniak

Goście Towarzystwa Miłośników Miasta 
Lubonia

ni minionego 10-lecia by
liśmy ptzejawem autentycz
nego, społecznego życia 
obyw atelskiego w środowi
sku lokalnym, sprzymie
rzeńcem reform zachodzą
cych w środow isku i bez
stronnym wyrazicielem spo
łecznych oczekiwań -  war
tościowym sojusznikiem 
samotządu lokalnego 

Bunnistrz Włodzimierz 
Kaczmarek w swoim wy
stąpieniu zaznaczył rolę 
Towarzystwa w integracji

lokalnego społeczeństwa. Przekazał na ręce 
Antoniego Przybylskiego okolicznościowy 
adres, wyrażając uznanie i gratulacje, ży
cząc, by dalsza działalność Towarzystwa 
była pasmem sukcesów.

Wiele ciepłych słów pod adresem TMML 
i związanych z nim członków wypowiedział 
Bogdan Czerwiński. Nastąpiło wręczenie dy
plomów osobom, firmom i instytucjom, 
którzy wspierali do tej pory działalność 

TMML: Włodzimierzowi 
Kaczmarkowi, Elżbiecie 
S tefaniak, Zenonowi 
Twardowskiemu, Bogda
nowi Czerwińskiemu, Eu- 
geni i Stanisławowi But- 
kom, Marii i Julianowi Ko- 
walkiewiczom, Władysła
wowi Ochniakowi, Pio
trowi Krzyżańskiemu, Pio
trowi Nowakowskiemu, 
Piotrowi Olewińskiemu. 
Markowi Marciniakowi, 
Joannie Olejniczak, Beno
nowi Mateckiemu, Mela
nii Roszyk, (dyplom przy
znano też nieobecnemu na 

uroczystości Markowi Bemasiowi).
Ks. Karol Biniaś w krótkim wystąpieniu 

wyraził podziw dla prężnej działalności tak 
wielu lubońskich organizacji.

Jubileuszowe obchody były także oka
zją do wręczenia nagród laureatom plebi
scytu „Osobowość 10-lecia” zorganizowa
nego przez TMML z okazji rocznicy po
wstania. Otrzymali je: w dziedzinie kultury 
-  Elżbieta Stefaniak, pracy społecznej -  
Zofia Skok Lukomska. polityki -  Ry
szard Olszewski, przedsiębiorczości -  
Piotr Olew iński i jako najbardziej ceniony

cd. na str 24
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A u to stra ta ...?
Losami autostrady, której trasa przebiegać ma przez 

Luboń interesowaliśmy się od momentu, kiedy jej 
realizacja zaczęła nabierać konkretnych kształtów. 

Jeszcze przed pojawieniem się ustawy o autostradach płat
nych w Polsce, w lutym I994r., informowaliśmy państwa 
ojej następstwach, ilustrowaliśmy na naszych lamach prze
bieg A-2 przez Luboń, odnotowywaliśmy wszelkie posta
nowienia w sprawie realizacji tej inwestycji, wreszcie od
wiedziliśmy tych mieszkańców naszego miasta, których w 
związku z budową arterii czekać miało wysiedlenie.

Kiedy rozmawialiśmy z nimi ostatnio (w maju I998r.) 
byli w ferworze załatwiania formalności związanych z 
wykupem ich posesji, próbowali podejmować decyzje, które 
zaważyć miały o przyszłości - miejscu, gdzie przeniosą swój 
DOM -  rodzinę i dorobek życia niekiedy kilku pokoleń. 
Mieli niewiele czasu. Pierwsze prace konstrukcyjne przy 
budowie wiaduktu przy ul. Kościuszki zaplanowano na 
czerwiec ubiegłego roku. Terminy opuszczenia posesji 
wyznaczone przez Agencję Budowy i Eksploatacji Auto
strad (ABiEA) mijały z końcem I998r. Okres od momentu 
podpisania umowy o sprzedaży ziemi do wyznaczonej przez 
Agencję daty wysiedlenia obejmował średnio 6-8 miesięcy 
(w przypadku, kiedy sprawy notarialne przeciągały się -  
jeszcze mniej).

Tymczasem już w ubiegłym roku okazało się, że kon
cesjonariusz -  Autostrada Wielkopolska SA (AW) ma kło
poty ze zdobyciem finansów na realizację inwestycji. La
tem 1998r. odcinek Komorniki - Krzcsiny, do którego na
leży również Luboń, wyłączono spod koncesji AW i prze
kazano Generalnej Dyrekcji Dróg Publicznych w Poznaniu 
(GDDP), która ze środków Funduszu PHARE i Europej
skiego Banku Inwestycyjnego kontynuować miała budo
wę A -2 .1 chociaż, jak twierdzi inwestor, prace przy auto
stradzie trwają, sytuacja jest nadal niejasna i odzwierciedla 
atmosferę wokół budowy autostrad w Polsce w ogóle. Obaj 
partnerzy wyczekują nawzajem swoich ruchów. Odpowie
dzialna za przygotowanie gruntów ABiEA nie wie, że na 
teren, gdzie dotąd mieszkają ludzie za 2 tygodnie wejść 
mają wykonawcy (informacje uzyskane od GDDP na po
czątku maja br.), inwestor natomiast nie spodziewa się, że 
przyszły plac budowy jest jeszcze zajęty.

O sytuacji wokół budowy autostrad w Polsce, kłopo
tach dotyczących gwarancji wypłacalności konsorcjów i 
słabościach Programu Budowy Autostrad sygnalizowano 
już wcześniej. W czerwcu ub. roku przedrukowaliśmy 
komentarz do tej sprawy redaktora naczelnego miesięczni
ka „Autostrada” - Karola Szyndzielorza, który zdecydował 
się zawiesić w maju ub. roku publikację swojego pisma, 
nie chcąc „być milczącym statystą w farsie nazywanej szum
nie Programem Budowy A utostrad. W Polsce płatnych au
tostradjeszcze przez 10 lat nie będzie, " -p isa ł w ostatnim 
numerze.

Jak żyją dzisiaj ci, na których spadły 
faktyczne koszty nierzeczywistej póki co 
inwestycji? Jak poradzili sobie 
z ciężarem problemów, którymi nagle ich 
obarczono? Zyskali czy stracili? Gdzie 
dziś są? Jak z perspektywy czasu 
oceniają decyzje podjęte przed rokiem?

Nie do wszystkich udało nam się dotrzeć. Spośród po
nad 20 budynków mieszkalnych objętych pasem wywłasz
czeń w Żabikow ie blisko po
łowa jest już opuszczona.
Wyprowadzili się mieszkań
cy dwóch domów z ul. Po
niatowskiego, puste są trzy 
spośród pięciu budynków 
przy ul. Kościuszki. W wy
niku budowy autostrady 
przestanie praktycznie istnieć 
ulica Tomiaka. Zostanie tyl
ko pierwszy z dziewięciu 
domów. Przeznaczone do 
rozbiórki budynki w głębi uli
cy są już , poza jednym ,

opuszczone. Stojąc na uboczu, zdane są na liczne kradzie
że. choć te nie ominęły również posesji przy uczęszczanej 
przecież ul. Poniatowskiego.

Życie z autostradą w tle

O tym co przeszli, mieszkańcy Granicznej, Tomiaka, 
Kościuszki i Poniatowskiego mówiąjuż dzisiaj spokojniej, 
choć nie bez emocji. Czas zrobił swoje. Zajęci błyskawicz
nym organizowaniem nowego miejsca zamieszkania, po
godzili się z koniecznością opuszczenia swoich domostw, 
choć są wśród nich i tacy, dla których przyszłość nadal 
jest niejasna. Większość mieszkańców tego rejonu miała 
zresztą autostradę wpisaną niejako w życie. Starsi przy
zwyczaili młodych do myśli o tym, że domy kiedyś praw
dopodobnie trzeba będzie opuścić, choć pamięć o zaplano
wanej jeszcze przez Niemców arterii, z biegiem lat mocno 
osłabła. Utrwalały ją  co prawda zapisane w planach miej
skich przepisy zabraniające budowy nowych domów, jed
nak mieszkańcy nauczyli się je omijać. Nie budowali więc, 
a rozbudowywali swoje domostwa i do ostatniej chwili 
ponosili (ponoszą) koszty inwestycji związane z ich eks-

Przeznaczory do wyburzenia dom sprzed 9 lat (dobudów
ka) przy ul. Granicznej

ploatacją. Dziurawy dach trzeba przecież przełożyć i uszko
dzoną instalację naprawić, nawet jeśli planuje się przepro
wadzkę.

Są jednak wśród obecnych wysiedleńców i tacy, któ
rzy zamieszkując przed laty swoje domy nie obawiali się, 
że kiedyś zmuszeni będąje opuścić. Na skutek ukonkret
nienia planów budowy autostrady okazało się jednak, że 
ich domy znalazły się w pasie wywłaszczenia. Pan Czaj
kowski kupił swoją posiadłość przy ul. Granicznej przed 
10 laty przez pośrednika, ze świadomością, że w przypad
ku budowy A-2 jego dom znajdzie się w pasie zieleni. Po
dobne zapewnienie, po dwukrotnej zmianie, otrzymali pań
stwo Golakowie z ul. Kościuszki. Pani Knychała z ul. Po
niatowskiego, wierząc w’ pierwotne plany, w 1997r. posta
nowiła otynkować swój dom. W następnym roku zmuszo
na była go sprzedać Agencji.

Strachem podszyci, czyli co nagle, 
to po diable

Większość wysiedleńców zdecydowała się pozostać w 
Luboniu. Dotychczas tylko dwie rodziny jako nowe miej
sce zamieszkania wybrały inną gminę. Jedna już przepro
wadziła się do Komornik, druga zrobi to niebawem.

Od podpisania umowy z Agencją o sprzedaży posesji, 
zaczynał się dla nich, poprzedzony ponad rocznym okre
sem oczekiwania na wycenę, wyścig z czasem. Większość

umów sporządzono od mar
ca do czerw ca I998r. 
(Wcześniej zrobili to ci, któ
rzy mieli uregulowane spra
wy spadkowe.) Podpisanie 
dokumentu było równo
znaczne z określeniem przez 
Agencję terminu opuszcze
nia posesji i uzyskaniem 
przeciętnie w ciągu dwóch 
tygodni pieniędzy ze sprze
daży własności. Dano im 
średnio 6-8 miesięcy na upo
ranie się z przeniesieniem

dobytku w nowe miejsce. Co prawda nieoficjalnie pracow
nicy ABiEA uciszali niepokoje przyszłych wysiedleńców', 
uspakajając ich obawy przed ewentualnym wyrzuceniem 
na bruk. Wymogi formalne jednak musiały zostać spełnio
ne. Terminy opuszczania posiadłości wyznaczano na je 
sień. Niektórym udało się je przesunąć, nie dłużej jednak 
niż do końca roku. Od tego momentu wszystko ucichło. 
Nikt nie monituje, nie ponagla, żadnych informacji od Agen
cji. Wszystko stanęło

- „Kto w pól roku wybuduje dom? " -py ta li przedtem i 
dzisiaj, wiedząc, ile zabiegów kosztuje znalezienie miejsca, 
kupno dziatki i postawienie budynku. To akurat tyle, ile 
starczyło na załatwienie formalności związanych z budo
wą, którą przed zimą trzeba było przerwać. Wtedy zaryzy
kowało więc niewielu, ale i w ich przypadku pośpiech wy
musił posunięcia niekorzystne, nieprzemyślane. Dziś ina
czej gospodarowaliby gotówką, nie podjęliby wielu błęd
nych decyzji finansowych, unikając spowodowanego tem
pem przepłacenia niejednej inwestycji i błędów technolo
gicznych.

Ten stres niejako im sięjednak opłacił. Pozostali wybrali 
inne drogi do nowego DOMU, dzisiaj większość przyznaje, 
że mając do dyspozycji czas, który faktycznie mogli wyko
rzystać, podjęliby się również budowy od podstaw, za te 
same pieniądze. Nie każdy jednak móg! podjąć tę najkorzyst
niejszą, jak się okazuje, decyzję. Trzeba było mice czas, by 
móc zaangażować się w sprawę i predyspozycje, by sfinali
zować ją  w tak krótkim czasie albo dysponować gotówką 
konieczną do ominięcia trudności. Nie wszyscy mogli po
zwolić sobie na ewentualne przeinieszkanie u krewnych lub 
wynajem, gdyby trzeba było opuścić dom przed wybudo
waniem nowego lub odłożeniem decyzji na później. Na wa
runki, które brano pod uwagę, podejmując decyzję o sposo
bie pozyskania nowego miejsca zamieszkania, nakładały się 
jeszcze codzienne problemy -  choroby członków rodziny, 
zajęcia zawodowe itp. Wybierali więc inne możliwości -  
kupno działki z domem do remontu, mieszkanie w którejś z 
inwestujących na terenie Lubonia firm budowlanych lub 
własne „M” w spółdzielni „Lubonianka”.

Ryzykanci

To ci, którzy podjęli się budowy domu od podstaw. 
Większość robi to po raz drugi w życiu. Domy, które mają 
opuścić, budowali w latach 60-tych, 70-tych. Nawet pan 
Czajkowski, który kupił swój 10 lat temu, przez cały czas 
modernizował go, przystosowując do potrzeb niemałej ro
dziny. Niedawno „wykończył” piętro. Mówi, że przywykł 
do ciągłej budowy i z pewnością to pomaga mu teraz funk
cjonować podobnie. Zresztą może sobie na ten wysiłek „po-

Te domy przy ul. Granicznej leżą w pasie wyburzeń, który 
biegnie ir poprzek drogi. W głębi, z lewej dom państwa 

Kulasów, obok własność pp. Czajkowskich.

zwolić” ze względu na wolny charakter swojego zawodu. 
Nie wyobraża sobie, by mógł budować dom, gdyby było 
inaczej. Nie załatwiłby choćby potrzebnych formalności. 
Urzędy pracują przecież przed południem.

Żaden z nich nie zakończył jeszcze budowy. Najpierw 
mieli kłopoty, by kupić w Luboniu działki. Pod koniec roku 
1997, kiedy miasto sprzedawało parcele przy zbiegu ulic 
Szkolnej i Sienkiewicza oni nie dysponowali jeszcze go
tówką. Wiosną, kiedy po podpisaniu umów z Agencją wresz
cie ją  mieli, cena działek w mieście po odbytych przetar
gach znacznie podskoczyła (średni koszt w I przetargu -  
ok. 49 zl/nr, w II -  ok. 70 zl/nr), a latem I998r. była 
niemal dwukrotnie wyższa (swojąziemię sprzedali Agencji 
za 48-49 zł/nr). Mają żal do władz miasta, że nie poczekały 
ze sprzedażą, nie zarezerwowały tych działek dla nich - 
poszkodowanych „przez autostradę".

- Urząd mógł zabezpieczyć działki, uzbroić je. M y ma
jąc pieniądze, bylibyśmy najlepszymi klientami -  podsu
mowuje sprawęjeden z mieszkańców ul. Granicznej.

,, W wyniku autostrady przestanie praktycznie istnieć ulica 
Tomiaka. Zostanie tylko pierwszy z dziewięciu domów "
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Kiedy mieli już gotówkę i ziemię, trzeba było załatwić 

niezbędne formalności. Pan Kasprzyk z ul. Granicznej ob
liczył, że uzyskanie „jednego podpisu" kosztowało go śred
nio miesiąc. Najpierw 3 miesiące starał się o działkę w Lu
boniu, potem 4 tygodnie załatwiał zgodę na instalacje wod
ną i gazową, miesiąc trw'alo uzyskanie odpowiedniej pie
czątki i podpisu w urzędzie lubońskim i tyleż samo w Urzę
dzie Rejonowym. Budowę rozpoczął jesienią. Przed zimą 
nie zdążył nawet przykryć domu dachem. Czas, który po
święcił na utarczki z biurokracją, jeżdżąc osobiście po w ie- 
lokroć w tej samej sprawie („Na telefon nic nie załatwisz!”), 
uważa za stracony. Żali się, że zabrało mu to najwięcej 
„nerwów”. Sporo ich trzeba jeszcze na dopilnowanie bu
dowy, pan Kasprzyk ma już swój wiek i powinien 
teraz wypoczywać " podpowiada mieszkający w sąsiedz
twie krewny.

- Żadnego zielonego światła nie mieliśmy, wręcz nie 
przyznawaliśmy się, że jesteśmy z autostrady, bo patrzyli za 
łapówką... - - dodaje inny mieszkaniec Granicznej.

Nie wszystkim udało się pokonać formalności w „zwy
kłym” trybie administracyjnym. Ci, którzy przed sprzedażą 
ziemi „pod autostradę” musieli uregulować jeszcze spra
wy majątkowe, wspominają ten okres szczególnie przy
kro. Czas na załatwienie późniejszych dokumentów, wy
datnie im się skrócił. Podpisanie umowy z Agencją w maju 
czy nawet lipcu 98r. nie pozwalało na podjęcie decyzji o 
budowie własnego domu.

Pani Kulas do nich nie należy. Umowę z Agencją pod
pisała jako jedna z pierwszych, jeszcze w lutym 1998r. Akt) 
notarialne, uregulowane wcześniej przy innej okazji, od 
dawna spoczywały na dnie szuflady. Załatwianie dalszych 
formalności związanych z budową, podobnie jak wielu są
siadów, powierzyła pośrednikowi. Za sprzedaną posiadłość 
kupiła trzy dziatki -  dla siebie i dzieci. Niestety i ona, w 
związku z wysoką po przetargach ceną ziemi, musiała za
płacić o wiele więcej niż dostała za sprzedaż swojej. Jeśli 
zdecydowaliby się z mężem wybudować jeden dom takiej 
samej klasy co ten, w którym mieszkają dotąd, przy pomo
cy fachowców i po wliczeniu kosztów odpowiedniej dział
ki, zrobiliby to ze spokojem, bez zysków z dokonanej sprze
daży. Pomyśleli jednak słusznie o przyszłości swoich dzie
ci. Teraz, gdyby trzeba było nagle się wyprowadzić, prze
czekają wszyscy w domu budowanym kilka ulic dalej. Po
tem rozpoczną dalsze inwestycje.

Kto się przestraszył, ten uległ

- Ocenia pani Kulas decyzje tych, którzy pod naporem 
informacji i wyznaczanych przez Agencję terminów nie
jednokrotnie podporządkowywali się pospiechowi. Jej mąż 
nie dat narzucić sobie niekorzystnych ustaleń i wynegocjo
wał w Agencji przesunięcie terminu wyprowadzki. Dzisiaj, 
kiedy budowa autostrady „stoi”, wiadomo już, że i ten 
względny spokój na niewiele się zdał. Tak, jak wielu, pań
stwo Kulasowie ..nie wierząjttż w pośpiech

- Mam takie przeczucie -  mówi pani Kulas myśląc o 
przyszłości domów, które wkrótce wszyscy opuszczą -że  
tego nie będzie miał kto wziąć.

To cud, że zdążyliśmy

Na zwłokę i komfort wyboru nic mogli sobie nato
miast pozwolić mieszkańcy budynków na narożniku ulic 
Poniatowskiego i Kościuszki. Z nimi „autostrada obe
szła się” najsurowiej. Terminy opuszczenia domów wy
znaczone przez Agencję były kategoryczne i nic do prze
sunięcia. Boże Narodzenie 98r. spędzili więc już na no
wym.

- Tak się spieszyłam, że u e- 
szlam do domu, kloty wciąż re
montuję, a mogłam jeszcze miesz
kać... żali się pani Knychala -  
właścicielka nieczynnego od li
stopada ub. roku kiosku „Ruchu" 
przy ul. Kościuszki. W paździer
niku musiała go zamknąć, bo 
Agencja kazała opuścić posesję 
z początkiem nowego miesiąca, 
nie chcąc słyszeć o przesunięciu 
terminu nawet o dwa tygodnie.
Pośpiech tłumaczono faktem ob
jęcia działki pierwszą kolejnością

wywłaszczania z uwagi na to, że leży na zapleczu budowy 
przyszłej autostrady. Nie zdążyła się jeszcze oswoić z my
ślą o konieczności „oddania domu" (poprzednie plany bu
dowy A-2 nie przewidywały jego wyburzenia), a już, w 
bardzo krótkim czasie, musiała obejrzeć się za nowym. Jak 
inni „straciła nerwy”, by kupić coś w Luboniu. Nabyła 
dom o podobnym standardzie, do remontu (..Mąż lubi psy. 
Gdzie by się z nimi podział w szeregowcu? ") Kto przewi
dział, że kiedy podejmowała decyzję, mogła brać pod uwa
gę pottoraroczny poślizg w czasie. Poniosła koszty prze
prowadzki i nowego wyposażenia, teraz, mieszkając ada
ptuje budynek do potrzeb rodziny. Nigdy nie będzie taki, 
jak dom stawiany od podstaw. Ze sprzedaży starego zosta
ła wprawdzie gotówka, ale pani Knychała, po stracie kio
sku, jest bez źródła utrzymania. Przebywa na urlopie cho
robowym. może przejdzie na rentę... Na skutek stresu, 
„zdrowie zawalił" także jej mąż. Nie może rozstać się z 
domem przy ul. Poniatowskiego, który stawiał przecież nie 
tak całkiem dawno. Jeszcze nie wszystko stamtąd prze
niósł i, jak sąsiedzi obok, z sentymentem wraca co kilka 
dni „na stare śmieci”. Pani Knychala zdążyła przyzwycza
ić się już trochę do nowego miejsca. Sąsiedzi mili, działka 
co prawda o wiele mniejsza, za to dom obszerniejszy, wol
nostojący (przedtem bliźniak) i ulica spokojniejsza.

Autostradę odchorowała również sąsiadka pani Knychały 
z ul. Kościuszki, Golakowa. Zarówno po niej, jak i po mężu 
widać skutki przeżytego stresu i wysiłku, jaki włożyli, by 
w ciągu pani miesięcy przenieść dobytek swój i córek do 
znalezionego z wielkim trudem domu w innej części Lubo
nia. Zamieszkali w nim w grudniu. „To cud, że zdążyliśmy” 
-  dziwi się pani Golak . Ostatnią ratę za dom wpłacili w 
połowie września. W ciągu trzech miesięcy zdołali doko
nać gruntownego remontu (w tym wymiany instalacji), 
w yposażyć go i przenieść tu gospodarstwo z ul. Kościuszki. 
Obecny budynek jest starszy, ale działka relatywnie więk
sza. (Tamtą trzeba było dzielić na czterech.) Mimo żalu 
„do autostrady" i tęsknoty za pozostawionym miejscem, 
państwo Golakowie odetchnęli, że mają już wszystko za 
sobą. Nie potrafią się jednak cieszyć z nowego. Przed nimi 
jeszcze dalszy remont, na który zabrakło im już pieniędzy. 
Nie są do końca zadowoleni z wyceny „starego” domu, ale 
.... nie mieli nerwów, żeby się kłócić i odwoływać

- Tak mi było ciężko odejść -  przyznaje pani Golakowa. 
Kiedy ostatni samochód z meblami i rodziną odjechał z ul. 
Kościuszki, zmyła podłogę w kuchni i rozpłakała się. W jej 
domu zamieszkał brat, któremu „zawaliła się chata " przy
lepiona do budynku państwa Golaków. Dzięki przeprowadz
ce siostry miał gdzie spędzić zimę.

Ul. Kościuszki. Pan Kleiber opuścił zniszczony domek (z 
lewej) i przeniósł się na zimę do opuszczonego budynku 

swojej siostiy (obok).

Na „starej" działce pozostały dorodne drzewa owoco
wo. Przynosiły państwu Golakom niezły dochód. Mają na
dzieję, że przed następną zimą zdążą jeszcze zebrać owo
ce. Nic wyobrażają sobie życia bez ogrodu. Współczują 
swoim dawnym sąsiadom, którzy wybrawszy mieszkanie

w „Luboniance" zieleni 
mają zaledwie tyle, ile 
zdoła pomieścić balkon.

Z ogrodu do 
„bloków”

Kilka wysiedlanych 
rodzin wybrało miesz
kanie w „Luboniance". 
Zadecydował pośpiech, 
m ożliw ości, strach 
przed niepewną przy
szłością... Koszt nowe

Opuszczone domy przy ul. Poniatowskiego. Z prawej 
bliźniak pani Knychały i jej nieczynny od listopada ub. 

roku kiosk

go „m” był tu niejednokronie wyższy niż lokalu w budyn
ku stawianym przez którąś z lubońskich firm. W przypad
ku państwa Żurczaków z ul. Granicznej wybór był nagły i 
pomyślany jako sposób na przeczekanie.

Pusty dom państwa Żurczaków przy ul. Granicznej. IV 
ogrodzie u- głębi chcieli postawić nom’ ...

Uparli się, żeby budować na ziemi, która im pozostała 
po sprzedaży gruntu pod autostradę. Wiązałoby się to z 
wykonaniem indywidualnej studni i „pociągnięciem” linii 
elektrycznej na wdasny koszt. (Inwestycje te zostałyby od 
Żurczaków odkupione dopiero po zakończeniu wszystkich 
prac przy autostradzie.) Dotąd jednak nie udało im się uzy
skać odpow iedniej zgody, bo wciąż walczą o przekwalifi
kowanie terenu na budowlany. Ustąpić nie chcą, bo za te 
2,5 tys. n f  i tak podatek trzeba będzie płacić, a oni zdążyli 
już ponieść sporo kosztów' związanych z projektem budo
wy. (Sic! Żurczakowie dostali również wezwanie w spra
wne zapłacenia tegorocznego podatku za ziemię, którą zdą
żyli sprzedać Agencji.)

Po kupnie dwupokojowego mieszkania, pieniędzy mają 
już niewiele. Może już tutaj zostaną, a o ziemię walczyć 
będą dalej synowie...

Życie w segmencie

Pani Smura tak, jak wielu z wysiedlanych mieszkań
ców ul. Granicznej prócz domu „sprzedała autostradzie" 
również duży ogród. Ziemią, która jej została, nie będzie się 
na razie martwić. Niech leży, być może okaże się lokatą na 
przyszłość. Pieniędzy, które dostała za sprzedaż piętrowe
go domu i 1200 n f  gruntu starczyło na kupno segmentu 
bliźniaka z małym ogródkiem przy ul. Sienkiewicza. Jesz
cze przed podpisaniem umowy z Agencją zebrała potrzeb
ną kwotę i wpłaciła na konto „KOS-DOM-u” ratę koniecz
ną do zarezerwowania domku. „Nie miała głowy”, by w 
krótkim czasie, jaki jej dano (VII -  X 1998) zrealizować 
inny plan. Z mamą „przykutą do łóżka" nie podołałaby bu- 
downe nowego domu, ani też nie mogłaby przemieszkać u 
rodziny w przypadku takiej konieczności. Przekazała wńęc 
cały trud finnie budowlanej. Dzisiaj przyznaje, że mając do 
dyspozycji więcej czasu, ponosząc te same koszty, budo
wałaby pewnie wolnostojący dom. Ten, do którego prze
prowadzą się przed zimą (lato spędzą jeszcze w domu z 
ogrodem przy Granicznej), ma ten sam metraż, co piętro 
„starego” budynku. Mama zamieni parter rodzinnego domu 
na zaadaptowany z garażu pokój w segmencie przy ul. Sien
kiewicza. Nic spieszy się, żeby go zobaczyć. Rów nież syno-

Ul. Kościuszki -  opuszczony bliźniak sąsiadów pp. 
Golaków



Str. 12 ■  u b o u's k *e Maj 1999

wie pani Sinurowej niechętnie myślą o zamianie. Będzie im 
brakowało swobody i przestrzeni, w której dotąd wzrastali.

Nie przesadza się starych drzew ...

Żal opuszczać domy młodym, którzy zdążyli już w nie 
zainwestować, ale tym, którzy żyli w nich od początku - 
szczególnie ciężko. Jeśli tak, jak państwo Knychałowie lub 
Golakowie, zdążyli się już przeprowadzić, wracają, by do
glądać pozostawionych tam zwierząt lub zabrać nie prze
niesiony dotąd sprzęt. (Zresztą w tym przypadku Agencja 
idzie wysiedleńcom na rękę, zezwalając na podobną prak
tykę. Zdanie posesji oznacza odcięcie dopływu prądu i za
plombowanie wejścia na jej teren. Opuszczony dom pada 
wówczas łupem złodziei, którzy potrafią wynieść nawet 
przytwierdzone do ściany grzejniki lub piec.)

Teściowie pani Kulas znaleźli miejsce przy dzieciach, 
które zadbały o to, by w nowym domu podobnie jak w 
„starym”, rodzice czuli się nieskrępowani. Wykonano dla 
nich osobne wejście. Najważniejsze jednak, że nowy dom 
stanął na znanym terenie kilka ulic dalej, przy drodze, która 
prowadzi do kościoła.

Na teren posesji mieszkającej samotnie starszej pani 
Włodarczak trudno się dostać. Furtkę zamknięto. Sąsiedzi 
mówią, że wszystkie spośród siódemki jej dzieci wyrażają 
chęć zabrania matki do siebie. Nie mogliśmy się jednak 
dowiedzieć, czy ona równie chętnie przeprowadzi się do 
któregoś z nich.

Najbardziej zagubiona wydaje się być 88-letnia pani Stani
sława Wittich. W domu przy ul. Granicznej zamieszkała, ma
jąc b lat. Od czterech przebywa w nim samotnie. Ziemię i 
budynek przepisała siostrzeńcowi, który na wypadek prze
prowadzki weźmie ją  ze sobą. Jego dom stoi przylepiony do 
chatki ciotki jako przybudówka. Staruszka nie wie, cojącze- 
ka, bo siostrzeniec nie załatwi! jeszcze formalności „z auto
stradą”. Izby przydałoby się odświeżyć, ale czy warto...

Niepokorni

autostrada, sprzedałby swoją ziemię o l ,5 miliarda złotych 
(starych) więcej. Zapowiada, że będzie dochodził słuszno
ści swoich argumentów aż do skargi konstytucyjnej włącz
nie. Okazuje się, że nie jest w swej walce osamotniony. 
Spodziewa się, że ostatni wniosek Stowarzyszenia Po
szkodowanych w Wyniku Autostrady wpłynie na zmianę 
interpretacji ustawy. Cenę ziemi naliczano by wówczas 
według wskaźnika na dzień decyzji o wywłaszczeniu, a nie 
jak przewiduje dotychczasowe prawo o autostradach, we
dług cen obowiązujących w 1996r.

Z podobnych co pan Wiciak powodów, umowy z Agen
cją nie zawarła dotąd jedna z rodzin z ul. Tomiaka. Nie 
czekając jednak na finał sporu, kupiła działkę poza Lubo
niem i w najbliższym czasie zamierza się tam przenieść.

Burmistrz mówi... Agencja

Wśród osób zmuszonych do opuszczenia dotychcza
sowego miejsca zamieszkania są tacy, którzy „od auto
strady” nie dostali nic lub otrzymali niewiele. Należą do 
nich lokatorzy z urzędu, państwo Dehmelowie z ul. Ko
ściuszki oraz brat pani Golakowej, pan Kleiber, który za 
swą posiadłość otrzymał zbyt mało, by kupić mieszkanie. 
Ci ludzie liczą na pomoc miasta i jego zasoby komunalne.

Pierwszy z domów przeznaczonych do wyburzenia przy ul. 
Kościuszki (za skrzyżowaniem z ul. Poniatowskiego). Na 

jego poddaszu dotąd mieszkają pp. Dehmelowie

Siostrzeniec pani Wittich nie podpisał dotąd umowy z 
Agencją. Nie godzi się na jej niesprawiedliwe warunki (wy
nikające z ustawy o autostradach płatnych), nakazujące 
odstąpienie własnej ziemi za cenę o wiele niższąniż w przy
padku wywłaszczenia na inne cele. Obliczył, że gdyby nie

Od wyprowadzenia się sąsiada „z dołu” w sierpniu ubiegłe
go roku, pani Dehmel nie ma komu płacić dzierżawy za podda
sze, na którym mieszka wraz mężem -  inwalidą l grupy, córką 
ijej dwójką dzieci. Panują tu złe warunki. „Na gorsze nie dam 
się wrzucić " -  uprzedza lokatorka. Zrezygnowała już z cho

dzenia „po prośbie” do Urzędu i nie wie, co będzie dalej.
Nie wie tego również gospodarz miasta, burmistrz Wło

dzimierz Kaczmarek, który nie ma wysiedlanym nic do za
oferowania. Przypomina, że obowiązek zaopatrzenia wy
właszczanych w mieszkania spoczywa na Agencji.,.Gdy
by nie autostrada, ci ludzie nadal mieszkaliby tam, gdzie 
dotychczas... "-podsumowuje.

Ten dom-rudera na narożniku ulic Graniczna-Tomiaka 
jak na ironią nie leży ir pasie wybuizeń

Wysiedlani wychodząz tego samego założenia. Gdyby nie 
budowa A-2 nie musieliby ponieść kosztów, z których nie 
wszystkie da się przecież zrekompensować. Większość po
godziła się z koniecznością wzięcia na siebie trudu zmian cy
wilizacyjnych. Niektórzy mają nawet świadomość, że wobec 
polskiego prawa nie należy spodziewać się pomocy ze strony 
lokalnych władz samorządowych. Przepisy nie przewidują 
takiego obowiązku dla gmin. Liczyli jednak na pomoc, wspar
cie ze strony miasta, którego są przecież mieszkańcami.

- Uiząd zachowa! się jak przedłużenie Agencji, umył 
ręce, a powinien nas, mieszkańców wspierać. -  mówią roz
żaleni wysiedleńcy. Wspominają deklaracje władz miasta o 
pomocy w uzyskaniu ziemi w Luboniu z roku 1996 i fakt 
zbycia jej zapasów bez liczenia się z ich potrzebami w 1997.

Marzył im się punkt konsultacyjny w Urzędzie Miej
skim, gdzie na miejscu uzyskać by mogli fachową poradę i 
kompleksowe informacje. Może wtedy nie czuliby się zo
stawieni samym sobie.

Hanna Siatka 
fot. autor

Ochrona „Dębiny”
Strefa czystości ekologicznej w Luboniu a autostrada

formowani o całej sprawie i mają możliwość 
składania pytań i wniosków. Cały proces 
prawdopodobnie przeciągnie się w czasie, 
ponieważ wiele spraw dotyczących własno
ści gruntów na tym obszarze nie jest uregu
lowanych. Na pytanie, w jaki sposób wpro
wadzenie strefy wpłynie na codzienne życie 
mieszkańców tych terenów, „WL” otrzyma
ły odpowiedź, że pewnością polepszy ja 
kość ich życia" poprzez stworzenie granic 
obszaru o podwyższonym standardzie eko
logicznym. Według przepisów dotyczących 
tworzenia tego typu obszarów na terenie strefy 
ochrony nie będzie wolno m.in.:

-  zakładać baz i stacji paliw
-  budować zbiorników przeznaczonych 

do przechowywania substancji ropopochod
nych

-  tworzyć wysypisk śmieci
-  budować oczyszczalni ścieków
-  zakładać dużych parkingów samocho

dowych
-  budować zakładów przemysłowych 

„uciążliwych dla środowiska"
-  zakładać cmentarzy
-  odprowadzać ścieków do ziemi i wód 

powierzchniowych
Na istniejące zakłady przemysłowe, które 

ewentualnie stanowią zagrożenie dla środo
wiska. nałożone zostaną surowe ogranicze
nia.

Wydział Ochrony Środowiska w Pozna
niu zapewnia, że wszystkie strony tego pro
cesu będą informowane o aktualnym stanie 
sprawy.

A.M.

Pizzeria „Verona”
W  połowie grudnia 1998 roku otwarto pizzerię „Vcrona” przy ul. Osiedlo

wej. Właścicielami lokalu są państwo Dorota i Sławomir Markowscy. 
Na samym początku musie li poświęcić dużo czasu i wysiłku, nie mówiąc już o 
pieniądzach, aby doprowadzić lokal, w którym kiedyś znajdowała się kawiaren
ka „Sopelek” i sklep spożywczy, do stanu użyteczności.

W „Veronic” można spróbować przede wszystkim wielu rodzajów pizzy, a 
także dania skandynawskie. Dzięki temu menu lokal nie stanowa konkurencji dla 
znajdującego się kilkadziesiąt metrów dalej „Jaru”, gdzie preferowana jest głów
nie kuchnia polska.

W pizzeri nie prowadzo się sprzedaży alkoholu. Oto jak wyjaśnia len fakt 
właściciel pan S. Markowski: ., Nie ma sensu, aby ktoś przyszedł i siedział parę 
godzin przy piwie, a kto inny nie mógł z tego powodu zjeść u nas obiadu ”,

Od niedawna wprowadzono także dowóz na telefon. Według naszych infor
macji „Veronę” odwiedzają ludzie różnych profesji i w różnym wieku. Nie ma 
również reguły na określenie dnia tygodniu, w którym lokal jest najczęściej od
wiedzany. W najbliższej przyszłości właściciele planują: zorganizowanie małego 
ogródka. Na czas letni kilka stolików wystawionych zostanie na zewnątrz.

Przemysław Kwiatkowski

t*»i. Sebastian Link te w ił/

W ostatnich tygodniach Oddział Gospo
darki Wodnej Wydziału Ochrony Śro

dowiska Urzędu Miejskiego w Poznaniu roz
począł proces tworzenia strefy ochronnej w 
rejonie ujęcia wody „Dębina”. Związane jest to 
z planowanymi pracami budowlanymi auto
strady na pograniczu Poznania i Lubonia. Pani 
Hanna Jenek. pracownik wymienionej insty
tucji, poinformowała „WL”, że część terenów 
naszego miasta objęta zostanie tzw. strefą 
ochrony pośredniej zewnętrznej, która ma peł
nić funkcję zabezpieczającą ujęcie wody dla 
Poznania. Należeć do niej będą tereny na Dęb- 
cu, Starolęce, Marlewie. W Luboniu strefa 
obejmie obszar od linii Warty po ul. Armii 
Poznań do Strumienia Junikowskiego. Ponie
waż tereny lubońskie, które mają się znaleźć 
w strefie, są jedynie jej częścią, cały proces 
legislacyjny odbywa się w Poznaniu. Według 
informacji z Wydziału Ochrony Środowiska 
mieszkańcy tych terenów zostali poinformo
wani o rozpoczęciu prac nad utworzeniem 
strefy i o możliwości obejrzenia map jej pro
ponowanego zasięgu. W trakcie trwania prac 
projektowych zarówno mieszkańcy tych te
renów (właściciele gruntów), jak i Zarząd 
Miasta oraz radni miejscy są na bieżąco in-

Sprostowanie
Wśród zmarłych wymienionych w ar
tykule „Wybuch dekstryny” - opubliko
wanym w ubiegłym miesiącu - błędnic 
podaliśmy nazwisko Wandy Grochowi
ny. Przepraszamy.
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SONDA NA TEMAT
Władze miasta podjęły decyzje w sprawie reformy oświaty w Luboniu. Informo
waliśmy o tym fakcie obszem ie w poprzednim numerze „WL”.

Postanowienia reformy okazały się kontrowersyjne i tradne w realizacji.

Jak Pani/Pan widzi rozw iązanie problemów zw iązanych z reformą oświaty 
na naszym lubońskim gruncie, gdzie dodatkowym utrudnieniem jest rejo
nizacja gimnazjów (dojazdy, wydłużenie drogi do szkoły, bezpieczeństwo)?

Z pytaniem tym zwróciliśmy się do uczniów szóstych (przedgimnazjalnych) 
klas lubońskicli szkól, rodziców, pedagogów' i przedstawiciela władzy-.

MARTA RABĘDA - KL. VI -  SP NR 4
Osobiście wolałabym uczęszczać do Szko

ły Podstawowej nr4 w Luboniu, ponieważ 
mam tutaj o wiele bliżej i znam dużo osób i 
nauczycieli. Natomiast w Gimnazjum nrl nie 
znam prawie nikogo, będę miała daleko do 
szkoły i dojazd do niej będzie niebezpieczny. 
Moja droga będzie prowadziła przez tory i 
ruchliwe ulice.

Chciałabym, aby klasa pozostała w takim 
samym składzie, w jakim jest i żeby z ul. Krę
tej jeździł autobus, który dojeżdżałby do gim
nazjum.

FAUSTYNA GRYCZYŃSKA - KL. 
VI - S P  NR 4

Chciałabym nadał chodzie do Szko
ły Podstawowej nr4. Do Gimnazjum 
będzie gorszy dojazd. Poza tym chcia
łabym być nadal w gronie moich kole
żanek i kolegów, nie tylko z klasy. No i 
oczywiście będą now i nauczyciele, któ
rych nie znam. Chodząc do szkoły pod
stawowej jeździłam zawsze autobusem 
i nie miałam daleko do przystanku. Te
raz moja droga do Gimnazjum nrl bę
dzie prowadzić przez tory i niebezpiecz
ną ulicę. Chciałabym, żeby do gimna
zjum przeszli nauczyciele i uczniowie, 
których znam.

EWA WOJTKOWIAK - MATKA, 
PRZEDSZKOLANKA

Szkoła przestała być miejscem przy
jaznym dla uczniów i nauczycieli. Dlate
go cieszę się z reformy szkolnictwa. Za
łożenia są dobre: oddzielenie dzieci młod
szych od starszych; blokowy system na
uczania. zbliżający szkolę podstawową do 
przedszkola; powołanie gimnazjum, gdzie 
będą dzieciom stawiane większe wyma
gania, co złagodzi częsty stres związany 
z przejściem z podstawów ki do szkoły 
średniej. Oczywiście reforma powinna 
być lepiej przygotow ana -  należało w cze- 
śnioj już wprowadzić zmiany podręczni
ków. programów, szkolenia nauczycieli. 
Ale tak nie jest i trzeba się z tym pogo
dzić. Jak w szyscy rodzice z Lasku chcia
łabym. aby jeździł autobus szkolny i do

woził dzieci do gimnazjum i aby czuły się bezpiecznie. Martwi mnie bliskość prywat
nego liceum, gdzie dzieci mogą się zetknąć z plagami XX wieku (narkotyki, papiero
sy, alkohol). Trochę zazdroszczę mojemu synowi, że z taką beztroską mów i o now ej 
szkole i - tak jak jego koledzy - bardzo cieszy się na myśl o niej.

EW ELINA MIELCAREK - KL. VI - 
SP NR 4

Gimnazjum -  moja nowa szkoła! 
Niedługo zostanę gimnazjalistką. Myślę, 

że gimnazjum będzie pierw szym krokiem 
na mojej drodze do sukcesu. Cieszę się, że 
pójdę do nowej szkoły, lecz szkoła podsta
wowa też mi się podobała. W' gimnazjum 
uczyć się będę w gronie koleżanek i kole
gów dobrze mi znanych. Poznam także 
now-e osoby. Myślę, że w naszym Gimna
zjum nrl nie będzie agresji i przemocy. Czu
ję, że zajęcia pozalekcyjne będąbardzo róż
norodne i dadzą mi sposobność rozwijania 
moich talentów i zainteresowań. Po roz
mowie z koleżankami z klasy dowiedzia
łam się, że jestem jedną z nielicznych osób, 
które cieszą się, że idziemy do gimnazjum. 

Z dojazdem nie mam problemów, bo mieszkam blisko przystanku w Lasku.
Myślę, że moja now a szkoła będzie dla mnie dobrą, mądrą i przyjazną. Gimnazjum 

przygotuje mnie do dalszej nauki, do pracy zawodowej oraz do odpowiedzialnego 
życia. Z tego powodu cieszę się bardzo.

BARBARA BANDOSZ - MATKA
„Bezpieczeństwo w gimnazjum"
Jestem rodzicem. Dw'oje moich dzieci 

chodziło do SP nr2, najmłodsze dziecko jest 
w kl. II SP nrl. Chociaż obowiązek cho
dzenia do gimnazjum wystąpi za 4 lata, to 
najbardziej obawiam się antagonizmów ró
wieśniczych natury psychologicznej. Te 
dzieci według moich obserwacji będą za
wsze gorzej traktowane. Dlatego mvażam. 
że od samego początku należy kłaść szcze
gólny nacisk na tworzenie serdecznej at
mosfery wokół tych uczniów, którzy przy
chodzą.

AGATA STRENK- KL. VI SP NR I
Dojazd młodzieży do gimnazjum będzie 

odbywał się za pomocą komunikacji miejskiej 
„Translub". Dla mnie najbardziej przydatny
mi autobusami są LA i LB. lecz ich częstotli
wość nie zawsze pozwala mi nimi jeździć. 
Dlatego autobusy „Translub-u" powinny jeź
dzić częściej. Innego dojazdu sobie nie wy
obrażam.

ZBIGNIEW JANKOWSKI - DYREKTOR 
SP NR I, DYREKTOR MIEJSKIEGO ZE
SPOŁU OBSŁUGI SZKÓL

Absolwenci Szkoły Podstawowej nrl od I 
września 1999r. należeć będą do obwodu Gim
nazjum nr 2 przy ul. Żabikowskiej 40. W roku 
szkolnym 1999/2000 nie zmienią miejsca nauki.

Myślę, że docelow o gimnazjum dla uczniów 
SP nrl i SP nr2 powinno mieścić się w nowym 
budynku szkolnym przy ulicy Wojska Polskiego. 
Zamiast wydawać pieniądze na wydłużenie linii 
autobusowych w tym rejonie, należy przyspie
szyć budów ę tej szkoły.

Z ustawy o systemie oświaty wynika, że jeśli 
droga dziecka z domu do gimnazjum przekracza 
4 km. obowiązkiem miasta jest zapewnienie bez

płatnego transportu i opieki w czasie przewozu lub zwrotu kosztów przejazdu środkami 
komunikacji publicznej. Uczniów SP nr 1 to nie dotyczy.

Fot. Sebastian Linkiewic: oprać. Kazimiera Kubiak
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DYREKTORZY O GIMNAZJACH
Odpowiada dyrektor Gimnazjum nr 1 - 
pani Maria Nowak

Zadaliśmy powołanym niedawno dyrektorom lubońskich gimnazjów pytanie:
W jaki sposób organizują nowe szkoły i jak  zamierzają rozwiązać problemy wyni

kłe na skutek ich utworzenia (dojazd do szkół, kadra, programy łub inne uważane 
przez dyrektorów za priorytetowe)?

Oto, odpowiedzi jakie uzyskaliśmy.

Odpowiada dyrektor Gimnazjum nr 2 
pani Irena Fojt:

Pierwsze dni organizowania Gimna
zjum nr 2 w Luboniu przeznaczyłam 
przede wszystkim na sprawy pedago
giczne. Skompletowana została kadra 
szkoły. Tworzą ją  nauczyciele ze szkół 
nrl i 2. Odbyło się już ich pierwsze spo
tkanie (28.04.1999r.). Miało charakter 
wstępny, poświęcone było wzajemne
mu poznaniu się oraz omówieniu pro
gramów nauczania i podręczników do l 
klasy gimnazjum.

Następną, nie mniej ważną sprawą, 
są spotkania z rodzicami uczniów klas 
szóstych. W Szkole Podstawowej nr2 
już się odbyło (22.04.1999r.), natomiast 
spotkanie w SP nrl planowane jest na 
10.05.1999r.

Reforma oświaty jako nowość bu

dzi wiele wątpliwości i wiele pytań - za
równo wśród nauczycieli, rodziców jak i 
uczniów, którzy są najważniejsi. Rozumiem 
to, dlatego każde pytanie kierowane do mnie 
traktuję bardzo pow'ażnie i nie pozostawiam 
bez odpowiedzi.

Uczniowie wiedząjuż, że do gimnazjum 
należy złożyć podanie o przyjęcie do l kla
sy oraz świadectwo ukończenia szkoły pod
stawowej. Do końca roku szkolnego zo
staną poinformowani o podręcznikach i in
nych pomocach (np. zeszytach ćwiczeń), 
które będą obowiązywać w gimnazjum oraz 
przedmiotach, których będą się uczyć.

Następnym etapem będzie organizowa
nie sal lekcyjnych, pomocy dydaktycznych 
i opracowanie całego procesu nauczania i 
wychowania.

Obecnie organizacja Gimnazjum nr l 
jest pracą bardzo żmudną i czasochłon
ną. Przede wszystkim od 15 kwietnia do 
3 1 sierpnia br. pracuję na podstawie upo
ważnienia RML do organizowania szko
ły. Widzę kilka podstawowych proble
mów, które w tym okresie na mnie cze
kają. Po pierwsze pieniądze, pieniądze i 
jeszcze raz pieniądze. Po prostu na dzień 
dzisiejszy trudno powiedzieć jakimi fun
duszami będę dysponować. Po drugie -  
nauczyciele. Uważam, że stanowiska w 
nowej szkole powinny obsadzić osoby w 
pełni kompetentne, tzn. posiadające wy
kształcenie wyższe, ukończone przygo
towanie pedagogiczne oraz odpowiednie 
stopnie specjalizacji zawodowej. Najważ
niejsza jest jednak młodzież. Pragnę po
łożyć nacisk na naukę języków obcych i 
informatyki na wysokim poziomie, ale do 
tego potrzebne są pieniądze. Kolejna spra

wa to zakup pomocy naukowych, np. 
do gabinetu fizycznego, które są nie
zbędne na tym etapie kształcenia. Z 
pewnością czeka nas również kilka re
montów, np. budowa osobnego wej
ścia. Natomiast kiedy w nowej szkole 
pojawią się pierwsi gimnazjaliści, sta
ną przed nami kolejne problemy do roz
wiązania. Głównym będzie z pewno
ścią sprawa komunikacji -  zapewnie
nia dzieciom bezpiecznego dojazdu do 
szkoły. W pierwszym okresie trzeba 
będzie również położyć nacisk na zin
tegrowanie dzieci pochodzących z róż
nych rejonów Lubonia. Należy jedno
cześnie pamiętać o jednej - całkowicie 
od nas niezależnej sprawie -  obecnie 
są już utworzone programy nauczania, 
ale nie ma nowych podręczników. 
Mamy nadzieję, że ukażą się w najbliż
szym czasie.

Ś w ię to  Z ie m i, 22  k w ie tn ia , tra d ycy jn ie  j u ż  tv L u b o n iu  o b c h o d zo n o  je d y n ie  w 
szko łach . S a d zo n o  drzew ka , o rg a n izo w a n o  wystawy. O to relacja  z je g o  o b ch o 
dów  w S z k o le  P o d sta w o w ej nr4.

Święto Ziemi w „Czwórce”
Kwiecień w Szkole Podstawowej nr4 był mie

siącem poświęconym ochronie przyrody i zdro
wemu stylowi życia.

Dzieci wykonywały prace plastyczne i literackie 
na konkurs pt.: „Co mi daje przyroda?”. Dzięki 
temu miały jeszcze jednąokazję, aby zastanowić się 
co zawdzięczają naturze (patrz wiersz obok). Inną 
częścią konkursu była wiosenna dekoracja sal lek
cyjnych. Na dwa tygodnie klasy rozbłysnęły weso
łymi kolorami wiosennych kwiatów i zieleni.

Zwieńczeniem całomiesięcznych działań stała 
się wystawa poświęcona witaminom w naszej co
dziennej diecie. Przygotowali ją  wspólnie Samo
rząd Szkolny, pracownicy służby zdrowia i świe
tlicy szkolnej oraz kółka ekologiczne. Najważniej
szymi jednak twórcami tej wystawy były dzieci, 
które na lekcjach techniki wykonały piękne pra
ce w formie modeli przedstawiających bogaty 
zakres składników naszego pożywienia. Pogru
powano je według zawartości witamin, których 
dostarczają.

Wzięliśmy również udział w akcji „I Ty posadź 
swoje drzew ko” zaproponowanej przez Komisję Eko
logiczną Rady Miejskiej Lubonia. Posadziliśmy przy 
szkole podarowane przez leśników żywotniki, dęby i 
sosny, które za kilka lat wzbogacą zielenią nasze śro
dowisko.

W ten sposób uczciliśmy Międzynarodowy Dzień 
Ziemi.

Alicja Witucka-Piskorska

PS. Drzewa, które sadzili lubońscy uczniowie dotarły 
do szkól w’ ramach akcji „ /  ty posadź swoje drzewko " 
Jej inicjatorem jest po raz trzeci Regionalna Dyrekcja 
Lasów Państwowych w Poznaniu. Sadzonki pochodzą 
z Nadleśnictw: Czerwonak, Grodzisk, Pniewy oraz z 
Ośrodka Kultuiy Leśnej w Goluchowie. Tradycyjniejuż 
u’ akcji uczestniczyła firma Gardenholz Hadryś z 
Obrzycka, która dostarczyła nieodpłatnie paliki do 
umocowania sadzonek. Młode drzewa posadzone n’o- 
kół lubońskich szkół to: brzozy, jawory, dęby czerwone 
oraz forsycje, jaśminowce i inne krzewy

Odszedł pedagog...
Jeszcze w zeszłym numerze „WL” in
formowaliśmy o spotkaniu absolwen
tów SP 4. Obok uczniów w imprezie 
wzięli udział ich dawni nauczyciele, a 
między nimi były kierownik SP 4 pan 
Mieczysław Śliwiński. Niestety, do
tarła do nas smutna wiadomość, że 20 
kwietnia br. pan Mieczysław zmarł, 
przeżywszy 83 lata. Pracę nauczycie
la w Luboniu rozpoczął w 1945 roku 
jako organizator szkoły podstawowej 
w Lasku. Od tego momentu aż do 
1963 roku był kierownikiem tej szko
ły. W pamięci uczniów zapisał się jako 
wymagający, ale zarazem sprawiedli
wy i serdeczny pedagog. Został po

chowany 24 kwietnia na cmentarzu górczyńskim.
Rodzinie zmarłego składamy najszczersze kondolencje.

A..V1.

Wystawa ekologiczna vr SP 4

Co mi daje przyroda ?
Przyroda daje nam tak wiele: 
wodę, powietrze, ptasie trele.
Na ten temat rozpisywać się można wiele.
Na przykład razem z bocianami wiosna do nas przybywa, 
sikorka pod oknem radośnie śpiewa.
Za sprawą słońca rozwijają się soczyste pąki, 
wiatrprzywiewa zapachy świeżej łąki, 
a nad polami latają skowronki.
Deszczyk wieczorem skrupia liście, 
a rano rosa na nich mieni się srebrzyście.
Świat wokoło robi się zielony, 
a słodki miód dają pracowite pszczoły.
Polne kwiaty domy przystrajają, 
a mnie coraz większą radością napełniają.
Latem ptzyroda jest w pełni rozwinięta, 
a buzia każdego dziecka szeroko uśmiechnięta.
Latem skowronki nad połami radośnie latają, 
a owoce na dizewach wsadzie dojrzewają.
Niedaleko za sadem rośnie drzewo, a obok fest jezioro czyste. 
Jesień ubiera owo drzewo tr kolory złociste, 
jesień zrzuca z drzewa liście, 
skowronek o wiośnie śpiewa kwieciście.
Potem drzewo podpietzyną śniegu prześpi zimę 
i do życia powróci na wiosnę.

Anna Dyrdał -  SP4
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P ielęgniarski Ośrodek Medycyny Szkolnej „Bio- 
med”s.c. z siedzibą w Luboniu oraz Powiatowa Sta

cja Sanitarno - Epidemiologiczna z Poznania i Urząd Miej
ski w Luboniu byli organizatorami międzyszkolnej im
prezy pod hasłem „Jak dobrze być zdrowym”, która 
odbyła się dnia 27 kwietnia br. w Bibliotece Miejskiej 
przy ul. Żabikowskiej. Impreza była podsumowaniem 
miesiąca zdrowia. Jej finał przebiegał pod hasłem „Ak
tywność dodaje życia do Twoich lat”. Uczniowie z lu-

Wituminki z SP 4

D o b r z e  b y ć  
z d r o w y m

bońskich szkół podstawowych zaprezentowali swoje 
programy. Były to piosenki, wiersze oraz monologi pro
pagujące zdrowy tryb życia. Prelekcję na temat zdrowe
go odżywiania oraz znaczenia ruchu w profilaktyce cho
rób układu krążenia w późniejszym wieku wygłosiła pani 
dr Bernadeta Sobiło - lekarz rodzinny z Przychodni Le
karza Rodzinnego Luboń - Żabikowo. Wszyscy ucznio
wie za swój udział otrzymali nagrody książkowe ufun
dowane przez Urząd Miejski w Luboniu, za które orga
nizatorzy w imieniu dzieci bardzo dziękują. W tej intere
sującej imprezie występowały następujące dzieci:

SP 1: Zuzia Ambroży, Marta Ambroszewska, Joanna 
Zgoła, Marta Wojciechowska,

SP 2: Dominika Tomkowiak, Natalia Bielawska, Ja
kub Tuliszka, Marysia Szczepaniak, Kasia Spiżewska, 
Basia Roszak, Ania Kończal. Jakub Jakubiak, Hanna 
Idziak,

SP 3: Monika Jonasik, Marta Krystek, Sandra Klo
nowska. Julia Golak. Maja Stach, Piotr Kremer, Mikołaj

Nawrocki, Marta Bielawska, Łukasz Michalak, Andrzej 
Szczepaniak.

SP 4: Marta Biskup. Przemysław Dyrdał, Marta Kaźmier- 
czak, Natalia Nowak. Agnieszka Żarczyńska, Beata Żarczyń- 
ska, Ania Łukaszewska, Magda Zamelska, Ania Dyrdał.

A.M.

Pielęgniarki z lakońskich szkól („Biomed"), od prawej: 
Kiystyna Boczkowska (SPI). Ewa Zagozda (SP3). 

Małgorzata Krupecka (SP2), oraz Lucyna Osik (SP4)

Głównym punktem programu imprezy w Ośrodku Kultury były występy 
przedszkolaków

Przedszkole Nr 1 z ul. Sobie
skiego podjęło to wyzwanie. 
Z organizow ało  im prezę dla 
mieszkańców Lubonia-Lasku, 
która odbyła się w Ośrodku Kul
tury przy ul. Sobieskiego.

Głównym punktem programu 
były występy przedszkolaków. 
Rozpoczynał je przedstawiony 
obok wiersz.

Później był konkurs znajomo
ści przepisów ruchu drogowe
go oraz wspólne rysowanie kre
dą po chodniku na temat: „Ruch 
uliczny". Dodatkową atrakcją 
było nieodpłatne znakowanie ro

werów. Można też było kupić wydawaną 
w przedszkolu gazetkę „A psik!” lub 
„cegiełkę". Dochód -  w wysokości 373 
zł -  przekazano na rzecz budowy Mia
steczka.

P. Regina Górniaczyk prowadząca od 
niedawna Ośrodek Kultury, zadbała o 
oprawę -  udostępniła salę, zatroszczyła 
się o małych wykonawców, częstując ich 
napojami i słodyczami.

Zabaw a była naprawdę udana.
W sprawne Miasteczka jest jeszcze wie

le do zrobienia. Oby, po tak udanym po
czątku. przyłączyli się inni.

Dyr. Przedszkola nr 1 Lidia 
Michałek

Pomagamy w budowie 
Miasteczka Ruchu
23 kwietnia odbyła się impreza na rzecz 
budowy Miasteczka Ruchu Drogowego. 
Była ona owocem integracji działań Straży 
Miejskiej, Przedszkola Nr 1 i Ośrodka 
Kultury.

Najpierw zrodzi! się pomysł: w Luboniu 
powinno powstać Miasteczko Ruchu, bo
wiem, w myśl nowych przepisów o ruchu 
drogowym, każdy rowerzysta w wieku 10
18 lat ma obowiązek posiadać Kartę Ro
w erow ą- musi więc zdać stosowny egza
min.

Widząc olbrzymią potrzebę -  Straż Miej
ska ze swoim komendantem -  p. Pawłem

„Ogniem i 
mieczem” -  
konkurs
Wojewódzka Biblioteka Publiczna w Pozna
niu zaprasza wszystkich, którzy ukończyli 
12 lat do udziału w konkursie na recen
zję filmu Jerzego I loffmana według powie
ści I lenryka Sienkiewicza „Ogniem i mie
czem". Prace o objętości nic większej niż 
300 słów prosimy dostarczyć do Biblioteki 
Miejskiej do 31 maja 1999 w dwóch ko
pertach opatrzonych własnym godłem (wy
myślony przez siebie znak), z których 
pierwsza zawierać powinna tekst konkur
sowy a druga: imię, nazwisko, wiek i do
kładny adres. (II.W.)

Dybczyńskim, podjęła się koordynacji prac 
związanych z budową Miasteczka. Jest już 
projekt i kosztorys. Pojawili się pierwsi 
sponsorzy oraz chętni do pomocy. (Plan 
inwestycji i informacje na jej temat publi
kowaliśmy u’,, WL " nr 3/99 -  przyp. red.).

Komendantowi zależało na rozpropago
waniu idei wśród mieszkańców1 miasta.

Raz, dwa trzy, cztery, 
zapraszamy na rowety.
Ale. ale -  kolego, wolnego!
Rower, rowerem, lecz trzeba koniecznie 
nauczyć się jeździć gtzecznie i bezpiecznie!
Bo niestety, drogie dziatki,
bywają na jezdniach straszne wypadki.
- Lecz gdzie się uczyć? Oto jest pytanie.
- Ja znam odpowiedź. Panowie i Panie!
Na ulicy Źródlanej, nad rzeczką 
będzie w Luboniu "mwemwe miasteczko ”. 
Będą tam dtogi, znaki, nawet skrzyżowanie, 
a wszystko dla dzieci. Panowie i Panie! 
Możesz tam z tatą, mamą oraz siostrą 
ćwiczyć jeżdżenie -  nawet bardzo ostro.
I nic ci się nie stanie, nie bój się mój zuchu! 
Pojazdy dorosłych mają zakaz ruchu.

Komu mamy dziękować za ten świetny pomysł? 
Naszej Straży Miejskiej i Komendantowi!

Wołają więc dzieci:
- Pomóżcie tr budowie!
Kupujcie cegiełki. Panie i Panowie!

KURSY
KOMPUTEROWE

w nowej pracow ni kom puterow ej 
SP nr 1 w Luboniu

* 200 zł (40 godz. dydaktycznych)
* 1 osoba przy kom puterze 

W INDOW S 98, W ORD
i EXCEL

Zgłoszenia pod  nr tel.: 
k  c 810-36-88

^  813-07-10

1 9 9 9 r . 
k w i e c i e ń Zctpro^xente 1

Winieta gazetki przedszkolnej „A-psik"
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B e n e f i s  B e n a s a
W  piątkowy wieczór 30 kwietnia br. w sali Ośrodka 

Kultury przy ul. Sobieskiego spotkało się około 100 
osób, aby uczcić jubileusz 50-lecia pracy artystycznej 
Benona Małeckiego czyli 
znanego Benasa z Kocich 
Dołów. Z ebranych, w 
większości osoby starsze, 
powitał w imieniu jubilata 
Adam Lewandowski, któ
ry podczas całej imprezy 
prowadził konferansjerkę 
w gwarze poznańskiej i 
zabawiał publiczność aneg
dotami i dykteryjkami.
Oprawę muzyczną zapew
nił Ryszard Talaga, ale „po
bił” go występ żeńskiego 
zespołu „S tok rotka”.
Osiem pań, mimo pode
szłego wieku, zaprezento
wało młodzieńczą werwę 
i niemałe możliwości wo
kalne. Przy akompania
mencie akordeonu panie 
zaśpiewały wiele znanych „standardów” -  oczywiście w 
zupełnie nowych interpretacjach. Na koniec swojego wy
stępu „Stokrotka” zaintonowała chóralne ,,100 lat”, które 
bardzo szybko zostało podchwycone przez publiczność. 
Nadszedł czas gratulacji i składania życzeń. Dostojny jubi
lat otrzymał życzenia m.in. od władz miasta Lubonia re

C h ó r a ln e  „ 1 0 0  l a t "  d la  s z a n o w n e g o  J u b i la ta

prezentowanych przez Zdzisława Sza
frańskiego, od Towarzystwa Miłośni
ków Miasta Lubonia, Lubońskiego Sto

warzyszenia Histo
rycznego, Wielko
polskiego Stowa
rzyszenia Twór
ców Kultury, Sto
warzyszenia Ludzi 
Dobrej Woli, NSZZ 
„Solidarność” oraz 
w ielu osób pry
watnych. Pani Elż
bieta S tefaniak  
przekazała Bena- 
sowi w imieniu Bi
blioteki Miejskiej obraz przedstawiają
cy jubilata oraz kosz, w którym znaj
dowało się 50... pyr. Powtarzały się ży
czenia następnych 50, 100, a nawet 150 
lat aktywności twórczej. Pokrojono 
okolicznościowy tort, którym została 
obdzielona cała widownia. Wszyscy 
podkreślali humor, bezinteresowność i 

życzliwość Benasa. Następnie na scenę wszedł „książę 
iluzjonistów” -  Adam d'Lukowski, który przez kilkana
ście minut prezentował widowni swoje umiejętności z za
kresu czarnej magii. Po występach przyjaciół swój recital 
rozpoczął sam jubilat, w którym zaprezentował szereg 
piosenek, przyśpiewek, wierszy, zabawnych monologów

Tym to r te m  h th o ń sk i b a r d  o b d z ie li ł  ca łą  
w id o w n ią

wykonywanych najczęściej w 
tradycyjnej gwarze. Akompaniu
jąc sobie na gitarze pokazał rów
nież, że pomimo swojego wieku 
je s t je szcze  bardzo żwawy. 
Sprawności ruchowej i tanecz
nego wdzięku pozazdrościłby mu 
niejeden młodzian. „WL” życzą 
Drogiemu Jubilatowi aby jeszcze 
długo bawił i wzruszał ludzi swo
imi występami.

Ta kilkugodzinna impreza po
kazała, że również w tej części 
Lubonia może się coś „dziać”. 
Być może to pierwsza jaskółka 
zmian, jakie rozpoczęły się wraz 
z przyjściem nowego dyrektora 
Ośrodka Kultury.

Tak trzymać!!!
A.M.

Podziękowanie
Serdecznie dziękuję za zorganizowanie mojego bc- 

nefisu z okazji 50-lecia pracy twórczej: NSZZ „Soli
darność” przy WPPZ Luboń. Lubońskiemu Ośrod
kowi Kultury, „Wieściom Lubońskim”, „Forum Lu
bońskiemu”, Stowarzyszeniu Społecznemu „Fundusz 
Ludzi Dobrej Woli”. Szczególnie dziękuję zespołowi 
„Stokrotka", Adamowi Lewandowskiemu, Księciu 
Iluzjoniście - Mieczysławowi d'Lukowskiemu i Ry
szardowi Taladzc za oprawę muzyczną.

Z podziękowaniem - Benas z Kocich Dołów.

Zarzqd M iasta  Lubonia, Chór „Bard" oraz 
Towarzystwo Miłośników M iasta  Lubonia 

serdecznie zapraszają na 
II Lubońskie śuiięto Pieśni i Muzyki

im. Feliksa Zgrzeby,
które odbędzie się 30  m a ja  1999  o godzin ie 17 .00
w Ośrodku Kultury w Luboniu przy ul. Armii Poznań. 

Organizatorzy

Dyrekcja UUielkpolskiego Parku Narodowego zaprasza na w ystaw ę fotograficzną
„Las w moim o b iek tyw ie"

przedstawiającą najlepsze zdjęcia z konkursu fotograficznego 
organizowanego w 1998r. przez Redakcję „Lasu Polskiego". 

Ekspozycja czynna będzie w dniach od  18 m a ja  do  4  czerwca  
w budynku Dyrekcji UUPN w Jeziorach 

pn -  pt 10 .00 -15 .0 0  
sob -  nd 10 .00 -16 .0 0

Kilka słów o świetlicy Wielcy romantycy
O d grudnia ubiegłego roku działa w Lu

boniu świetlica socjoterapeutyczna dla 
dzieci i młodzieży ze szkól podstawowych 
naszego miasta. Mieści się ona przy ul. Źró
dlanej 1, w dawnym budynku żłobka, przy 
obecnej siedzibie Miejskiego Ośrodka Pomo
cy Społecznej. Pięknie wyremontowane i 
wyposażone pomieszczenia, a także ogrom
ny taras i ogród służą grupie dzieci z Lubo
nia za miejsce ciekawych zajęć i spotkań.

Celem działania świetlicy jest kształto
wanie pozytywnych postaw społecznych 
dzieci i młodzieży oraz zapobieganie pro
blemom agresji, przemocy i uzależnień, któ
re dotykają nie tylko społeczności Lubonia. 
Są to problemy, którym łatwiej przeciw
działać niżje leczyć, dlatego ważne jest, by 
profilaktyką objąć jak największą grupę 
dzieci już od wczesnych lat.

Nazwa świetlicy socjoterapeutycznej 
zawiera w sobie informację o metodzie 
pracy i socjoterapii. Polega ona na orga
nizowaniu wspólnych zajęć, spotkań, in
spirowaniu rozmów, pytań, sytuacji, w 
których dzieci i młodzież mają szansę 
rozwijać własne zainteresowania, umie
jętności, zdolności, dowiadywać się cze
goś nowego, uzyskać pomoc w nauce, 
a ponadto uczą się zasad życia w grupie 
i realizacji własnych celów we współ
pracy z innymi, uczą się szacunku, tole
rancji, rozw iązyw ania problem ów  i

konfliktów bez przemocy, tworzenia za
sad współpracy.

Oprócz tych zajęć w naszej świetlicy 
dodatkowo prowadzone są programy 
profilaktyczne - zarówno ogólne, jak i 
opracowane specjalnie dla lubońskiej 
młodzieży.

W świetlicy odbywają się zajęcia pla
styczne, rckracyjno - sportowe i kulinarne. 
Działa kółko teatralne, mody i urody oraz 
motoryzacyjne.

Świetlica socjoterapeutyczna jest czyn
na w godzinach od 14:00 do 19:00.

Po przyjściu dzieci odrabiają lekcje, na
stępnie przygotowują podwieczorek. Po 
posiłku odbywają się zajęcia według tygo
dniowego planu, a potem przychodzi czas 
na zabawę. MOPS

Biblioteka Miejska ogłasza konkursy:

V KONKURS RECYTATORSKI
- dla dzieci klas IV-V -  „Wiersze o 

Fryderyku Chopinie”.
Do recytacji należy wybrać 2 dowolne 

wiersze Wandy Chotomskicj spośród 5 pro
ponowanych tytułów: „Dwa fortepiany”, 
„Mazurek”, „Walc”, „Preludium Deszczo
we”, „Koncert”.

-dla młodzieży klas VI-V111 ■ „Poezja 
Juliusza Słowackiego”.

Uczestnik powinien przygotować do 
konkursu dwa dowolne wiersze Juliusza 
Słowackiego spośród tytułów: „Hymn -  
Smutno mi Boże”, „W pamiętniku Zofii 
Bobrówny”, „Sowiński w okopach Wali”, 
„Do matki” (Zadrży ci nieraz serce, mila

matko moja), „Testament mój”, „Ofiaro
wanie”, „Jeżeli ci Pan nic zbuduje domu”, 
„Los mięjuż żaden nic może zatrwożyć”.

II KONKURS WIEDZY
„Życie i twórczość Juliusza Słowac

kiego” - adresowany do uczniów klas V-
VIII.

III KONKURS PLASTYCZNY
„Wpływ muzyki Fryderyka Chopina

na moją wyobraźnię”.
Założeniem konkursu jest, ażeby prace 

plastyczne powstały podczas słuchania 
muzyki Fryderyka Chopina, która ma być 
inspiracją do ich powstania. Praca może być 
wykonana dowolną techniką na papierze o 
dowolnym formacie.

Zapisy na V Konkurs Recytatorski -  
„Wiersze o Fryderyku Chopinie” i „Poezja 
Juliusza Słowackiego" przyjmujemy w 
Oddziale dla Dzieci i Młodzieży. Prace pla
styczne dotyczące konkursu „Wpływ mu
zyki Fryderyka Chopina na moją wyobraź
nię” należy złożyć w Bibliotece Miejskiej z 
podanym imieniem, nazwiskiem, wiekiem i 
adresem.

Zgłoszenia i prace przyjmujemy do 20 
w rześnia I999r.

Finał konkursów odbędzie się we wrze
śniu podczas Dni Lubonia.

(II.W.)

Festiwal taneczny
Rydzyński Ośrodek Kultury i Stowarzyszenie Prasy Lokalnej w Polsce informują, 
że w dniach 26-29 sierpnia odbędzie się w Rydzynie i Bojanowie (Woj. Wielkopol
skie)

III Ogólnopolski Festiwal Zespołów Tanecznych.
Organizatorzy zapraszają do uczestnictwa amatorskie zespoły folklorystyczne, 

zespoły różnych form tanecznych działające w domach kultury, szkołach i innych 
placówkach.

Biuro organizacyjne -  Rydzyński Ośrodek Kultury1 (Rynek 7 ,64 -130 Rydzyna, 
tel./fax kier. 0-65 538-05-81 i 538-05-83)

(Regulamin festiwalu do wglądu również w redakcji.. (17. ")
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F e s t i w a l  z  p o ś l i z g i e m  
i w  t e r e n i e
Organizatorzy VI Festiwalu Dzieci i Młodzieży Niepełnosprawnej odwołali imprezę zaplano
waną na 8 maja br. w Ośrodku Kultury przy ul. Armii Poznań w Luboniu. Festiwal miał 
odbyć się już w kwietniu, ale Stowarzyszenie Kulturalne im. Praksedy Lemańskiej w ostat
niej chwili przesunęło termin na maj. Tym razem, mimo poinformowania społeczności lu- 
bońskiej o dacie odbycia imprezy w sobotę 8 maja (plakaty rozwieszone w mieście), prezes 
Stowarzyszenia P. Krzyżański na dwa dni wcześniej odwołał rezerwację sali Ośrodka przy 
ul. Annii Poznań, zapowiadając przeniesienie festiwalu na niedzielę 9 maja do auli Akademii 
Wychowania Fizycznego w Poznaniu. Informację o tym, że impreza ma odbyć się 8 maja w 
Luboniu, podał również 7.05. poznański „Teleskop”. Tuż przed zmianą terminu organizato
rzy otrzymali od dyr. R. Gómiaczyk 140 nagród w postaci sprzętu sportowego ufundowa
nych przez Luboński Ośrodek Kultury dla wszystkich uczestników festiwalu. (HS)

M a j  1 9 9 9  f e  U B Ó n s k f i  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

Biblioteczny Inform ator Kulturalny
21.05 godz. 18.00 - Spotkanie z pisarką Małgorzatą Musierowicz
31.05 godz. 19.00 - Spotkanie z Bogną Wernichowską - dziennikarką „Przekro

ju”, pisarką (m.in. Almanach piękności polskich. Duchy polskie, Zodiak dalekich 
lądów. Horoskop kolorów, Księga imion), podróżniczką, pasjonatką astrologii.

1.06. godz. 16.00 - Teatrzyk dla dzieci. Otwarcie w „Galerii na Regale" pokon
kursowej wystawy plastycznej: „Moje miasto - własne wizje i wyobrażenia”.

7.06. godz. 18.30 - Wieczór z aktorką Magdaleną Zawadzką. Zaproszenia - 
cegiełki do nabycia w bibliotece.

16.06. godz 17.30 - „Popołudnie z muzyką”. Koncert zespołu gitar klasycz
nych z Młodzieżowego Domu Kultury nr 2 w Poznaniu. W skład zespołu wchodzą: 
Magdalena i Joanna Nowackie, Agata Łuczewska, Ewa Lonowska. Izabella Sławiń
ska, Michał Czarnik, Sławomir Kamiński. W koncercie usłyszymy ballady staroan- 
gielskie, utwory renesansowe i klasyczne.

W każdy poniedziałek o godz. 16.30 -  warsztaty dziennikarskie dla młodzieży 
11-12 letniej

Zakończenie lektoratów języka angielskiego:
9.06 godz. 17.00 - gr. lid

11.06 godz. 16.00 - gr. Ib
11.06 godz. 16.30 - gr. Ilb
7.06 godz. 16.45 - gr. 11Id
7.06 godz. 17.00 - gr. lila
7.06 godz. 17.00 - gr. ,,0”a
9.06 godz. 16.00 - gr. la

Ciesząca się dużym zainteresowaniem wystawa obrazów Anny Przybylskiej zo
staje przedłużona do 15.05.1999.

Rocznica
AA
23 kwietnia 1999r. o godz. 18.00 w Ośrod
ku Kultury przy ul. Annii Poznań „Pod Ko
minem” odbyt się uroczysty mityng wspól
noty Anonimowych Alkoholików „Avanti”. 
Jak zawsze spotkanie w tym gronie rozpo
częto „Modlitwą o Pogodę Ducha”:

Boże, użycz mi pogody Ducha, 
abym zgadza! się z tym, 
czego nie mogę zmienić,
Odwagi, abym zmieniał to, 
co zmienić mogę i Mądrości, abym 

umiał
odwinie jedne sprawy od drugich.

To już VIII rocznica ruchu w Luboniu, 
na którą przybyli honorowi goście, przed
stawiciele władz Lubonia i powiatu. W 250 
- osobowym mityngu wzięli udział człon
kowie grup AA ze Szczecina, Kościana, 
Czempinia, Śremu, Swarzędza, Grodziska. 
Opalenicy i kilkudziesięciu uczestników 
grup poznańskich.

Organizatorzy Jan i Leszek zadbali rów
nież o rozrywkę. Do późnych godzin noc
nych goście mogli bawić się przy rytmach 
muzyki. M. Sz.

Sprostowanie
W kwietniowym numerze „WL” w ar

tykule „Sowa na tropie" zamiast nazwty Wal 
Pomorski użyłem określenia Międzyrzecki 
Rejon Umocniony. Czytelników i bohate
rów artykułu przepraszam za błąd. R.P.

“Napisałem
Niejeden z nas w swoim życiu napisał jakiś 
wiersz. Być może leży on teraz wespół z inny
mi przedmiotami przeszłości w szufladzie ro
dem z “Kwiatów polskich" Tuwima. I nieważ
ne, czy powstał on “na zamówienie” czy z po
trzeby wewnętrznej, ważne, że w ogóle powstał. 
Bo nie jest tu istotny styl, język i ortografia, 
lecz chwila zastanowienia, która musi towa
rzyszyć wyrażeniu swoich uczuć i myśli. I to 
jest sens poezji -  mówić o nas. A jak -  to już 
inna sprawa.

1 rodziców, i nauczycieli powinno zatem cie
szyć, że ich dzieci (nic tylko te ze Szkoły Pod
stawowej nr 2. których teksty chciałabym za
prezentować) zdolne są do owej chwili zasta
nowienia, do tego. aby po prostu "napisać w 
życiu kawałek poezji" -  jak zwierza się Bartek 
Szczepaniak z klasy 7b w wierszu “Sens życia

"N a p isa łem  w ży c ia  kaw a łek  p o e z ji  
N ic  wiem  p o  co  i n ic  w iem  d la  kogo. 
M o że  d la  d ziew czyny.

Słoneczne Promyki 
z Pniew
25 kwietnia parafia pw. św. Barbary w Ża- 
bikowie gościła chór dziecięcy „Promyki 
Słoneczne”, który istnieje już od 10 lat przy 
Zgromadzeniu Sióstr Urszulanek w Pnie

„Promyki Słoneczne” koncertowały w 
wdelu krajach Europy. W najbliższym czasie 
wybierają się do Danii. W pamięć chórzy
stów najbardziej zapadł występ przed Ojcem

Występ chóru „Słoneczne Promyki" «• kościele pw. św. Barbary

w'ach. Do chóru należy sto dziesięcioro dzieci 
i choć do Lubonia przyjechała tylko połowa, 
mogliśmy w czasie Mszy św. o godzinie
12.00 wysłuchać ich pięknego śpiewu, a tak
że uczestniczyć w koncercie, który odbył 
się po niej. Aby tak wspaniale śpiewać, dzie
ci trzy razy w tygodniu odbywają próby, któ
re trwają po 2 godziny.

Świętym w Castel Gandolfo. Mieli w'tedy 
okazję do osobistego kontaktu z Janem Paw
łem II. Pamiątką z tego spotkania są różań
ce, które otrzymali od Papieża.

Po koncercie rodziny z parafii żabikow- 
skiej gościły w swych domach dzieci z chó
ru oraz siostrę dyrygentkę.

(J.K.)

Spotkanie w Domu Rolnika
Dnia 27 kwietnia br. o godzinie 17.00 w 
Ośrodku Kultury przy ul. Sobieskiego od
było się spotkanie stowarzyszeń, organi
zacji oraz instytucji chcących współpra
cować z Lubońskim Ośrodkiem Kultury. 
Na spotkanie przybyli przedstawiciele na
stępujących organizacji: Towarzystwa 
Miłośników Miasta Lubonia, „Echa Lu
bonia”, chóru „Bard”, Kręgu Seniorów 
ZHP. Lubońskiego Stowarzyszenia Histo
rycznego, Stowarzyszenia „Wspólnota 
Lubońska”, Biblioteki Miejskiej w Lubo
niu, Stowarzyszenia Speleologii i Ogól- 
nowojskowej Archeologii, ZHP. Obecny 
był również wiceburmistrz Ryszard Ol
szewski oraz kierownik Wydziału Oświa
ty i Kultury Urzędu Miejskiego -  pani 
Ewa Szymańska.

Spotkanie miało na celu zapoznanie się 
z działalnością poszczególnych stowarzy
szeń, nawiązanie współpracy oraz opra
cowanie kalendarza imprez w Ośrodku. 
Niektóre ze stowarzyszeń wyraziły chęć 
skorzystania z pomieszczeń w budynku 
ośrodka, ponieważ same nie dysponują 
żadnymi lokalami.

Ośrodek Kultury zainteresowany jest 
skupieniem wokół siebie jak największej 
ilości towarzystw i organizacji, które 
wzbogaciłyby życie kulturalne Lubonia.

Było to pierwsze tego typu spotkanie. 
Kolejne, na którym zapadną już zapewne 
konkretne zobowiązania, odbędzie się w 
czerwcu. O dokładnym terminie poinfor
mujemy na łamach „WL”.

Oprać. A.M.

wżyciu kawałek poezji...”
m o że  d la  m atki, 
m o że  d la  kolegi.
W iek m ó j m io d y  i n ie  m ogę  rzec  
Ż em  w idzia ł w szystko , co  św ia t  
z e  sobą  n iesie. (...).

A le
W idziałem  sw o je  życ ie  
K tó re  g n a  d o  p rzo d u  
J a k  a n ty lo p a  p o  łące.

N ie  w iem  co  je s z c z e  zobaczę  
I  co  s ię  wydarzy.

A le
Je s tem  p ew ie n  
Ż e do  śm ie rc i u jrzę

S E N S  ŻYC IA  
J a k  żona . d ziec i, w nuki 
I radość  z tego  co  było.

A w tedy um rę szczęśliw y  ... "

lość myślenia o życiu i wręcz egzystencjalne do 
niego podejście. Ale jeszcze coś innego urzeka w 
tym tekście -  szczerość. Przede wszystkim ona 
stanowi o wartości utworów młodych poetów, 
którzy nie wstydzą się mówić o takich podstawo
wych dla człowieka sprawach, jakimi są nadzieja 
czy przeznaczenie. Bo choć Joanna Szpendow- 
ska (klasa 7a) wie. że nadzieja:

J e s t  m a tką
g łu p ic h
o  w ie lk im  sercu .
w a r ia tó w
0  czyste j d u szy  (...).

to  je d n a k  na końcu  w iersza  stw ierdza .

(...) I  choć  tak krucha  -
n ie ła tw o  j ą  zdusić .

A  je ś li  choć  iskra będzie  w lobie.
W zniesiesz s ię  p o n a d  ch m u ry
1 u jrzysz czego  inn i n ie  w idzą

Choć początek tego wiersza wskazyw ałby ra
czej na autorstwo bezmała Miłosza, a nie ucznia 
klasy siódmej, to jednak zastanawiać musi dojrza-

B o m asz N A D Z IE J Ę ...
( " N a d z ie ja  ")

cd. na str. 27



„W iesu i LUUUMSMC iwuiz.yn uia wao
Numer „W ieści L ubońskich” , który trzymacie Państwo w rękach jest setnym z kolei. W grudniu natomiast minie dziewięć lat od ukazania się pierwszego 

numeru N iezależnego M iesięcznika M ieszkańców, a wliczając „Przegląd Luboński” , który „wychodził" przed „Wieściami Lubońskimi”, to już okrągłe dziesięć lat 
pierwszego publikatora w naszym mieście.

Często pomysłodawcy tematów - redaktorzy i autorzy artykułów - są dla czytelników osobami znanymi jedynie z podpisu pod artykułem - z nazwiska, imienia lub 
pseudonimu. Przy okazji setnego numeru „WL” pragniemy przedstawić bliżej naszym czytelnikom tych, którzy to czasopismo na przestrzeni lat tworzyli i tworzą. W 
zamieszczonych poniżej wizytówkach prezentujemy osoby, które brały lub biorą formalny udział w społecznym kolegium redakcyjnym. Wiele z nich współpracowało z 
„W L” również poza określonym tam czasem. Z „WL” utrzymywało i utrzymuje kontakt wielu korespondentów, mieszkańców Lubonia, ludzi troszczących się o poprawny 
rozwój miasta, uznanych autorytetów i przedstawicieli władzy. Wszystkich nazwisk nie sposób dziś wymienić. Dziękujamy im i przypominamy, że „Wieści Lubońskie" są 
otwarte dla wszystkich.

C e z a r y  B i d e r m a n ,  l a t  3 7
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : X I ’ 1 9 9 2  -  X I ’ 1 9 9 8

Zajmował się przede wszystkim polityką, tematyką sam o
rządową i społeczną. W spółautor szpalt o nazwie „ŻAK” . 
Kiedyś słuchacz studium doktoranckiego, obecnie pracownik 
Urzędu Miejskiego ds. promocji, rozwoju i komunikacji społ.

I z a b e l l a  C h o d o r o w s k a ,  l a t  2 4
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : I’ 1 9 9 6  -  V II/V 1II’ 1 9 9 6  
a s y s te n t  re d a k c ji

Redagując pismo była studentką politologii UAM. Obecnie 
studiuje i jest redaktorem naczelnym oraz wydawcą 
„Echa Lubonia” .
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Z d z i s ł a w  C z a j a ,  l a t  4 8
form alnie w  „W L” : od  XII’ 1998

Zajmuje się tematyką samorządową. 
Autor sprawozdań z sesji Rady Miejskiej, 
jest nauczycielem akademickim.

P

R e g i n a  G ó r n i a c z y k ,  l a t  3 5
form alnie w  „W L” : VII/VIH’ 1997 - 111’ 1999 
a s y s te n t  re d a k c |i

Zajmowała się zagadnieniami kultury i oświaty, ochroną 
środowiska oraz sytuacją w lubońskim sporcie.
Obecnie Dyrektor Lubońskiego Ośrodka Kultury.

A

E u g e n i u s z  K o w a l s k i ,  l a t  6 3
form alnie w  „W L” : o d  początku

Interesuje się historią, ochroną środowiska, krajoznawstwem 
i turystyką. Emeryt. Działacz turystyczno-krajoznawczy, 
założyciel oddziału PTTK w Luboniu. Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia „Forum Lubońskie” .
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Z b y s z e k  K r u s z o n a ,  l a t  5 3
form alnie w  „W L ” : o d  początku  - XII’ 1991 
w sp ó łz a ło ż y c ie l „W L ” , p o m y s ło d a w c a  sz a ty  g raf.

Zajmował się problematyką społeczno-prawną. Wtedy- 
dziennikarz „Głosu Wielkopolskiego", obecnie właściciel 
agencji dziennikarskiej.

•

S e b a s t i a n  L i n k i e w i c z ,  l a t  2 0
form alnie w  „W L ” : o d  IV’ 1998 
fo to re p o r te r

Z „WL” współpracuje od początku I996r. 
Uczeń Technikum Energetycznego.

W o j c i e c h  D u t k a ,  l a t  5 3
formalnie w „WL": od początku 
r e d a k to r

Interesuje się ochroną środowiska i prawem.
Prezes własnej firmy zajmującej się ochroną środowiska. Radny 
ubiegłej kadencji, delegat Sejmiku Wojewódzkiego przez 2 kadencje. 
Członek Zarządu „Forum Lubońskiego” - wydawcy „WL” .

J o l a n t a  K o t
„ P rz e g lą d  L u b o ń sk i”

Zainteresowania: I wybory samorządowe, kultura, tematyka 
społeczna, autor rubryki interwencyjnej „Kocie ścieżki".

P a w e ł  K r a j e w s k i ,  l a t  4 2
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : o d  V II /V III’ 1 9 9 8  
r e d a k to r  te c h n ic z n y

Pracownik naukowy.
Mieszka w Poznaniu.

J a n u s z  L e n k i e w i c z
„ P rz e g lą d  L u b o ń sk i” 
r e d a k to r

Zajmował się tematyką społeczną i ekologiczną. Kiedyś 
Kierownik Ośrodka Profilaktyki Niepowodzeń Szkolnych i 
psycholog. Obecnie specjalista ds. szkoleń.

T o m a s z  L i n k i e w i c z ,  l a t  2 7
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : X I’ 1 9 9 2 - X I ’ 1 9 9 7  
r e d a k to r  te c h n ic z n y  (I’ 1996  -  XI’ 1997)

Poza stroną techniczną „WL” współredagował szpalty 
o nazwie „Zak” . W tedy student Akademii Ekonomicznej. 
Dziś sekretarz redakcji „Przeglądu Komunalnego” .

S t a n i s ł a w  M a l e p s z a k ,  l a t  7 1
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : o d  X I’ 1 9 9 4

Współpracuje z pismem od 1992r.
Zainteresowania: historia, gospodarka, przemysł, 
budownictwo, zagospodarowanie przestrzenne, archeologia. 
Emeryt. Autor 3 książek o Luboniu.

A n d r z e j  M i c h a l c z y k ,  l a t  2 6
^  f o r m a l n i e  w  „ W L ” : o d  IV ’ 1 9 9 9

Doktorant wydziału historii UAM.

P a w e ł  N o w a c z y k ,  l a t  3 6
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : IV ’ 1 9 9 3  -  X ’ 1 9 9 6  
p la s ty k

Autor rysunków w  „WL” . Nauczyciel plastyki w lubońskich 
szkołach. Prowadzi prywatną pracownię plastyczną.

M o n i k a  P i l a r c z y k ,  l a t  2 3
f o r m a l n i e  w  „ W L ” : V II/V IH ’ 1 9 9 6

Studentka Akademii Rolniczej, obecnie przebywa na 
praktykach studenckich w Wielkiej Brytanii.



M a r i a  P o l u s ,  l a t  T l
form alnie w  „W L” : IX’ 1996  - XII’ 1996 
a s y s te n t  re d a k c ji

Interesowały ją głównie: usługi i szkolnictwo w  Luboniu. 
Kiedyś studentka UAM, obecnie na kierowniczym 
stanowisku w  prywatnej firmie.

R o m u a l d  P r z y b y l a k ,  l a t  7 0
form alnie w  „W L” : o d  XII’ 1998

Współpracuje z „WL” od IV’ 1996r.
Autor wspomnień z Syberii. Interesują go również aktualne 
problemy z życia miasta.
Emeryt.

A n t o n i  P r z y b y l s k i ,  l a t  6 6
form alnie w  „W L” : IX’ 1998

Korespondent Towarzystwa Miłośników Miasta Lubonia, 
prezez TMML i działacz ZHP.

P i o t r  P a w e ł  R u s z k o w s k i ,  l a t  4 1
„Przegląd Luboński” (od początku)
formalnie w  „WL” : od pierwszego numeru 
od XI' 1992 redaktor naczelny

Interesuje się tematyką samorządową. Autor zdjęć w „WL” . 
Przedtem pracownik inżynieryjno-techniczny UAM, obecnie 
kierownik Drukarni św. Wojciecha.

M i c h a ł  S c h m i d t ,  l a t  1 9
form alnie w  „W L” : od  XII’ 1997 
r e d a k to r  te c h n ic z n y

Redakcyjny komputerowiec. Autor strony internetowej „WL” 
Student Politechniki Poznańskiej. Realizator w studenckim 
Radiu „Afera” .

H a n n a  S i a t k a ,  l a t  3 8
form alnie w  „W L": o d  V11/VIII’ 1996 
s e k re ta r z  re d a k c ji  (od  IX’ 1996)

Mózg redakcji.

W ł o d z i m i e r z  S r o c z y ń s k i ,  l a t  4 8
form alnie w  „W L” : o d  początku  - IX’ 1991

Zajmował się tematyką społeczną i kulturalną.
„ ^  Technik energetyk.

B ł a ż e j  S t a n i s ł a w s k i ,  l a t  2 8
formalnie w  „WL” : I’ I 9 9 6 -V ’ 1996 
sekretarz redakcji

Pisał głównie artykuły o archeologii miasta. Współautor książki 
„Wykopaliska archeologiczne Lubonia". Kiedyś nauczyciel 
angielskiego, obecnie pracownik Instytutu Archeologii i Etnologii 
PAN. Mieszka i pracuje na wyspie Wolin. Czytelnik strony 
internetowej „WL".

E l ż b i e t a  S t e f a n i a k
formalnie w „WL” : od początku - VII/VIH’ 1995 
redaktor techniczny (VI’ 1992 - XI’ 1992)

Do VII/VIH’ 1995 jako dyrektor Biblioteki Miejskiej - wydawca „WL" 
Później członek Zarządu „Forum Lubońskie” (obecny wydawca 
pisma). Od początku odpowiedzialna za kolportaż, akwizycję 
i finanse. Dyrektor Biblioteki Miejskiej.

J o l a n t a  Ś w i s t a k  ( S z a j b ę ) ,  l a t  2 8
form alnie w  „W L” : VII/VIII’ 1996  - XII’ 1996

Autor porad prawnych pt. „Co piszczy w prawie?” . 
Kiedyś studentka filologii polskiej i prawa UAM, obecnie 
pracownik Biura Obsługi Zarządu w WPPZ Luboń.

I z a b e l l a  S z c z e p a n i a k ,  l a t  3 7
form alnie w  „W L” : IX’ 1996  - II’ 1999

Zainteresowania tematyczne: historia, tradycja, kultura 
lokalna. W iceprezes Towarzystwa Miłośników Miasta 
Lubonia. Obecnie zastępca redaktora naczelnego „Echa 
Lubonia"

W ł a d y s ł a w  S z c z e p a n i a k ,  l a t  5 0
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form alnie w  „W L” : o d  XI’ 1994

Autor relacji z zawodów sport, i imprez w  LKS-ie.
Członek Zarządu LKS-u. Rencista.
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Ciąg dalszy cyklu o Edmundzie Bojanowskim

1 3  c z e rw c a , p o d c z a s  p o b y tu  w  W a rs z a w ie  O jc ie c  Ś w ię ty  o g ło s i b e a ty fik a c ję  E d m u n d a  B o ja n o w s k ie g o  -  
z a ło ż y c ie la  Z g ro m a d z e n ia  S ió s tr  S łu ż e b n ic z e k  N M P . W  c y k lu  a r ty k u łó w  n a  te m a t  p rz y s z łe g o  ś w ię teg o  
p rz e d s ta w iliś m y  d o tą d  je g o  ży c ie  o ra z  in fo r m a c je  o tym , j a k  do sz ło  do  tego , że s a rk o fa g  E . B o ja n o w s k ie 
g o  z n a jd u je  s ię  w  k a p lic y  S ió s tr  S łu ż e b n ic z e k  w  L u b o n iu . D z is ia j  p rz y b liż a m y  P a ń s tw u  p rz e b ie g  p ro c e s u  
b e a ty fik a c y jn e g o  z a ło ż y c ie la  Z g ro m a d z e n ia . .

1948r. wydal „dekret w sprawie poszukiwania pism Sługi 
Bożego Edmunda Bojanowskiego”. W tym też dniu odbyła 
się pierwsza sesja w procesie beatyfikacyjnym Bojanow
skiego. W ciągu następnych lat zebrano pisma, które w 
1957r. zostały przewiezione do Rzymu.

W roku 1956 nastąpiła zmiana na stanowisku postula
tom -  został nim ks. Piotr Naruszewicz pełniący tę funkcję 
do roku 1964. W latach 1965-1977 postulatorem był ks. 
Bolesław Wyszyński, następnie w latach 1978-1984 o. Mi-

P r o c e s  b e a t y f i k a c y j n y B e a ty fik a c ja  -  w  ko śc ie le  rz y m s k o k a to lic k im : z a 
lic z e n ie  osoby z m a r łe j w  p o c ze t b ło g o s ław io n ych .

E dmund Bojanowski (1814-1871) zmarł w opinii świę
tości. Długo jednak trzeba było czekać na rozpo
częcie procesu beatyfikacyjnego. Krótko po śmier

ci Bojanowskiego na terenie Prus i ziem polskich będących 
pod zaborem pruskim rozpoczęła się ostra walka skiero
wana przeciw Kościołowi katolickiemu i wszystkiemu co 
polskie -  tak zwany kulturkampf. W roku 1874 aresztowa
no ks. Arcybiskupa Mieczysława Ledóchowskiego, który 
byl osobą najbardziej kompetentną do rozpoczęcia starań o 
beatyfikację, głęboko przekonaną o świętości Bojanowskie
go. W bardzo trudnej sytuacji znalazło się również Zgro
madzenie Służebniczek Najświętszej Maryi Panny. Wsku-

Zakończenie procesu diecezjalnego (24 X  1960). Ks. Arcybiskup 
Metropolita Antoni Baraniak wobec członków Trybunatu Diece
zjalnego pieczętuje akta procesu beatyfikacyjnego Sługi Bożego 
E. Bojanowskiego przed wysłaniem do Rzymu.

wybuchła II wojna światowa. Bezpośrednio po niej Zgro
madzenie Sióstr Służebniczek Maryi Wielkopolskich (jed
na z  gałęzi Zgromadzenia przyp. red.) mających wów 
czas dom generalny w 
Pleszewie, zwróciło się do 
księdza Kardynała Hlonda 
z prośbą o wszczęcie pro
cesu informacyjnego do 
beatyfikacji i kanonizacji 
Edmunda Bojanowskie
go. W odpowiedzi z 3 1 
XII 1945r. ksiądz Kardy

nał napisał do Mat
ki Generalnej Aga
ty L iczbińskiej:
..Ponieważ zamie
rzam przygotować 
wszczęcie procesu 
bea ty fika  cyj nego 
świątobliwego Za
łożyciela Edmunda Bojanowskiego, proszę zarządzić, 
by w archiwum Zgromadzenia zrobiono spis wszyst
kich dokumentów, które się do jego życia i śmierci 
oraz do jego cnót odnoszą W lipcu 1947r. szczątki 
E. Bojanowskiego (przełożone przez Siostry już w 
roku 1927 do malej trumienki, a w roku 1930 prze
wiezione z łaszkowa do Żabikowa pod 
Poznaniem) zostały za zezwo
leniem arcybiskupa po
znańskiego złożone w 
nowe płótno.

chał Machejek, karmelita. Aktualnie postulatorem jest ks. 
Arcybiskup Zenon Grocholewski, Prefekt Sygnatury Apo
stolskiej. Następowały również zmiany na stanowisku wi

tek ustawy z 31 maja 1875 roku o kasacji zgromadzeń za
konnych większość placówek, łącznie z domem general
nym w Jaszkowie, zo
stała zamknięta. Taki 
trudny stan trwał do 
końca 1 wojny świato
wej. Po wojnie ordyna
riusz archidiecezji po
znańskiej i gnieźnień
skiej, kardynał Dalbor 
musiał zająć się przede 
wszystkim organizacją 
kościołów i przygoto
waniem konkordatu 
zawartego ze Stolicą 
Apostolską w 1925r.
Zgrom adzenie nato
miast musiało skupić 
się na organizowaniu 
utraconych placówek, 
nową redakcją Konsty
tucji oraz na staraniach
o zatwierdzenie Zgromadzenia przez Stolicę Apostolską. 
Kardynał August Hlond bardzo pragnął rozpocząć proces 
beatyfikacyjny. Miało to nastąpić w roku 1939. Ale wtedy

Od roku 1946 
archidiecezją po

znańską, na której te
renie Edmund Boja-

Arcy biskup Zenon Grocholewski (z lewej) postulator pro
cesu beatyfikacyjnego wraz z prałatem Giovani Papa wrę- 
czją Ojcu Świętemu pozycję historyczną o Słudze Bożym

nowski żył, działał i umarł, rządził 
ksiądz Arcybiskup Walenty Dy
mek. Z kolei więc do niego Za
rząd Zgromadzenia wniósł proś
bę 8 I 1948r. o przeprowadzenie 
procesu beatyfikacyjnego. Ksiądz 
Arcybiskup już 16 stycznia pole
cił ustanowić postulalora. Został 
nim w Rzymie ks. Karol Szranl, 
redemptorysta, wicepostulatorem 
na terenie Polski - ks. dr Stani
sław Bross. Ksiądz wicepostula- 

tor we wrześniu 1948r. poprosił ks. Arcybpa Dymka o za
mianowanie Trybunału celem zebrania wszystkich pism Słu
gi Bożego E. Bojanowskiego. Ksiądz Arcybiskup 23 XI

Byliśmy w Grabonogu!
W dniach 23-24 kwietnia członkowie redakcji „WL” prze
bywali na warsztatach dla dziennikarzy i wydawców prasy 
lokalnej pn. „Spotkanie z mistrzami słowa” w Grabonogu 
k. Gostynia, gdzie urodził się Edmund Bojanowski. Warsz
taty zorganizowało Stowarzyszenie Prasy Lokalnej w Pol
sce. Przy okazji odwiedziliśmy miejsca, z którymi związa
na jest postać założyciela Zgromadzenia Sióstr Służebni

czek i twórcy ochronek wiejskich na tym terenie. Obejrze
liśmy m. in. dom, w którym urodził się przyszły święty 
(dzisiaj również Muzeum Tradycji Ziemi Gostyńskiej) oraz 
bazylikę na Świętej Górze, gdzie znajduje się wotum dzięk
czynne złożone przez matkę E. Bojanowskiego Matce Bo
skiej Świętogórskiej za uzdrowienia syna we wczesnym 
dzieciństwie ze śmiertelnej choroby. (11.S.)

Watykan, 3 lipca 1998 r. W obecności Ojca Świętego odbyło się ogłoszenie dekretu o 
heroiczności cnót Edmunda Bojanowskiego.

cepostulatora -  kolejno byli nimi ks. Olech Górski, ks. Marian 
Traczyński, zmartwychwstaniec, a od roku 1980 wicepo
stulatorem jest ks. prof. Marian Pąka.

W grudniu 1957r. ksiądz Arcybiskup Antoni Baraniak 
ustanowił Trybunał do przeprowadzenia na terenie archi
diecezji poznańskiej procesu informacyjnego co do świę

tości życia, cnót i cudów Sługi Bożego Edmunda Bo
janowskiego. W skład Trybunału weszli: ks. 

Nikodem Mędlewski, ks. Antoni Wit- 
kowiak, ks. Jakub Przewoźny,

Matka Generalna Zgroma
dzenia Służebniczek Śląskich 
NMP z Wrocławia M. Zofia 
Fryc dziękuje Ojcu Święte
mu za ogłoszenie Dekretu o 
heroiczności cnót Sługi Bo
żego E. Bojanowskiego

ks. Wacław Konwiński, ks. Ma
* rian Fąka i ks. Romuald Lukaszyk.

W dalszych fazach procesu uczest
niczyli również: ks. Marian Widelicki, ks.

Franciszek Martenka i ks. Władysław Koska. 
Przesłuchano świadków „ex auditu" tzn. tych, którzy po
siadali wiadomości o Słudze Bożym z ustnej tradycji. Było 
ich dwudziestu dwóch: cztery osoby świeckie i osiemna
ście służebniczek Maryi. Przesłuchano także komisję hi
storyczną, którą stanowili: ks. Marian Banaszak, ks. Jan 
Zawada, S. M. Manfreda Kornacka. Z kolei przystąpiono 
do zbadania niektórych łask otrzymanych za przyczyną 
Sługi Bożego Edmunda Bojanowskiego. W skład Trybuna
łu wszedł lekarz biegły Franciszek Labcndziński. Zamia
nowano też lekarzy rzeczoznawców, którzy badali uzdro
wionych. Byli nimi: Aleksander Buxakowski, Roman Drews, 
JózcfGranatowicz, Mieczysław Luziński.

30 maja 1960r. odbyła się ekshumacja szczątków Sługi 
Bożego Edmunda Bojanowskiego celem przeprowadzenia 
urzędowego ich rozpoznania i zabezpieczenia.

Po publikacji akt procesu w czerwcu 1960r., ręcznym 
ich przepisaniu oraz procesie „dc non cultu” czyli stwier
dzeniu braku kultu publicznego, dokonano 24 października 
I960r. zamknięcia i opieczętowania akt procesowych. W 
grudniu 1960r. przekazano je Kongregacji Obrzędów w 
Rzymie, gdzie pisma Sługi Bożego oddano teologom do 
cenzury, a akta procesowe do tłumaczenia na język wioski. 
W roku 1964 wydrukowano opinie cenzorów-teologów o 
pismach Bojanowskiego. Sprawozdania ich Kongregacja 
przedyskutowała na posiedzeniu 22 lutego 1966r. Wydano

cd. na str. 24
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Bierzmowanie w parafii
150 młodych ludzi przyjęło 20 kwietnia w parafii pod we
zwaniem św. Jana Bosko sakrament bierzmowania. Eks
celencja ks. Arcybiskup Juliusz Paetz w swojej homilii przy
pomniał młodzieży o powadze tego sakramentu, a także o 
tym, że to młodym przypadnie rola przeniesienia wiary w

trzecie tysiąclecie chrześcijaństwa. Stąd konieczność przy
jęcia postawy bycia świadkami Jezusa w swoim środowi
sku. Ksiądz Arcybiskup podziękował wszystkim, którzy 
włączyli się w przygotowanie uroczystości. Szczególne po
dziękowania złożył na ręce rodziców, podkreślając ich ważną 

rolę w przygotowaniu młodego człowieka do 
dorosłego życia chrześcijańskiego.

Podniosły nastrój nadawały uroczystości: |  
wystrój kościoła, obecność chóru „Bard”, = 
pocztów sztandarowych, a przede wszyst- 1 
kim obecność wielu zaproszonych gości i « 
kapłanów z sąsiednich parafii. 5

Lidia Torz
Umczysla celebra

Arcybiskup J. Paetz udziela bierzmowania

Bydgoszcz
7.06.1999 (poniedziałek)

godz. 10.00 Msza św. z homilią.

Wyjazdy lubońskich grup na spotkanie z Janem Pawłem II:
Parafia św. Barbary -  Warszawa (w związku z beatyfikacją 

Edmunda Bojanowskiego)
Parafia św. Jana Bosko -  Bydgoszcz 
Parafia św. Maksymiliana Kolbe -  Bydgoszcz

Remont kościoła
W kwietniu przywrócono prace remontowe w kościele pw. św. Jana Bosko. Wymie

niono olbrzymie okna na wieży kościelnej, które były doszczętnie zniszczone i zgniłe.
Następnym etapem prac remontowych jest konserwacja i częściowo wymiana rynien, 

których zawartość ciągle zalewa odświeżoną wewnątrz świątynię. (S.W.)

Nowy Ks. Biskup

O wizycie Papieża
Od 5 do 17 czerwca br. przebywać będzie z kolejną pielgrzymką w Polsce Ojciec Święty 
Jan Paweł 11. W Warszawie 13.06. beatyfikować będzie Edmunda Bojanowskiego, założy
ciela Zgromadzenia Sióstr Służebniczek, których Dom Generalny mieści się z Żabikowie. 

Najbliżej Lubonia położone miasta, które Papież odwiedzi, to Licheń i Bydgoszcz. 
Podajemy Państwu przybliżony plan wizyty Ojca Świętego w Licheniu i Bydgoszczy oraz 

infomiacje o kierunkach wyjazdów lubońskich grup na spotkanie z Ojcem Świętym. (S.W.)

Licheń (diecezja włocławska)
6.06.1999 (niedziela)

godz. 20.30 -  przylot Papieża
7.06.1999 (poniedziałek)

godz. 8.00 poświęcenie sanktuarium Matki Bożej w Licheniu

24 lutego. Papież Jan Pa
weł II mianował Biskupem 
Archidiecezji Poznańskiej 
dra teoliogii ks. Grzegorza 
Balcerka, kanonika gre
mialnego Kapituły Katedral
nej. Ksiądz Grzegorz Bal- 
cerek urodził się w 1954r„ 
święcenia kapłańskie otrzy
mał w 1979r„ od 10 lat jest 
proboszczem w parafii pw.
Św. Stanisława Kostki w 
Poznaniu. Ponadto jest 
członkiem rady Duszpa
sterskiej oraz Rady CARITAS Archidiecezji Poznańskiej, adiunktem katedry filozofii i socjo
logii religii Instytutu Filozofii Papieskiego Wydziału Teologicznego. Nowy Ksiądz Biskup 
Grzegorz Balcerek jest po Arcybiskupie Juliuszu Paetzu Arcybiskupie Seniorze Jerzym Stro
bie, wraz z Biskupami - Zdzisławem Fortuniakiem i Markiem Jędraszewskim kolejnym Księ
dzem Biskupem pomocniczym w naszej Archidiecezji. (I)

Czuwanie
W piątek 9 kwietnia w parafii św. Jana Bo
sko odbyto się czuwanie przed obrazem Pani 
Jasnogórskiej w intencji tegorocznych ma
turzystów, kandydatów do bierzmowania, 
całej młodzieży oraz o pokój na świecie. 
Przygotowało je Katolickie Stowarzyszenie 
Młodzieży. Po wspólnej Eucharystii, wsłu
chując się w śpiewy z Taize, wierni w ci
szy zanosili swoje modlitwy do Pani Jasno

górskiej. Następnie mieli okazję wysłuchać 
nagrań z płyty Ojca Świętego pod tytułem 
„Abba Pater”. O godzinie 21.00 wierni od
śpiewali Apel Jasnogórski, łącząc się w 
modlitwie z młodzieżą czuwającą w Czę
stochowie. Ostatnim punktem była modli
twa różańcowa przygotowana przez mło
dzież KSM-u, panie z Żywego Różańca i 
„Caritas”. Nowością była modlitwa różań
cowa odmawiana w języku łacińskim.

Lidia Torz

P r z e g l ą d
p a r a f i a l n y

II ubiegłym  m iesiącu ukazały  
się in fo rm ac je  na tem at g ru p  i 
wspólnot z p a ra f i i  pw. św. B ar
bary. Dzisiaj...

iw .  J A N A  
B O S K O

—

Parafia pw. św. Jana Bosko
Grupa ministrancka -tworząjąchłop

cy, którzy pragną służyć przy ołtarzu. 
Uczestniczą we Mszy św. nie tylko w nie
dzielę, ale również dwa razy w tygodniu. 
Najstarsi z nich tworzą grupę lektorów i 
seniorów. Opiekunem tych grup jest ks. 
Piotr Zawidzki. Istnieje też grupa tzw. „su
per seniorów” utworzona przez dorosłych 
mężczyzn, a opiekunem jest ks. Karol Bi- 
maś. Ministranci uczestniczą we wspólnych 
zbiórkach, rajdach, wycieczkach, turniejach 
sportowych ilp.

Katolickie Stowarzyszenie Młodzie
ży spotyka się w piątki o godz. 19.00 i 
niedzielę o 11.00. Na spotkaniach można 
kształtować ducha przez modlitwę, roz
mowy, dyskusje, studiowanie Pisma Świę
tego, a także dbać o swój rozwój fizyczny

Szczepaniak, a asystentem parafialnym ks. 
Piotr Zawadzki.

Od wieków Maryja w swoich objawie
niach wskazuje różaniec jako siłę do prze
zwyciężania zła, jako środek do przemiany 
świata na lepszy. Kolo Żywego Różańca

i uczestniczyć w zawodach sportowych. 
Prezesem stowarzyszenia jest Krzysztof

tworzą osoby, które odmawiają codziennie 
przed wieczorną mszą świętą o 18.00 róża
niec święty. Gdy zachodzi potrzeba wyko
nania określonej pracy w parafii, to na Matki 
z Żywego Różańca zawsze można liczyć.

Informacje dotyczące Parafii św. Jana Bosko
Msze św. w niedziele i święta: 7.00. 8.30 (suma), 10.00 (z udziałem młodzieży od 

klas VIII). 12.00 (z udziałem dzieci)
Msze św. w dni powszednie: 7.00, 18.00 
Spowiedź, św.

1 czwartek m-ca 15.00-18.00 (kl. 111, IV', V, VI),
I piątek m-ca 15.00-18.00 (klasy VII. VIII. młodzież szkół średnich, starsi) 
Soboty 17.00-18.00

Nabożeństwa Chrztu św.: ostatnia sobota miesiąca podczas Mszy św. o 18.00 
Nowenny: do św. Judy Tadeusza -  wtorki po Mszy św. o 7.00. do Matki Boskiej 

NP. -  środy po Mszy św. o 18.00
Biuro parafialne: poniedziałek - 16.00-17.30 piątek -  19.00-20.00 (młode pary' 

małżeńskie)

Przewodniczącą koła jest pani Stanisława 
Błażejak, a opiekunem ks. Piotr Zaw idzki.

Ruch Domow ego Kościoła łączy tych, 
którym szczególnie droga jest więź małżeń
ska i rodzinna. W czasie regularnych spo
tkań, po modlitwie i studium nad Biblią, 
następuje wymiana doświadczeń i rozmo
wa.

Grupa Charytatywna „Caritas” udzie
la pomocy potrzebującym, rodzinom wie
lodzietnym, osobom starszym i schorowa
nym. Spotkania odbywają się według po
trzeb. Lubońskim „Caritasem” opiekuje się 
ks. Zygmunt Sowiński, a przy parafii pw. 
św. Jana Bosko pani Teresa Matuszewska.

Kolo Przyjaciół Radia Mary ja powstało 
3 lata temu z inicjatywy Sławomira Wój
ciaka. Obecnie opiekunem koła jest pani 
Zofia Michalak i ks. Piotr Zawidzki. Spo
tkania odbywają się w pierwszy wtorek 
miesiąca po wieczornej Mszy św. w sal
kach katechetycznych. Koło zajmuje się 
również rozprowadzaniem prasy katolickiej.

Oprać. Sławomir Wójciak
(na podstawie materiałów' od ks. wikariu

sza Piotra Zawidzkiego)
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Czerwono w LKS-ie
C oraz trudniejsza staje się sytuacja dru

żyny lubońskiej. W kolejnych meczach 
zaliczyła bardzo skromną liczbę punktów. 
W dodatku aż 3 zawodników LKS-u zostało 
ukaranych czerwonymi kartkami. Wielkiej 
chwały na pewno im to nie przynosi, wręcz 
przeciwnie, osłabiają drużynę w dalszych 
spotkaniach. Panowie, nerwy na wodzy! Do 
końca rundy pozostało jeszcze 9 spotkań. 
Wierzymy, że trener Zenon Piechocki prze
prowadzi rozmowy z zawodnikami. Być 
może niektórzy są już bardzo zmęczeni roz
grywkami? Może trzeba dać szansę tym, 
którzy chcieliby podjąć walkę?

W V kolejce LKS przegrał w Poznaniu z 
Olimpią Bolplast 0:2.

Następnie lubonianie podejmowali u sie
bie Polonię Chodzież, zespół, który walczy 
również o pozostanie w IV lidze. Było to 
bardzo zacięte spotkanie, które zakończyło 
się remisem 2:2. Gdy w 8 min. Rafał Sołec
ki uzyskał prowadzenie dla LKS-u, wyda
wało się, że drużyna lubońska wyjdzie zwy
cięsko z tego pojedynku, ale dwie akcje Po
lonii Chodzież zakończyły się bramkami i do 
przerwy było 2: l dla gości. W drugiej poło
wie lubonianie w 63 min. zdobyli wyrówna
nie po golu Michała Wysockiego. Niestety,

w tym spotkaniu nieco za
wiedli tacy doświadczeni 
zawodnicy jak Ryszard 
Placek i Marek Wiórek.
Ten pierwszy w 36 min. nie wykorzystał 
rzutu karnego, a Marek Wiórek musiał w 60 
min. opuścić plac gry, ponieważ otrzymał 
czerwoną kartkę (druga żółta). Z remisu za
dowoleni byli więc tylko goście.

W kolejnym spotkaniu LKS uległ w 
Drezdenku, przegrywając z tamtejszym 
Lubuszaninem 0:1. Gospodarze to lider, któ
ry praktycznie już zapewnił sobie awans do 
111 ligi.

W VIII kolejce zespół z Lubonia podej
mował u siebie Unię Swarzędz -  drużynę, 
która również jest zagrożona spadkiem. W 
tym niecodziennym spotkaniu już w 1. mi
nucie LKS zdobył prowadzenie po ładnej 
bramce Sebastiana Walkowiaka. Ta część 
spotkania to olbrzymia przewaga LKS-u. 
Bardzo dobrze rozegrał ją  Rafał Sołecki, 
zdobywając dalsze dwie bramki. Pierwsza 
połowa kończy się 3:0 dla LKS-u. Po prze
rwie w 48 min. arbiter dyktuje dla lubonian 
rzut kamy, a jego wykonawcą jest Rafał 
Sołecki, który pewnie pokonuje bramkarza 
gości i ustanawia wynik na 4:0. Wydawa-

IV LIGA

loby się, że jest po meczu. Nikt nie myślał, 
że coś może się jeszcze wydarzyć. Lubo
nianie jednak nie wykorzystują dalszych 
dogodnych sytuacji do strzelenia bramek. 
Czego nie czyni LKS, to wykorzystują go
ście, którzy swoją wielką ambicją i wolą 
walki nie zaprzestają szukania szans. Uła
twiają im tę drogę sami zawodnicy z Lubo
nia. Bartosz Majchrzak przypomniawszy 
sobie, że z piłkarza można się przeobrazić

w przedstawiciela innej dziedziny sportu, 
słusznie dostaje czerwoną kartkę. Nie trwało 
długo, a Michał Wysocki również musiał 
opuścić boisko. W 76 min. arbiter dyktuje 
rzut kamy dla gości i robi się 4:3 dla LKS- 
u. Choć to nieprawdopodobne, na dwie 
minuty przed końcem spotkania goście do
prowadzają do remisu 4:4!

To nie był horror dla LKS-u (jak okre
ślili ten mecz kibice), lecz głupota. Na wła
sne życzenie, we frajerski sposób,lubo
nianie roztrwonili swoją zdobycz bram
kową. Zawodnikom drużyny Unii Swa
rzędz należą się słowa uznania. Po spo
tkaniu okazali wielką radość z tego szczę
śliwego remisu.

Władysław Szczepaniak

Dnia 0 7 .0 5 .1999r. odszedł od nas długoletni dzia łacz 
L u b o ń s k i e g o  K l u b u  S p o r t o w e g o

ś + p .
Zygmunt1 Wasecki

Pozostanie długo w naszej pamięci jako oddany, wierny 
przyjaciel młodzieży.
Rodzinie serdeczne wyrazy współczucia składa Zarząd, trenerzy 
i zawodnicy Lubońskiego Klubu Sportowego.

Nie majak u siebie
W  kwietniowym wydaniu „Wieści Lu- 

bońskich” informowałem czytelni
ków o pierwszym spotkaniu rundy rewan
żowej, rozegranym 28 marca, a także o wy
nikach pozostałych meczów wczesno- 
kwietniowych. Oto krótkie relacje z roze
granych spotkań.

3.04.99 przyjechał do Lubonia zespół 
Piast Kobylnica, który pokonaliśmy po peł
nym dramaturgii spotkaniu. Drużyna go
ści prowadziła już 2:0, a jednak pełna am
bicji gra pozwoliła „Stelli” na zwycięstwo 
3:2, po bramkach Roberta Szynki, Pawła 
Soroki i Jerzego Cyraka. W niedzielę 11 
kwietnia w Luboniu podejmowaliśmy ze
spół Orlik Jarobud Miłosław. Po wyrów
nanym meczu, bardzo dobrze sędziowa
nym przez pana Roberta Bubacza z Gnie
zna, spotkanie wygrali gospodarze 2:1, a 
bramki zdobyli Robert Lisiecki i Paweł Ko- 
tliński.

Na 18 kwietnia zaplanowany był mecz 
Stella -  Sokół Mieścisko, jednak ze wzglę
du na stan płyty boiska (obfite opady desz
czu) spotkanie zostało przełożone na 9 
czerwca (środa) godz. 18.30, a mecz ju 
niorów Stelli z Partią Buk z 17 kwietnia na 
19 maja na godz. 17.00.

Natomiast w niedzielę 25 kwietnia do Lu
bonia zawitał zespół wicelidera tabeli Orkan 
Jarosławiec. Ten mecz miał także swoją dra
maturgię. Goście w ciągu pierwszych 6 minut 
spotkania uzyskali 2 bramki i objęli prowadze
nie 2:0. W 33 minucie Jerzy Cyrak zdobył kon
taktową bramkę, lecz przeciwnicy odpowie
dzieli celnym trafieniem Waldemara Cieśli na 
1:3. Jeszcze Robertowi Szynce udało się ude
rzyć celnie na 2:3, a później już nie wystarczy
ło czasu na zdobycie bramek i drużyna Orka
nu wywiozła trzy punkty z Lubonia.

Oto skład drużyny gospodarzy w tym 
meczu:

bramkarz: Piotr Morszner- bardzo uda
ny debiut, obrońcy: Marcin Wojciechow
ski, Mariusz Ciesielski, Sławomir Klaiber, 
Tomasz Szymankiewicz, pomocnicy: Ro
bert Twardowski, Jerzy Cyrak, Daniel Pa- 
jączkowski, Robert Lisiecki, napastnicy: 
Robert Szynka, Paweł Kotliński, zmiany: 
Marek Karytowski, Paweł Soroko, Walde
mar Kunert, Patryk Moligranda.

Mecz ten zaszczycił swoją obecnością 
Prezes OZPN w Poznaniu pan Stanisław 
Butka. Myślę, że spędził tu przyjemne chwi
le i jeszcze nie raz zajrzy na obiekt przy ul. 
Szkolnej w czasie swojej prezesury.

Oto wyniki i tabela po 18. kolejce: 
Błękitni Psary - Orkan Działyń 1:0 
Płomień Nekla -  San Poznań 2:2 
Piast Kobylnica -  GKS Gułtowy 0:3 
Zawisza Dolsk -  TPS Winogrady 4:0 
Warta Obrzycko -  Las Puszczykowo 4:4 
Sokół Mieścisko-Orlik Miłosław 3:1 
Stella Luboń -  Orkan Jarosławiec 2:3

1. Płomień Nekla 18 39 49:20
2. Orkan Jarosławiec 18 39 33:21
3. GKS Gułtowy 18 29 24:18
4. San Poznań 18 27 36:32
5. Warta Obrzycko 18 26 32:29
6. Las Puszczykowo 18 24 23:22
7. TPS Winogrady 17 24 29:31
8. Piast Kobylnica 18 24 25:27
9. Błękitni Psary 17 23 21:21
10. Orkan Działyń 18 21 28:42
11. Stella Luboń 17 19 27:36
12. Orlik Miłosław 18 18 21:27
13. Zawisza Dolsk 18 17 26:33
14. Sokół Mieścisko 17 15 26:41

Z ostatniej chwili:
Andrzej Sznajder

W meczu z Wartą Obrzycko rozegra
nym 2 maja „Stella” wygrała 3 :1.

Stella
dziękuje
27.04.99 odbyło się zebranie Zarządu To
warzystwa Młodzieży Sportowej Stella 
Luboń, na którym omówiono wiele pro
blemów związanych z działalnością Klu
bu na forum miasta. W związku z powyż
szym Zarząd Klubu dziękuje Radzie Mia
sta Lubonia za pozytywną ocenę działal
ności klubu. Jednocześnie dziękujemy za 
poparcie finansowe, które umożliwia 
utrzymanie obiektu, a także działalność 
sportową (udział w rozgrywkach, szko
lenie dzieci i młodzieży przez wykwalifi
kowanych trenerów i instruktorów).

Korzystając z okazji informujemy Radę 
Miejską, a także mieszkańców Lubonia o 
planach modernizacyjnych związanych z 
obiektem sportowym przy Szkolnej. W 
najbliższym czasie zostaną naprawione 
miejsca siedzące i skarpy zabezpieczają
ce. Zarząd klubu planuje również zamon
towanie siatek zabezpieczających ogrody 
sąsiadów obiektu przed wpadaniem tam 
piłek w czasie meczów i treningów. Za
rządowi zależy na utrzymaniu dobrosą
siedzkich stosunków z właścicielami po
sesji okalających boisko sportowe. Do 
czasu wykonania powyższych zamierzeń 
prosimy o wyrozumiałość i przeprasza
my za utrudnienia z tym związane. Jed
nocześnie zapraszamy wszystkich na 
mecze piłkarskie zespołu Stelli. Jest oka
zja do sympatycznego spędzenia czasu.

Zarząd TMS składa gratulacje z okazji 
wyboru na Prezesa LKS-u Panu Jerze
mu Tomkowiakowi i życzy jak najlep
szej prezesury w Klubie.

Andrzej Sznajder

P r z e d  m e c z e m  S te lla  P ia s t K o b y ln i
c a  .1:2 d n ia  .I k w ie tn ia  199 9
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LKS bez szans na III ligę
W y w i a d  z  J e r z y m  T o m k o w i a k i e m

Czy orientuje się Pan, którym z ko
lei prezesem klubu jest Pan w ostatnim 
czasie?

J. Tomkowiak -  W ciągu około dwóch 
lat - piątym.

Czy te częste zmiany niajq wpływ na 
atmosferą w klubie?

J.T. -  Myślę, że po lekkim załamaniu 
wszystko wraca na dobrą drogę.

Jaka jest sytuacja finansowa LKS-u?
- Tu jest największy problem! Plan bu

dżetu na ten rok przewidywał 110 tys. zł. 
Jednak na sesji sumę tę obniżono do 80 tys. 
Jest to sytuacja niemal tragiczna, biorąc pod 
uwagę, że drużyna występuje w IV Lidze 
(wyjazdy na mecze, stroje, buty itd.). Do 
tego dochodzi jeszcze utrzymanie zespołu 
juniorów, trampkarzy starszych i młod
szych, a także stypendia i wypłaty za po
szczególne mecze. Jest to sytuacja nie do 
przyjęcia!

Czy w najbliższym czasie planowane 
są wybory do zarządu klubu?

-  n o w y m  p r e z e s e m  L K S - u

- Tak. Odbędą się w 
czerwcu: będą w pełni de
mokratyczne. Nikt nie 
może być pewny swego 
stołka.

Co inoże Pan powie
dzieć o meczu z Bukiem?

- To, że mecz nie do
szedł do skutku jest ewi
d en tn ą  w iną  k lubu  z 
Buku. Przed rozpoczę
ciem sezonu LKS prze
s ia ł te rm in a rze  do 
wszystkich drużyn na
szej ligi. Także nasz go
rzowski okręg (OZPN) 
to uczynił. N aw iasem  
mówiąc, sytuacja jest już wyjaśniona!

Co mam przez to rozumieć?
- To, że drużyna LKS-u wygrała ten 

mecz walkowerem!
Czy w najbliższym czasie możemy 

spodziewać się jakiś transferów ?

- Myślę, że nie. Naszym marzeniem jest, 
aby oprzeć drużynę na wychowankach LKS- 
u. Do tej pory daje to efekt pozytywny! 
Oczywiście przydałyby się jakieś wzmoc

nienia, ale finansowo na 
razie jest to nierealne.

Co Pan sądzi o pra
cy trenera Piechockie
go?

- Zarząd jest bardzo 
zadowolony z pracy na
szego trenera! Potrafił 
drużynę, która była w 
rozsypce, odpowiednio 
scementować.

Czy istnieje szansa, 
aby nasza drużyna wy
stępow ała przynaj
mniej w III Lidze?

- NIE! Przynajmniej 
na razie. Cel awansu 
jest, ale zmierzać bę

dziemy do niego bardzo wolnymi kroka
mi. Jak wcześniej wspomniałem opieramy 
się na naszych wychowankach -  młodzie
ży. Potrzeba czasu, żeby drużyna się zgrała 
i wtedy można dopiero na coś liczyć!

Rozmawiał: Przemysław Kwiatkowski

Nowy prezes LKS-u 
Jerzy Tomkowiak
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Będą
nowe korty
Już niedługo na terenie kortów teni
sowych „Claudia” mają powstać dwa 
nowe place do gry. Z informacji uzy
skanych od właścicielki inwestycji 
pani K. Pawlickiej dowiedzieliśmy 
się, że będą to korty odkryte o na
wierzchni ceglanej. Planowane jest 
również zainstalowanie oświetlenia 
na nowych obiektach.

Warto przypomnieć, że na terenie 
kortów „Claudia” już istnieją korty 
kryte (o nawierzchni ceglanej), a tak
że szatnie, prysznice i kawiarenka. 
Organizowane są również turnieje: 
otwarte -  dostępne dla wszystkich 
chętnych, oraz zamknięte -  tylko dla 
stałych bywalców. Oprócz tego pro
wadzone są szkółki dla adeptów' te
nisa.

P . K .  i  W . S Z .

Kronika harcerska
Infonnacje o bieżącej i planowanej działalno
ści Z1IP w Luboniu

* Rozpoczyna działalność 5. Lubońska 
Drużyna Harcerska im. Tadeusza Kościuszki 
przy Szkole Podstawowej nr 1 oraz Gromada 
Zuchowa „Słowianie” przy SP nr 1.

* Cały czas aktywna jest 18. Drużyna Har
cerska im. Ks. Józefa Poniatowskiego prowa
dzona przez długoletniego instruktora dli. hm. 
Antoniego Przybylskiego. Miejscem spotkań 
drużyny jest harcówka w Domu Kultury Rol
nika przy ul. Sobieskiego 97. Zorganizowana 
przez dha Przybylskiego stwarza prawdziwy 
harcerską atmosferę.

Zbiórki odbywają się dwa razy w tygodniu: 
we wtorek i środę w godz. 16.00-18.00.

* Działają Kręgi Seniorów:
- 17. i 18. Drużyny Harcerskiej im. Ks. 

Józefa Poniatowskiego pod przewodnictwem 
dba Andrzeja Szmyta,

- 7. Drużyny Harcerskiej im. Karola Chod
kiewicza pod przewodnictwem dh. hm. Eu

geniusza Kubackiego,
- oraz Krąg Instruktorski ZHP w Luboniu. 
* Z okazji Dnia Myśli Braterskiej 22 lutego 

1999 roku harcerze i instruktorzy uczestniczyli 
w uroczystym apelu w Forcie VII. Ponadto 
instruktorzy spotkali się tego samego dnia przy 
Stadionie Sportowym nad Wartą w Luboniu. 
W nastrojowej atmosferze przy kominku to
czyły się rozmowy na temat ożywienia działal
ności harcerskiej w mieście.

Krąg instruktorski spotyka się systematycz
nie co miesiąc w celu omówienia bieżących 
zadań w drużynach. Ostatnie uroczyste spo
tkanie odbyło się w Jadłodajni przy „święco
nym jajku” w sobotę 17 kwietnia o godz. 17.00.

Kolejne spotkanie instruktorów Ośrodka 
ZHP w Luboniu odbędzie się 20 maja 1999 
roku w harcówce Domu Kultury Rolnika 
przy ul. Sobieskiego 97 o godz. 18.00. Wszyst
kich byłych instruktorów oraz chętnych do 
współpracy zaprasza Komendant ZHP w Lu
boniu dh plim Aleksandra Lorenc.

Bezpieczny, bo podłączony do 
piorunochronu plakat wyborcz) 
A lf'S wisi na tynnie SP 2 od 
wyborów, które odbyły się 
1J.J0.9S r. przed pól rokiem

Art. 71.1. Na ścianach budynków, ogrodzeniach, latarniach, urządzeniach ener
getycznych. telekomunikacyjnych i innych można umieszczać plakaty i hasła wybor
cze wyłącznie po uzyskaniu zgody właściciela lub zarządcy nieruchomości.

Art. 71.5 Plakaty i hasła wyborcze oraz urządzenia ogłoszeniowe ustawione w 
celu prowadzenia kampanii wybotczej pełnomocnicy komitetów wyborczych obowią
zani S(j usunąć tr terminie Ml dni po dniu wyborów.

(Ustawa z 16 iipca l99Sr. Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i 
sejmików województw)

Zlot
hufca

XV ZLOT HUFCA 
ZHP* PC2NAŃ-REJON

1 6 5 1
4-6 czerwca 1999r.
Stęszewko
(piątek, sobota, niedziela)

W programie: harcerski bieg sprawno
ściowy, ognisko, pokaz biwaków, Msza 
św. połowa w niedzielę, zakończenie uro
czystym apelem.

Bliższe informacje na temat zlotu prze
kazywane będą bezpośrednio zainteresowa
nym. Obecnie komendant ZHP w Luboniu 
prosi o zgłoszenie się byłych instruktorów 
w celu przemyślenia możliwości organiza
cyjnych teł. 810-36-96.

(K.K.)

Obozy ZHP
- 19. 07 -  1. 08. 1999r. w Ostrowie kJ 

Jastrzębiej Góry nad morzem. Koszt uczest
nika - 500 zł. Zapewnione 3 posiłki dziennie 
oraz podwieczorek. Malowniczy krajobraz, 
odległość od morza -  500 m, od Jastrzębiej 
Góry -  2 km. Przejazd autokarem.

- 15. 08 - 28. 08. 1999r. -  Zakopane. 
Koszt uczestnika - 500 zł. przejazd pocią
giem z rezerwacją w ramach kosztu obo
zu. W programie -  wycieczki w góry, po
znawanie zabytków, wieczornice z piosen
ką w serdecznej atmosferze.

Zgłoszenia przyjmuje Komendant ZHP 
w Luboniu dh phm Aleksandra Lorenc pod 
numerem teł. 810-26-96 lub adresem: Lu
boń ul. Wojska Polskiego 124.

Informacje opracowała: Kazimiera 
Kubiak

Dni Patrona w III LO
W dniach 24-26 kwietnia br. w Liceum Ogól
nokształcącym im. ppłk. Zbigniewa Kiedacza 
w Luboniu obchodzone były Dni Patrona w 
ramach Poznańskich Dni Ułana. Delegacja 
Liceum złożyła na ręce Przewodniczącego 
Rady Miasta Poznania pana Dariusz Lipińskie
go wniosek o nadanie jednej z ulic Poznania 
nazwy „Kiedaczów” (naszego Patrona oraz 
jego ojca Mikołaja - wiceprezydenta Pozna
nia w okresie międzywojennym, zamordowa
nego w 1939r. w Forcie VII). Sprawa zosta
ła już przekazana Zarządowi Miasta z pisem
nym poparciem pana Lipińskiego. 24 kwiet
nia odbył się w naszej szkole finał konkursu 
„Sylwetki dowódców 15. PUP podczas II 
wojny światowej”. W konkursie uczestniczyli, 
oprócz naszej młodzieży, finaliści I etapu ro
zegranego w' SP nr 77 im. 15. PUP oraz w
15. Wielkopolskiej Brygadzie Kawalerii Pan
cernej im. gen. Wł. Andersa w Wędrzynie. I 
miejsce w konkursie wywalczył Łukasz 
Szw ed z klasy II naszego liceum, a do ścisłe
go finału zakwalifikowały sięjeszcze Moni
ka Górka, która ostatecznie zdobyła wyróż
nienie oraz Agnieszka Kraśnik.

Podczas konkursu wizytę w szkole zło
żyli pani Anna Kiedacz-Radziejowska, wdo
wa po naszym Patronie oraz pan major Ed
mund Majewski, uczestnik bitwy pod Monte 
Cassino podkomendny ppłk. Kiedacza, któ

ry ofiarował szkole sterowany radiowo ze
gar.

W sobotę wieczorem odbył się apel pole
głych pod Pomnikiem Ułana na ul. Ludgardy 
poprzedzony capstrzykiem oraz wręczeniem 
nagród zwycięzcom przedpołudniowego kon
kursu. Uroczystość filmowała ekipa PTV.

W niedzielę uczniowie uczestniczyli w 
uroczystej Mszy św. w intencji poległych i 
pomordowanych ułanów 15. PUP, odprawio
nej w kościele OO. Franciszkanów na Górze 
Przemysława. Koncelebrę prowadził J.E. Bi
skup Polowy Sławoj Leszek Głodź. Po mszy 
delegacja liceum - najlepsi uczniowie klas I- 
III, złożyli kwiaty pod Pomnikiem Ułana.

W poniedziałek grupa młodzieży uczest
niczyła w Święcie 15 .Brygady Kawalerii Pan
cernej w Wędrzynie, jednostki kultywującej 
tradycje 15. PUP. Uczniowie mieli okazję za
poznać się z najnowocześniejszym sprzętem 
wojskowym (m.in. czołg „Twardy”), spraw
dzić swoje umiejętności strzeleckie, przeko
nać się o trudach żołnierskiej służby, spróbo
wać żołnierskiej kuchni.

W tych dniach bardzo dużo czasu poświę
cono przybliżeniu sylwetki naszego Patrona, 
ppłk. Zbigniewa Kiedacza. Podkreślano nie 
tylko jego zalety dowódcze ale również jego 
nieprzeciętną i nietuzinkową osobowość.

dyr. III LO w Luboniu Miłosz Krzywania
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Szybkimi krokami zbliża się 
czerwiec, a to oznacza kolej
ny Dzień Dziecka. Pamiętają 
o tej dacie wędkarze z Koła 
PZW “Lubonianka” i tradycyj
nie już organizują dla naszych 
pociech wielką imprezę węd
karską. Tym razem odbędzie 
się ona 30 maja i - podobnie 
jak w latach poprzednich- 
miejscem rozgrywania zawo
dów będzie starorzecze War
ty, tzw. „Kocie Doły”.

Ponieważ dotąd zawody 
cieszyły się wyjątkowym za
interesowaniem, organizatorzy 
postanowili, że dla bezpie
czeństwa uczestników oraz 
dostosowania połowów do re
gulaminu, impreza zostanie w 
tym roku podzielona na dwa 
etapy rozgrywane w tym sa
mym dniu, ale o różnych go
dzinach. Pozwoli to uniknąć 
tłoku, co nad wodą nie jest 
wskazane.

Zawody rozgrywane będą w cztereclt 
kategoriach wiekowych, osobno chłopcy i 
dziewczęta, z wyjątkiem dzieci najmłod
szych. W tej kategorii maluchy wystartują 
razem. Podział na kategorie i rozpoczęcie 
zawodów przedstawia się następująco:

- Chłopcy w wieku 10 -12 lat oraz 
chłopcy w wieku 13 -15 lat rozpoczynają 
najwcześniej, bo zapisy dla nich rozpoczy
nają się o godz. 6.30 i trwać będą do

godz.7.00, a wędkowanie 
1_ _ 1_ _  |  od godz. 8.00 do 10.00.
Ł y  f j< X  •  _ Naj m|ocisj uczestnicy,

tj. chłopcy i dziewczynki w 
wieku 7 - 9 lat oraz dziew

czyny w wieku 1 0 - 1 5  
lat rozpoczynają swoją ry
walizację zapisami od 
godz. 11.00.

W tym roku ulegają tak
że zmianie zasady startu w 
zawodach. Udział wziąć 
mogą wszystkie dzieci z 
Lubonia, które na start 
zgłoszą się z legitymacją 
szkolną oraz dzieci spoza 
naszego miasta, ale tylko te, 
które należą do Koła PZW 
“Lubonianka” lub te, któ
rych rodzice rodzice są 
członkami koła. Zaznaczyć 
trzeba, że także oni w chwili 
zapisów do startu muszą 
mieć przy sobie w ażną le
gitymację szkolną.

Zawody wędkarskie 
będą główną imprezą ob
chodów Dnia Dziecka, ale 
nie jedyną. Nikt się nie bę
dzie nudził, a dodatkowe 
atrakcje, które mają być 
niespodzianką, przygoto

wali działacze i pracownicy Swarzędzkiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej.

imprezy te odbędą się bez względu na 
pogodę, o czym z przyjemnością informu
ję zainteresowanych, życząc jednocześnie 
wszystkim uczestnikom, aby po zakończe
niu zawodów ich twarze były tak roześmia
ne, jak buzia widocznej na zdjęciu małej Pa
trycji Talarkiewicz.

WODNIK

Poznajemy Wielkopolskę

Proces beatyfikacyjny
cd. ze str 20

wówczas dekret „super revisione scripto- 
rum”. Kardynał Confalonieri jako relator 
sprawy złożył sprawozdanie Ojcu Święte
mu Pawłowi VI, który 14 marca tego roku 
powyższy dekret zatwierdził. W roku 1968 
wydrukowano w języku włoskim wyciąg 
z akt procesowych tzw. Summarium.

Sprawa starań o beatyfikację Sługi Bo
żego Edmunda, wniesiona początkowo jako 
zwyczajna, została dekretem Kongregacji 
do spraw Świętych -  z 9 grudnia 1972r. 
przekwalifikowana na historyczną. Ko
nieczne więc okazało się przygotowanie 
tzw. pozycji historycznej, wykazującej na 
podstawie źródeł pisanych heroiczność 
życia i cnót Sługi Bożego. Pierwsza próba 
przygotowania takiej pozycji pod kierun
kiem konsultora Kongregacji, którym był 
monsignore (prałat) Veraja, nie dała rezul
tatów. Orzekł on, że dokumentów jest za 
mało. Podjęto więc nowy wysiłek: tym 
razem zebraniem materiałów i ich opraco
waniem w języku włoskim zajęła się S. M. 
Oktawiana Olejnik, służebniczka Maryi 
(wielkopolska), której z czasem zaczęły 
wydatnie pomagać siostry z pozostałych 
Zgromadzeń Służebniczek Najświętszej 
Maryi Panny, zwłaszcza obecna Przełożo
na Generalna ze Starej Wsi M. Mariola Ka
raś. Całością pracy kierował monsignore 
Giovanni Papa. Pozycja historyczna została 
ukończona, wydrukowana i oddana do 
Kongregacji w czerwcu 1996r. Dnia 22 paź
dziernika 1996r. odbył się Kongres Histo
ryczny, tj. dyskusja konsultorów history

ków nad Pozycją, a ich relacje jeszcze w 
tym samym roku zostały wydrukowane. 
16 grudnia 1997r. odbył się Kongres Teo
logów, ich relacje ukazały się w 1998r. 21 
kwietnia 1998r. miał miejsce Kongres Kar
dynałów zmierzający do wydania przez 
Ojca Świętego dekretu o hcroiczności cnót. 
Dekret ten został ogłoszony 3 lipca 1998r. 
W międzyczasie wydrukowano Summa- 
riusz cudu, badanego w procesie przepro
wadzonym w diecezji przemyskiej. Była 
badana sprawa uzdrowienia z raka kości 
Marii Szm yd-w roku 1974. Konsultame
dyczna co do cudu miała miejsce 4 czerw
ca 1998r. Kongres Teologów dotyczący 
cudu odbył się 9 października 1998r., a 
Kongres Kardynałów 15 grudnia 1998r. 
Ogłoszenie dekretu nastąpiło 21 grudnia 
1998r. Beatyfikacja została wyznaczona na 
13 czerwca 1999r. podczas Mszy św. od
prawionej o g. 10.00 przez Ojca Świętego 
Jana Pawła II w Warszawie.

Siostra SM Manfreda Kornacka

Pod takim tytułem odbyła się 
majówka zorganizowana przez 
Oddział PTTK im. Cyryla Ra
tajskiego w Luboniu w dniu 1 
maja. Trasa przebiegała przez 
Jarocin, Kalisz, Wartę, Uniejów,
Chełmno n/Nerem, Kościelec 
Kolski, Ląd n/Wartą, Wrześnię 
do Lubonia. Majówka miała 
charakter poznawczo-historyczny. Uczest
nicy mieli okazję zwiedzić miejscowość 
Warta z zachowanym średniowiecznym

liskiem, obok znajduje się 
skromne muzeum.

Po zwiedzeniu terenu 
wygospodarowano również 
czas na posiłek. W lesie 
ogrzanym wiosennymi pro
mieniami słońca uczestnicy 
znaleźli odpowiednią polanę, 
by posilić się smaczną grza

ną kiełbaską. Byl to jakby pretekst, do ko
lejnego przystanku nad rzeką Kiełbaską w 
Kościelcu, aby tam obejrzeć eklektyczny

Chełmnu n. Nerem -  pomnik w miejscu zagłady Żydów

układem miasta i zabytkowymi kościołami 
Bernardynów z XV wieku i Bernardynek z 
1770r. Trasa prowadziła brzegiem Nadwar
ciańskiego Parku Krajobrazowego i przez 
zaporę zbiornika retencyjnego „Jcziorsko” 
do Uniejowa, gdzie zwiedzono park i za
mek biskupów gnieźnieńskich.

W Chełmnie n/Nerem w lasach rzu- 
chowskich odwiedzono teren byłego ośrod
ka masowej zagłady w Wielkopolsce. Stra
cono tutaj głównie Żydów z Polski, Austrii, 
Niemiec, Czech, Słowacji, Luksemburga, 
a także jeńców radzieckich, polskich, dzie
ci z Zamojszczyzny i - przypuszczalnie - 
dzieci czeskie z Lidie. Zginęło tu około 200 
tys. ludzi. Miejsce to jest upamiętnione obe-

pałac oraz zwiedzić park angiclsko-roman- 
tyczny ze sztucznymi ruinami, minaretem i 
grotą wyłożoną tufem wulkanicznym z 
Sycylii. Ostatnim zwiedzanym obiektem byl 
pocystcrski zespól klasztorny w Lądzie n/ 
Wartą. Zespół ten zaliczany jest do najpięk
niejszych w kraju. Posiada bogato wypo
sażone wnętrze kościoła oraz dobrze zacho
wane oryginalne gotyckie części budowli 
klasztoru i gotycką polichromię oratorium 
św. Jakuba Apostoła.

Pełni wrażeń uczestnicy wracali do do
mów, marząc o następnym wyjeździe. Każ
dy otrzymał materiały krajoznawcze wcze
śniej przygotowane przez organizatorów.

E. K.

TMML uczciło jubileusz
cd. ze str 9

człowiek-Julian Kowalkiewicz. Wręczo
no także nagrody rozlosowane wśród osób 
głosujących w plebiscycie. Od firmy „Ani- 
ka” prezenty dostali: Zofia Skok Łukom- 
ska i Tadeusz Plenzlcr, a od „Pol-Agri” -  
Barbara Małecka i Tomasz Kujawa.

Wiceprezes TMML Izabella Szczepaniak, 
zapowiadając część artystyczną przygotowa
ną przez lubońskich artystów-amatorów pod
kreśliła, iż wystąpią ludzie, którzy w to, co 
robią angażują się całym sercem.

Najpierw od chóru „Bard” -jego zarządu, 
dyrygenta, członków - zostały złożone życze
nia, po czym wystąpił on z krótkim koncer
tem różnych pieśni.

Joanna Olejniczak (honorowy członek 
TMML, szefowa firmy krawieckiej, w wol
nych chwilach zajmująca się poezją i malar
stwem) zanim zaprezentowała swoje wiersze
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związane z miłością do drugiego człowieka 
przypomniała pomoc TMML w organizacji 
dwóch lubońskich koncertów Eleni, które 
przyczyniły się do zebrania 100 min starych 
zł na rzecz ludzi chorych na AIDS.

Z monologiem wystąpił także Benon Ma- 
tecki, czyli Bcnas z Kocich Dołów, od 50 lat 
propagujący poznańską gwarę.

Nie zabrakło też tańca -  tym razem ro
dem z samej Ameryki. Tańce country wyko
nywali członkowie zespołu istniejącego przy 
lubońskim „Country Klubie”.

Wszyscy zebrani minutą ciszy uczcili pa
mięć: Wandy Sulikowskiej, Jacka Wojty- 
sia, Jana Schulca i Danuty Kos/.ycy -  
członków TMML, którzy już zmarli.

Obchody 10-lccia Towarzystwa przebie
gały pod hasłem: „Moje miasto, moje życie, 
moja przyszłość”. Towarzyszyła im też wy
stawa fotografii i dokumentów, na którą zło
żyły się minidziały: Prezentacja, Imprezy, 
Wystawy, Wakacje z TMML. Można leż było 
obejrzeć prace członka TMML -  Jerzego 
Skroka prezentującego swoje obrazy z pejza
żami oraz rzeźby w drewnie.

Ta podniosła, wzruszająca uroczystość 
została zorganizowana dzięki wsparciu ze 
strony honorowych członków TMML: Lu- 
geni i Stanisława Butków, Marii i Juliana 
Kowalkiewiczów, Piotra Krzyżańskiego, 
Władysława Ochniaka, Marka Marciniaka, 
a także dzięki pomocy Zarządu Miasta.

Robert Wrzesiński
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B A W  S IĘ  Z  N A M I BAW S IĘ  Z  MACKI* MJUJf©©©

Litery z pól ponumerowanych od l do 26 utworzą rozwiązanie, które po wpisaniu do 
kuponu na kartce pocztowej należy do końca maja dostarczyć do redakcji. Wśród osób, 
które poprawnie odgadną hasło, wylosujemy odbiorcę nagrody -  niespodzianki.

Rozwiązanie krzyżówki zamieszczonej w poprzednim numerze „WL” brzmiało: „Lu
boń naszym miastem”. Niespodziankę wylosowała pani Krystyna Stachowiak, Luboń 
ul. Sikorskiego 19/4. Gratulujemy! Zapraszamy do ich odbioru w redakcji „WL” w godzi
nach dyżurów.
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POZIOMO:
I. oczyszcza nasze miasto
5. wsiadąjąprzy nim kajakarze
8. przepływa przez Goleniów
9. maść kojąca
10. małpiatki z Madagaskaru
II. pejcz
12. groźna choroba oczu 
15. taniec ludowy 
19. kubrak 
23. nakrycie głowy
26. ziemny lub musztardowy
27. „Wieści Lubońskie”
28. uchwyt w kształcie obręczy 
przy drzwiach, meblach
29. imię Stwosza
30. kapitan „Stelli” Luboń
31. ziółko

B.S.

PIONOWO:
2. dwukołowa taczka
3. górny lub dolny
4. potocznie tramwaj
5. okrycie zimowe
6. egipskie...
7. masz tylko,jedno”
12. wól tybetański
13. ptak drapieżny
14. Tadeusz - młociarz
16. lilak
17. typ muzyki
18. wiosną na rzece
20. rzezimieszek, chuligan
21. większy od morza
22. kwitnie tylko raz
23. warta
24. typ opla
25. ludowy instrument muzyczny

Z S E R C A
rubryka bezpłatna

W Serdeczne pozdrowienia dla Oli,
Która wcale nie biega tak powoli. 
Nasza Ola ma brata.
Jednak te przeciwieństwie do niej 

- to małolata.

Ola chodzi do liceum.
Ciekawe, czy to już jej apogeum. 
Bowiem zamiast się uczyć, niech 

to zostanie między nami: 
Nosi skrzynki z pomidorami.

Zostawmy ten problem i wróćmy do OH, 
Która „pajacuje "do woli.
Taka jej rola w przedstawieniach,
Stop! Kończmy ten poemat!

Mimo, że Ola nie jest już mała 
To nada! nie jest „zaufana 
Ciągle Francję wspominamy 
I na e-maila czekamy!

(comic@box43.gnet.pl) 
Comischon & Babool

& Wspaniałej siostrze, córce, żonie -  
Honoracie Szaferskiej -  w dniu ukończe
nia 25 urodzin, spełnienia najskrytszego, je
dynego marzenia życzy rodzinka.

’ & Najdroższej mamie Danucie Wójciak
■ w dniu Jej święta wiele radosnych dni i 
pociechy z dzieci życzą córka i syn.

*  Drogiemu dziadkowi Stasiowi Wój
ciakowi w dniu imienin spełnienia wszyst
kiego czego zapragniesz oraz dużo, dużo 
zdrowia życzą Honorata i Sławek.

*  W dniu imienin Sławomirowi Wój
ciakowi dużo szczęścia i radości życzy 
rodzinka.

& Kochanej córce Magdalenie z okazji
15. urodzin -  pomyślnego zdania egzami
nów oraz spełnienia najskrytszych marzeń 
życzą rodzice oraz bracia.

& Naszej Kochanej Wnuczce z okazji
15. urodzin dużo zdrowia, szczęścia oraz 
wyników w nauce życzą babcia, dziadko
wie i ciocia Kasia.

Wspaniałemu tatuśkowi Waldkowi
z okazji imienin spełnienia marzeń oraz uda
nej dzidzi życzą Ewa ze Sławkiem.

■#? Mojej Kochanej Mamusi z okazji 
Dnia Matki wszystkiego najlepszego życzy 
Ania i dzidzia.

*  Z okazji imienin kochanej mamie, 
teściowej i babci moc słonecznych życzeń 
zdrowia składają Dorota, Rafał i Agnieszka 
Dudek.

& Kochanej żonie Zofii Leonarczyk z 
okazji imienin dużo zdrowia, zdrowia... ży
czy mąż B. Leonarczyk.

W Kochanej mamie i teściowej Zofii Le
onarczyk moc zdrowia i radości życzą Ża
neta i Mariusz Leonarczyk

& Natalii Akuszewskiej z okazji 18. 
urodzin życzymy dużo zdrowia, sukcesów 
w nauce i mądrości w dorosłym życiu - 
rodzice, dziadkowie, rodzeństwo i wujek 
Piotr.

*  Serdeczne życzenia dla Bronisława 
Piasecznego od wnuków z Kanady. Dużo 
szczęścia i pomyślności życzą Jakub, Szy
mon, Agata Grobysowic. (Życzenia nade
słane przez internet).

Pochwała szaradzisty
Po przy ganię za błąd popełniony w krzyżówce marcowej, za zabawę z 

poprzedniego numeru „WL” otrzymaliśmy od naszego zaprzyjaźnionego 
szaradzisty pochwałę.

Dla pana Przemka me wielkie dzięki, 
przy tej krzyżówce przeszedłem męki.
Trud mych komórek był bezowocny, 
a więc "Plan miasta" zdał się pomocny.
Wniosek się z tego nasunął sam 
- “Luboń naszym miastem” -  Lecz czy ja je znam? 
Od lat dziesięciu mieszkam w tym mieście, 
wraz z tą krzyżówką dotarło wreszcie, 
jak przez swą próżność pomóc nie mogę, 
kiedy przyjezdny pyta o drogę.
Staram się nie być społecznym chwastem, 
lecz żyłem w mieście -  nie żyjąc miastem.
Przykro to pisać, lecz powiem Wam: 
z tą świadomością nie żyję sam.
W większości, życiem tak zagonieni, 
nie znamy patronów i historii tej ziemi.
Teraz już wiem i Wy też w iecie, 
że dużo o tym jest w tej gazecie.
Szukać nie trzeba, nie trzeba pytać.
Wystarczy “Wieści" uważniej czytać.

#  Kochanemu wnuczkowi 
- Maciejowi Zawadzkiemu, z 
okazji 10. urodzin oraz imienin, 
dużo zdrowia, łask Bożych, do
brych wyników w nauce oraz 
w ysokiej w ygranej życzą 
dziadkowie Zofia i Edward 
Tomaszewscy.

& Zuzannie Grzybek z 
okazji imienin dużo zdrowia, 
uśmiechu i radości życzą ro
dzice oraz córka Patrycja.

& Lubońskim strażakom 
z okazji święta ich patrona -  
Św. Floriana -  najserdeczniej
sze życzenia składa redakcja „WL”.

& Imieninowe życzenia zdrowia, po
myślności i samych sukcesów' panu Ro
bertowi Wrzesińskiemu składają koleżan
ki i koledzy z „WL”.

& Księdzu proboszczowi Zygmuntowi 
Sow ińskiemu wielu lat zdrowia, łask Bo
żych oraz sukcesów w posłudze duszpa
sterskiej życzą „WL”.

& Kochanej Mamie z okazji jej święta 
wszystkiego najlepszego życzą Asia i Sta
siu Rogowiczowie.

& Kochanej Mamusi najlepsze życze
nia składa Martusia Rogowicz.

98 Naszemu koledze Wojtkowi Dutce 
najlepsze życzenia imieninowe, dużo zdro
wia, uśmiechu i realizacji zamierzonych pla
nów życzą „WL”.

98 Z okazji 70 urodzin kochanej mamie, 
babci i teściowej pani Wandzie Perkow
skiej zdrowia i szczęścia życzy Marylka z 
rodziną

Kolacja we dwoje

$5 Z okazji 6. rocznicy ślubu Kocha
nym Rodzicim - Dorocie i Grzegorzowi 
Dubiak serdeczne życzenia składa Bartuś 
z Oleńką.

*  W 6. rocznicę ślubu Magdalenie i 
Andrzejowi Dotka dużo miłości, zdrowia 
i realizacji marzeń życzą przyjaciele.

#  Z okazji 15. rocznicy ślubu Ewie i 
Wiesławowi Rogowiczom moc najser
deczniejszych życzeń składają dzieci - Staś 
i Asia oraz rodzice z obu stron.

IV tym miesiącu na kolację do restau
racji NOVA pojadą państwo Dorota i 
Gtzegorz Dubiak. Życzymy przyjemności.

U w a g a !
K u p o n  n a  s tro n ie  o b o k

mailto:comic@box43.gnet.pl
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O G Ł O S Z E N IA
D R O B N E

♦ Ubezpieczenia w II filarze - 
Zurich Solidarni tel. 810-48-70 
(034)
♦ Zakład szklarski. Usługi u klien
ta w domu i w warsztacie. Luboń 
ul. Mazurka 8 tel. 813-16-31 (052)
♦ Wypracowania na zamówienie 
tel. 0603-45-43-50 (067)
♦ Poprowadzę KPiR, VAT, ZUS. 
Tanio tel. 813-05-66 (075)
♦ Kupię mieszkanie 2 pokojowe 
tel. 830-65-86 (085)
♦ Korepetycje -  matematyka, che
mia -  zakres szkoły podstawowej 
tel. 810-23-04 (086)
♦ Organizuję płatny parking sa
mochodowy na prywatnej pose
sji ul. Kościuszki tel. 810-54-89 
(087)
♦ Do wynajęcia pomieszczenie 
warsztatowo-magazynowe 42 m2: 
siła, telefon, woda, kanał, plac w 
Wirach na ul. Laskowskiej tel. 
810-57-26 (088)

♦ Komputerowe przepisywanie 
tekstów (również tabelki, sche
maty) tel. 813-19-00 (089)
♦ Wynajmę pomieszczenia chłod
nicze i magazynowe o pow. ÔO 
m- w centrum Lubonia tel. 813
07-03 (090)
♦ Kupię dużą działkę, może być z 
domem lub gospodarstwo tel. 
813-07-03 (091)
♦ Kupię kawalerkę tel. 813-07-03
(092)
♦ Kupię działkę budowlaną w Lu
boniu, okolice ul. Kościuszki -  
Poniatowskiego tel. 810-33-62
(093)
♦ Fryzjerkę damską zatrudnię tel. 
813-16-09 (094)
♦ Zespół muzyczny -  wesela tel. 
810-43-24 (095)
♦ Sprzedam magiel elektryczny- 
przemysłowy -  tanio i wózek dzie
cięcy dwufunkcyjny (głęboki i no
sidełko) -  30 zł tel. 810-50-80 (096)

♦ Strzyżenie psów tel. 813-13-21 
(250)
♦ Opiekunka dziecka - wakacje tel. 
813-14-44 (wieczorem) (097)
♦ Sprzedam garaż blaszany. Lu
boń ul. Kołłątaja 8 (098)
♦ Junkersy, kotły, kuchenki tel. 
810-44-58 kom. 0602-29-91-46 
(OH)
♦ Przyjmę panie do pracy przy 
kwiatach, wiek do 35 lat, mile 
widziane prawo jazdy oraz pana 
nal/2  etatu tel. 0601-798- 
257.(099)
♦ Sprzedam fiata 126p, rok prod. 
1993, stan techniczny b.dobry. 
Cena do uzgodnienia. Wiadomość 
w bibliotece.) 100)
♦ Do wynajęcia 87m2 na biura, 
gabinety lub inne, tel. 8130-224 
( 101)
♦ Do wynajęcia domek w Sko- 
rzęcinie, tel. 8131-472 (102)
♦ Sprzedam fiata 126p rocznik 81, 
stan dobry, tel. 813-16-24 (103)
♦ Malowanie, szpachlowanie, tel. 
810-40-97 (017)

5.04.99 ¥  Hęcia Adrian (Poznań) i Jeziorecka Paulina (Luboń)
16.04.99 V Czadrowski Tomasz (Luboń) i Bartkowiak Hanna

(Luboń)
17.04.99 ¥  Polański Robert (Redzikowo) i Gramza Małgorzata 

(Luboń)
30.04.99 ¥  Abramowicz Marcin (Poznań) i Kobylczak Katarzyna

(Luboń)

+  4.04.99 Jan Paluszkiewicz (Luboń) 72 lata 
+  25.04.99 Irena Mytkowska (Luboń) 75 lat 
+  29.04.99 Zofia Graczyk (Luboń) 84 lata 
+  29.04.99 Jerzy Klimaszewski (Luboń) 60 lat

Powyższy wykaz sporządzony jest za pisemną zgodą małżonków 
lub osób zgłaszających zgon -  zgodnie z art. 23 ust. 1 oraz art. 29 
ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobo
wych (Dz. Ust. 133 z 29.10.1997, poz. 883)

Z-ca Kierownika USC mgr Urszula Kasprzak

Wszystkim, krewnym, znajomym, sąsiadom, którzy brali udział w 
ostatniej drodze do miejsca wiecznego spoczynku, naszej 
k o c h a n e j  m a m y ,  c ó r k i ,  ż o n y

ś ^ j p .
Longiny Remisz

za ofiarowane modlitwy, liczne intencje mszalne, złożone kwiaty i 
wieńce oraz wyrazy współczucia

s e r d e c z n e  p o d z ię k o w a n ia  
sk ła d a  R O D Z IN A

Serdeczne wyrazy współczucia Rodzinie 
zmarłego

ś. | p.
Zygmunta Waseckiego

składają
pracownicy zakładu krawieckiego ,,Irena”

O c h r o n a  ś r o d o w i s k a  w  p r a k t y c e
cd. ze str 3

2) ustala się warunki podejmowania i 
prowadzenia działalności gospodarczej, 
umożliwiające uzyskanie optymalnych efek
tów w zakresie ochrony środowiska, oraz 
zapewnia niezbędne środki na ten cel,

3) wykorzystuje się osiągnięcia nauki i 
techniki, zmniejszające zagrożenie środowi
ska (art.5 ust. 2).

Przy ustalaniu w planach zagospodaro
wania przestrzennego kierunków rozwoju 
miasta należy uwzględniać potrzeby ochro
ny środowiska i zasadę zrównoważonego 
rozwoju (art. 6 ust. 1), zapewniając:

- warunki utrzymania równowagi przy
rodniczej,

- racjonalną gospodarkę zasobami przy
rodniczymi środowiska,

- ochronę walorów krajobrazowych 
oraz warunków klimatycznych.

Przeznaczenie i sposoby zagospodaro
wania terenów powinny w największym 
stopniu zapewniać zachowanie ich walo
rów naturalnych (art. 6 ust. 2). W studium 
i miejscowych planach zagospodarowania 
przestrzennego ustala się proporcje pozwa
lające na zachowanie lub przywracanie na 
nich równowagi przyrodniczej i prawidło
wych warunków życia (art. 6 ust. 3).

W szczególności:
1) ustala się programy racjonalnego 

wykorzystania powierzchni ziemi i racjo
nalnego gospodarowania zasobami gleby,

2) zapewnia się kompleksowe rozwią
zywanie problemów zabudowy miasta, ze 
szczególnym uwzględnieniem gospodarki 
wodnej, odprowadzania ścieków, składo
wania i unieszkodliwiania odpadów, urzą
dzania i kształtowania terenów zieleni,

3) zapewnia się ochronę walorów kra
jobrazowych środowiska i warunków kli
matycznych,

4) uwzględnia się potrzeby ochrony po
wietrza, ochrony przed hałasem i wibracja
mi oraz przed promieniowaniem szkodli
wym dla ludzi i środowiska, a także po
trzeby ochrony powierzchni ziemi na tere
nach eksploatacji złóż kopalin...

W studium i miejscowych planach za
gospodarowania przestrzennego określa się 
także sposób zagospodarowania obszarów 
objętych szkodliwym oddziaływaniem na 
środowisko powodowanym działalnością 
gospodarczą, jeżeli oddziaływanie to nie 
może być wyeliminowane albo skutecznie 
ograniczone przez zastosowanie odpowied
nich środków technicznych, zmianę tech
nologii lub wyznaczenie obszarów ograni
czonego użytkowania (art. 6 ust. 5).

W studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta 
uwzględnia się obszary występowania złóż 
kopalin oraz obecne i przyszłe potrzeby 
eksploatacji tych złóż (art. 16 ust. 2).

Rada Miejska zobowiązana jest do opra
cowania programu zrównoważonego roz
woju ochrony środowiska. Częścią tego 
programu powinna być lista przedsięwzięć 
priorytetowych (art. 90 ust. 3 i 4). Art. 19 
ustawy o odpadach określa zadania i obo
wiązki miasta, związane z racjonalnym go
spodarowaniem odpadami komunalnymi. 
Miasto realizuje te zadania według przyję
tego przez Radę Miejską programu ochro
ny środowiska w gminie. Zgodnie z art. 60 
w ramach tego programu burmistrz w 
okresiedo31 grudnia 1998x powinien spo
rządzić ewidencję:

1) składowisk odpadów,
2) nie eksploatowanych składowisk od

padów, na których nie przeprowadzono 
jeszcze rekultywacji i zagospodarowania ich 
terenu,

3) miejsc gromadzenia odpadów, które 
nie zostały wyznaczone decyzją właściwe
go organu.

Ochronę walorów krajobrazowych śro
dowiska i wynikające z niej zadania 
uwzględnia się w studiach uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzen
nego miasta oraz miejscowych planach za
gospodarowania przestrzennego (art.40). 
Ochronę świata roślinnego i zwierzęcego 
zapewnia się w szczególności w studiach 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowa
nia przestrzennego miasta oraz w miejsco
wych planach zagospodarowania prze
strzennego przez:

- zabezpieczenie lasów i zadrzewień 
przed szkodliwym oddziaływaniem zanie
czyszczeń środowiska,

- zalesianie, zadrzewianie lub tworzenie 
skupień roślinności...

Samorząd miasta i jednostki organizacyj
ne zapewniają mieszkańcom korzystanie z 
przyrody żywej, przede wszystkim przez 
tworzenie terenów zieleni miejskiej, łączą
cych się - w miarę możliwości - z terenami 
zalesionymi (art. 42 ust. 1). W studium uwa
runkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta oraz w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego 
uwzględnia się obowiązek tworzenia i ochro
ny terenów zieleni miejskiej (art. 42 ust.2). 
Przy zmianie przeznaczenia terenu zieleni 
miejskiej stosuje się przepisy dotyczące opra
cowywania i uchwalania miejscowego pla

nu zagospodarowania przestrzennego (art. 
43 ust.2). Dotyczy to także terenów jeszcze 
nic zagospodarowanych, lecz przeznaczo
nych zgodnie z ustaleniami miejscowego pla
nu zagospodarowania przestrzennego lub de
cyzją o warunkach zabudowy i zagospoda
rowania terenu na tereny zieleni miejskiej 
(art. 43 ust.3).

Przebieg oraz rozwiązania techniczne 
tras komunikacyjnych powinny zapewniać 
możliwie najmniejsze uciążliwości dla śro
dowiska w zakresie hałasu i wibracji (art. 
52 ust.l). Rada Miejska może uchwalać 
przepisy gminne ustanawiające ogranicze
nia w korzystaniu z urządzeń technicznych 
oraz środków transportu i komunikacji, 
stwarzających uciążliwości dla środowiska 
w zakresie hałasu i wibracji lub ogranicze
nia czasu ich pracy (art. 52 ust.2).

Rozstrzygnięcia organów administracji 
rządowej i organów jednostek samorządu 
terytorialnego nie mogą naruszać wymagań 
ochrony środowiska, a w szczególności 
ustaleń miejscowych planów zagospodaro
wania przestrzennego dotyczących ochro
ny środowiska (art.7 ust.l). Decyzja ad
ministracyjna sprzeczna z powyższym prze
pisem jest nieważna (art. 7 ust. 2).

Organizacjom społecznym zainteresowa
nym ochroną środowiska ze względu na 
przedmiot i teren swojego działania... przy
sługuje prawo uczestnictwa na prawach 
strony w postępowaniu administracyjnym w' 
sprawach związanych z ochroną środowi
ska. Organy administracji publicznej, zobo
wiązane do powiadamiania organizacji spo
łecznych, prowadzą listę tych organizacji 
społecznych, które, powołując się na przed
miot i teren swego działania, zgłoszą dane
mu organowi chęć otrzymywania takich 
powiadomień (art. 100). Wojciech Dutka
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Powie ktoś, że to truizm y -  tak, to prawda, 
ale przecież poezja je s t odkryw aniem  prawd 
starych jak  św iat na nowo, po swojem u, z cią
g łą wiarą, że znajdą one oddźw ięk. Tak jak  to 
zrobiła niezwykle oszczędnym i, ale dzięki temu 
jak ż e  w ym ow nym i słow am i sw ego w iersza 
"Przeznaczenie” Joanna Strzesak (klasa 7b):

P rze zn a c z e n ie

D ziś  też p rzyszło
Tak. j a k  p rz y c h o d z i co d z ien n ie :

p r z e z n a c z e n ie
lilerzę , że  gdzieś, tam. na  kw iecie  
J e s t ktoś, kto  te n ie  w ierzy

J e s te śm y  so b ie  p ize zn a c ze n i:
Ja  i t ) ' ...

“Napisałem wżyciu kawałek poezji...” cd. ze  s tr  17

Ja natom iast w ierzę, że prace te -  nie tylko 
wiersze, ale i fragm enty prozy w ym ienionych 
uczniów  -  zostaną dostrzeżone przez ju ry  Tur
nieju Białych Piór, który corocznie organizuje 
Kuratorium  O św iaty i W ychowania w  Pozna
niu.

Tak jak  zostały dostrzeżone prace "m ałych 
T uw im ów ” -  uczniów  drugich klas -  którzy 
w zięli udział w konkursie ekologicznym  "O  
czym  marzy las” .

I nic dziwnego, że zostały dostrzeżone, sko
ro prostym i słowam i wyrażały m arzenia nie tyle 
lasu, ile ich sam ych. A słowa - choć proste - to

GRZEJNIKI KONWEKTOROWE C.O.
RURY I KSZTAŁTKI Z MIEDZI

Hurt - Detal
ARTYKUŁY INSTALACYJNE, WYROBY HUTNICZE

poleca HYDROSTAL
' .  £Swierczewo ul. Sempołowskiej 20 5 /

tel.830-69-43 -< m i
czynne pn-piątek 7.30 -16.00

soboty 8.00 -12.00 1UK0. OPOISKA

^ M e l i s s a  s p .  z  o . o .

C e n tr u m  r e h a b il i ta c j i  
i o d n o w y  b io lo g ic z n e j

dr Świetlana 
Guśkowa-Doronowicz
Naturalne metody 

uzdrawiania
- Irydodiagnostyka
- Diagnostyka metodą Foll'a
- Akupunktura chińska
- Akupunktura koreańska 
su-dżok
- Apiterapia
- Magnetoterapia
- Homeopatia i zioła
- Masaż i terapia manualna

62-030 Luboń 
ul. Armii Poznań 40a 
tel. rej. 813-17-46 

pn.-pt. 10-14/16-20 
sob. 10-15 Cbl60)

„OcJessos" sp z o.o.
Gabinet Rehabilitacji 
i odnowy biologicznej 
d r  I r e n a  J a s z y n a

Pełna diagnostyka, na 
podstaw ie badania 

tęczów ki oka 
Skuteczna pom oc w 

stanach chorobowych 
m etodam i naturalnej 

medycyny:
# refleksoterapia 

(akupunktura)
# homeopatia

# zioła
# apiterapia (leczenie 

produktam i pszczelim i)
# masaż i terapia 

manualna
62-031 Luboń, ul. UUojsko Polskiego 16 

rej. tel. 810-36-97 
0604-261-090

pn.-pt. 10.00-14.00/16.00-20.00 
____sob. 10.00-14.00 ,B069I/

jednak  świetnie, w łaśnie po Tuw im ow sku, zry- 
m owane, zrytm izow ane i nierzadko dowcipnie 
podane. To zaledw ie próbka m ożliwości, jak ie 
tkw ią w  tych m alcach, którzy oby nie zatracili 
w  naszych pragm atycznych czasach swej św ie
żości i zapału.

(O d  red a kc ji -  w iersze  uczn iów  kla s d ru 
g ich  za m ie śc iliśm y  ii’ u b ieg łym  m iesią cu , w 
artyku le  p t.:  "Z róbm y m ie jsce  d la  p rzyro d y" , 
p o d s u m o w u ją c y m  k o n k u r s  e k o lo g ic z n y , w 
k tó rym  m a li p o e c i w zię li u dzia ł.)

Sylw ia K ra jew sk a

M E B LE  DLA  KAŻDEGO  

TANIO
PŁYTY  N A  W Y M IA R  

DETAL

Luboń , u l. L e śn a  4a  

le i .  810 -26 -01  

8 6 1 -8 7 -28

N A PRA W A  S P R Z Ę T U  
G O S P O D A R S T W A  D O M O W EG O

6 2 - 0 3 1  L u b o ń ,  u l .  K o ś c i u s z k i  6 4 ,  t e l .  8 1 3 - 1 2 - 4 4  

A U TO R YZO W AN Y SERW IS
„ZELMER", „MPM-PRODUCT", „HADEn-LIBELLA", „NIEWIADÓW", 

„DEZAL", „SELEA", „PHILIPS-FAREL", „ETA", „DOSPEL", „MB", „DOMGOS"

W ykonujem y n ap raw y  o d p ła tn e  i g w aran cy jn e

N a p ra w ia m y : o d k u r z a c z e ,  M iksery , M a la k se ry , M łynki, C z a jn ik i 
b e z p r z e w o d o w e ,  c z a jn ik i  p o r c e la n o w e ,  E k s p r e s s y  d o  kaw y . 
S o k o w iró w k i ,  K r a ja ln ic e ,  M a sz y n k i d o  m ie l e n i a  m ię s a  
e le k tr y c z n e .  F ro te rk i ,  S u s z a rk i  d o  w ło só w  i rą k . Ż e la z k a  s u c h e  i z 
n a w i l ż a c z e m ,  P ra lk i  w i r n ik o w e ,  W iró w k i d o  b ie l iz n y ,  
T e rm o w e n ty la to ry ,  P ro d iż e , K u c h e n k i e le k tr y c z n e  p r z e n o ś n e .  
O g r z e w a c z e  o le jo w e ,  L o k ó w k i, M a g lo w n ic e  e l e k t r y c z n e ,  
S iln ic zk i i ro z ru s z n ik i  d o m o w y c h  m a s z y n  d o  s z y c ia  ty p . ASN, 
K N 4b , MAP, R o ż n a  e le k tr y c z n e ,  itp .

D o o d k u r z a c z y  p r o d .  „Z E LM ER " filtry , w o rk i, w ę ż e ,  s s a w k i itp . 
P ro w a d z im y  s p r z e d a ż  p o s ia d a n y c h  c z ę ś c i  z a m ie n n y c h .

Z a k ł a d  c z y n n y  o d  p o n . - p i ą t .  10 .O O -1 8 . 0 0  s o b o t a  9 . 0 0 - 1 3 . 0 0

V nie naprawiamy pralek automatycznych i lodówek. (Dl46)

ZAKŁAD KOMPUTEROWY "B+J"
oferuje:

Komputery i programy dla firm.
Kasy i drukarki fiskalne.

Ceny od 1300, gwarancja do 5-ciu lat. 
Autoryzowany serwis i materiały eksploatacyjne. 

Informacje i zam ówienia telefoniczne.
Dowóz na terenie Lubonia i w  promieniu 20 km gratis. 

Tel. 810-34-13, 0-602 267-851 oraz 0-602 156 552

IN F O R M A T O R  M  IE O A S K I

Ą

♦

♦

♦
♦

♦
♦

U R Z Ą D  M IE J S K I w  L U B O N IU
pl, W o ln o ś c i 2, te l. 813 -0 0 -11  
c z y n n y  p n .  - 9 .0 0  17 .00  
o c fw t.  d o  p t. - 7 .3 0  - 1 5 .3 0  
so b o ta  - n ie c z y n n e

♦

♦

B u r m is t r z  L u b o n ia
d r W ło d z im ie rz  K a c z m a re k  
te l. 813 -0 1 -41 A
P O G O T O W IE  R A T U N K O W E
u l. P u ła s k ie g o  15. te l. 8 1 3 -0 9 -9 9

♦

K O M IS A R IA T  P O L IC J I
ul. P o w s ta ń c ó w  W lk p . 34 
ta l. 8 1 3 -0 9 -9 7  lu b  8 1 3 -0 3 -4 2 ♦
P O G O T O W IE  W O D . - K A N . 
d la  L u b o n ia
M o s in a , ta l.  813 -21  -71

♦S T R A Ż  M IE J S K A
p l. W o ln o ś c i 2 , te l. 8 1 3 -1 9 -8 6  
S T R A Ż  P O Ż A R N A
u l. Z a b ik o w s k a  3 6 , te l. 8 1 3 -0 9 -9 8

K O M -L U B
u l. N io p o d le g lo ś c i 11. te l. 8 1 3 -0 5 -51  

S T A C J A  P K P
ul, D w o rc o w a , te l. 8 63  3 4 -1 7  - 
g o d z . 5 -2 2

P O S T E R U N E K  E N E R G E T Y C Z N Y
u l. F a b ry c z n a  2 , te l. 8 1 3 -0 3 -0 2

L U B O Ń S K I O Ś R O D E K  
K U L T U R Y
u l. S o b ie s k ie g o  97  
te l. 8 1 3 -0 0 -7 5  
u l. A rm ii P o z n a ń  51 a

□ O M  K U L T U R Y  R O L N IK A
ul. S o b io s k ie g o  9 7 , te l. 8 1 3 -0 0 -7 2  
p n -p t :  10 .0 0  - 18 .30  
S a la  H is to r i i  M ia s ta  
p n -p t :  14,00  - 18.00

B IB L IO T E K A  M IE J S K A
ul. Z a b ik o w s k a  4 2 , te l. 8 1 3 -0 9 -7 2  
C 2ynna : p n . śr, p t. 12 - 1 8 ,3 0  
w t, c z w , 10 - 15, s o b . 9 - 1 3

F IL IE  B IB L IO T E K I M IE J S K IE J  
F il ia  n r  2
u l. A rm ii P o z n a ń  (O ś r. K u ltu ry ) 
pn, i p t. 12  - 18 
2 -g a  i 4 -ta  ś ro d a  1 1 - 1 7  
F in a  n r  3
Z a k ła d y  C h e m ic z n e  (B iu ro w ie c ) 
w t. cz w , 1 -sza  i 3 -c ia  ś ro d a  9 - 1 5  
F il ia  n r  4
u l. S o b ie s k ie g o  9 7  (K lu b  R o ln ik a ) 

P T T K
ul. Zabikow ska  60  (p iwnica) 
pon iedz ia łek 1 7 ,1 5 - 19.00

P R Z Y C H O D N IE
P rz y c h o d n ia  L e k a rz a  R o d z in n e g o
ul. O k rz e i 6 5 . te l. 8 1 3 -0 3 -6 2
u l. R a ta js k ie g o  1. te l. 8 1 3 -0 0 -1 3
P rz y c h o d n ia  L e k a rz a  R o d z in n e g o  w  Ż a b ik o w ie
u l. P o n ia to w s k ie g o  2 0 , te l. 8 1 0  48-31
te l. k o m . 0 6 0 2 -4 9 6 -2 8 1  (p o m o c  d o ra ź n a )

A P T E K I
p l.  W o ln o ś c i 6. te l. 8 1 3 -0 2 -8 2  
c z y n n a  8 .0 0  - 19.00  
w  s o b o ty  8.00 - 14.00
u l.  Z a b ik o w s k a  62  (p a w ilo n ) ,  te l. 8 1 0 -2 5 -7 0
c z y n n a  8 .0 0  - 18 .00
w  s o b o ty  8 .0 0  - 13.00
u l. K o ś c iu s z k i 51, te l. 810 -31  85
c z y n n a  8 .0 0  - 20 .0 0
s o b o ty  8 .0 0  - 14.00
u l. K rę ta .  te l. 8 1 0 -5 5 -9 3
c z y n n a  9 .0 0  - 17.00
s o b o ty  9 .0 0  - 13.00

P O C Z T Y
L u b o ń  1, ul. Z a b ik o w s k a  6 2 , te l. 8 1 3 -0 3 -6 6  
c z y n n a  p n . p t. 8.00 - 18.00
w s z y s tk ie  s o b o ty  8 .0 0  - 14.00
L u b o ń  3, u i. P o n ia to w s k ie g o  3 , tel. 8 1 3 -0 2 -3 3
c z y n n a  pn. pt. 8 .0 0  - 18.00
s o b o ty  p ra c u ją c e  8 .0 0  - 15.00
L u b o ń  4 , u l. S o b ie s k ie g o  97, te !. 0 1 3 -0 3 -8 2
c z y n n a  p n . - p t. 8 .0 0  - 18.00

M IE J S K I O Ś R O D E K  
P O M O C Y  S P O Ł E C Z N E J
ul. Ź ró d la n a  1, te l.  8 1 0 -5 0 -8 5

P O R A D N IA  P S Y C H O L O G IC Z N O  - 
- P E D A G O G IC Z N A  w  L u b o n iu
te l. 8 1 3 -0 1 -7 3

B IU R O  N A P R A W  T E L E F O N Ó W
p l. W o ln o ś c i 6 , te l.  8 1 3 -0 0 -0 4

M IE J S K A  K O M U N IK A C J A  
A U T O B U S O W A

K O Ś C IO Ł Y
ś w . J a n a  B o s k o .  ul. J a g ie łły  11, ta l. 813 -0 4 -51  
ś w . B a rb a ry ,  pl. W o ln o ś c i 12, te l. 813 -04-21  
ś w . M a k s . K o lb e ,  u l. 1 M a ja  4 , te l. 8 1 3 -0 6 -7 0

t  Dyżury redakcyjne:

T P rz e m y s ło w a  13, te l. 8 1 3 -0 1 -4 5

S P Ó Ł D Z IE L N IA  M IE S Z K A N IO W A
ul. Z a b ik o w s k a  62, te l. 8 1 3 -0 1 -71

T o w a r z y s tw o  M i ło ś n ik ó w  M ia s ta  
L u b o n ia
u l. S o b ie s k ie g o  97  

S Z K O Ł Y
N r 1 , ul. P o n ia to w s k ie g o  10, te l. 8 1 3 -0 4 -9 2  
N r  2 , ul. Z a b ik o w s k a  40, tel. 8 13 -03-91  
N r  3, ul. A rm ii P ozn a ń  27, ta l. 8 1 3 -0 4 -4 2  
N r 4. ul. 1 M a ja  10, te l. 813 -0 3 -81

G R U P A  A A  A v a n t i
s p o tk a n ia : ś ro d a , g o d z . 18 
w  O ś ro d k u  K u ltu ry , A rm ii P o z n a ń

pn. 13.00- 14.00 wt. 12.00- 13.00 
sr. 17.00- 18.00 czw. 11.00- 12.00 pt. 17.00 - 19.00
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T i /Biżuteria 
Złoto 
Srebro
Jablonex i Colibra 

Szeroki wybór kosmetyków 
polskich i zagranicznych

Perfumy, wody toaletowe, 
dezodoranty

Miła i fachowa \Q| 
kosmetyczna obsługa

CENY KONKURENCYJNE 
Luboń, ul. Kościuszki 1 a

( h l  4 0 )

S C H O D ^ B U D

SCH O D Y
Luboń, ul. Dworcowa 33 

tel.810-54-29 
tel. kom. 0602191949

PRZYJMĘ UCZNI I STOLARZY

Z A K Ł A D
E L E K T R Y C Z N Y

poleca usługi 
w zakresie prac 
elektroinstalacyjnych.

Wystawiamy r-ki VAT.

tel. 813-05-57 (po 16.00)

Naprawa 
telewizorów 

i pilotów
LUboń - 3 
ul. Kościuszki 41 tb iok)

T E L  8 1 3 - 1 3 - 4 i  

0 6 0 3 - 3 6 7 - 8 2 8

i

( b 0 1 0)

JULIUSZ MICHALAK

wyRÓb - spRzedAŻ
motoryzacyjne i specjalne 

Luboń
ul. Armii Poznań 38 
tel./fax 813-16-95 ,

r  t e r m e t  s . a .  N
K o m f o r t ,  n a  k t ó r y  C i ę  s t a ć

termiCO
g a z o w y  k o c i o ł  d w a ifu n k c y jn y  p rz e p ły w o w y

m oc regu low ana  p ły n n ie  8 -2 3 ,5  k\V 
za p ło n  e lek tro n ic zn y  0>cz p ło m ien iu  dyżurnego) 
sp raw n o ść  m in im a ln a  90% 
s to p ie ń  o ch rony  p rzec iw porażen iow ej - IP  42  
(m oże być m ontow any  wr łaz ien ce ) 
m oże  wsjJÓłpracowHĆ z o g rzew an iem  podłogow ym  b ez  
k o n ieczn o śc i d o d a tk o w eg o  u zb ro je n ia  in s ta la c ji 
w y d a te k  c.w .u. d o  16 1 /m in  - d la  t  m ax .= 31 ‘'C 

d o  11 1 /m in  d la  t  m ax .= 65  'C 
sygnalizacja  aw a rii n a  p a n e lu  s te ro w a n ia  
gw arancja 15 m -cy (m oże być x>rzedłużona do  
2 4  m-cy!)

tepm<aQ
g a z o w y  g r z e jn ik  w o d y  p rz e p ły w o w e j

•  m oc dopasow u je  s ię  au to m a ty cz n ie  d o  ilości 
p rzep ływ ające j w ody (u m o żliw ia  u trz y m a n ie  s ta łe j 
te m p e ra tu ry  w ody n a  w ypływ ie)

•  w y d a te k  c.w .u. d o  11 ,5  1 /m in  - d la  t  m ax.=40"C
d o  5 ,7  1 /m in  d la  t  nm x.= 65‘ C

•  gw arancja 15 m -cy (m oże być p rze d łu żo n u  do  
2 4  m-cy!)

R A T Y o d  2 2 z l  m i e s i ę c z n i e

UWAGA! Bezpłatna wymiana! do 30.VI.1999r.!
In fo rm acje  i zg ło szen ia : L uboń, ul. K ośc iu szk i 8, te l . / la x  8 1 3 -0 7 -8 4

Z a k ł a d  K r a w i e c k i  W a n d a  T r o s z c z y ń s k a
Luboń pętla autobusowa - Zabikowa, ul. Poniatowskiego 72 

tel. 810-34-53

Produkcja odzieży damskiej, męskiej i dziecięcej oraz szycie miarowe dla osób
tęższych.

Ceny konkurencyjne. Zakład oferuje garsonki, żakiety, spodnie, spódnice, 
płaszcze oraz ubranka komunijne.

Dogodny dojazd z Dębca autobusem Li, Górczyn 56 
Zakład czynny od 8.00-17.00 
ZAPRASZAMY!! !

BIURO
PRAWNO-PODATKOWE

TERALEX
mgr ZBIGNIEW CHUDZICKI
pon. - pt. godz. 8.00-16.00

L U B O Ń  UL. 1 M A J A  2 4 A

tel. 810-52-11 
tel. kom. 0601-755-211

b l u s z c z o l i s t n e  d o  s k r z y n e k  

b a l k o n o w y c h  i i n n e  

r o ś l i n y  r a b a t o w e .

L u b o ń ,  u l .  T r a u g u t t a  4  

te l .  8 1 0 - 3 5 - 6 2  ......

1 U I . I J . ” R E L A X ”
R O W E R Y  -  C Z Ę Ś C I  -  O G U M I E N I E
S P R Z E D A Ż  -

Z S r

N A P R A W A  -  R A T Y
POZNAŃ
UL. GŁOGOWSKA 227 C1*11/1 l>

UL. STRUMYKOWA l(i MOSTEM GÓRUZYNSKIM)
TUL. « 1 3 -K M  li TEL. * 1 0 -2 3 -7 1  WEW 4

dY N N I! V  ( z y y m :
1»N - 1»T 10.00 - 17.00 P ,\ - PT 10.00 - 111.00

lb093, SOR 1 0 .0 0 -  14.00 SOli 10.00 - 14.00

Z A K Ł A D
U S Ł U G O W Y

P R O D U K C Y J N Y
ślusarstwo usługowe, 
bramy, ogrodzenia, 

spawanie,
produkcja kotłów C.O. 
(węglowych), montaż, 

naprawa,
instalacje C.O., wod.-kar^40’ 
tel. (061) 813-17-82, 

0603 36 37 37

O G R O D Z E N IA
P A R K A N Y

M O N T A Ż
Paweł Piotrowski 

tel. 810-55-95 
810-54-98 (bO98)

Zakład Parkieciarsko - Malarski
t e ł .  8 1 0  - 3 9  - 9 3  
te l .  k o m .  0 6 0 2  7 9 5  7 8 4

ukłAdaNic i cykliNOWANiE
- pANEli p o d ło q o w y c h
- pANEli ściENNych
- pAItkiETU
- dEski budiN EckiE j
- MOZAiki
- boAZERii
- wykłAdziN
- maIow anIe

FaL  V A T

(0-032)

USŁUGI
OGÓLNOBUDOWLANE

tel. 810-43-92 
0604-479-165 

Firma św iadczy usluai w  
zakresie:

* m o n taż  p łyt k a rto n o w o -
gipsow ych

* m o n taż  sufitów  
podw ieszanych

*u k ład an ie  p łytek  
* m a lo w a n ie  

* za k ła d a n ie  instalacji 
elektrycznych

* za k ła d a n ie  instalacji co i
w o d .-k a n .

* m o n taż  b o azerii
* m o n taż  p an e li pod łogow ych

Wystawiamy faktury VAT.
. (boegj



stelaże tapicerskie 
- altany ogrodowe 

- zadaszenia
te l. 8 1 3 - 0 6 - 2 3  

PRZYJMĘ UCZNI (b,36)

r  Profesjonalne układanie > 
nawierzchni z kostki 

kamiennej i betonowej

Andrzej Lar
62-031  LUBOŃ, ul. Osiedlowa 11/10 

tel. (O 61) 6 1 3 -0 6 -6 9 , 
kom. 0 6 0 1 -6 2 2 -0 3 1  (b,2,i

Pracownia odzieży 
skórzanej 

poleca:
odzież skórzanq 

w  dużym wyborze 
wzorów i kolorów

Luboń
ul. Akacjowa 17 
tel. 81-30-219

HURTOWNIA OBUWIA "JES" W LUBONIU
prowadzi sprzedaż obuwia dla wszystkich

HURT - DETAL
Zapraszamy: pn - piątek 9 -17 

sobota 9 00-1300

Luboń, ul. Kopernika 23 , te l. 8 1 0 -2 6 -5 3

I  PTE I
NORWICH UNION S.A.

przyjmie na umowę o 
pracę,

podstawa + prowizja 
do II filaru ubezpieczeń 
Możliwość całego etatu, 

1/2 lub 3/4 
j  tel. 855-34-63 (bież

S a Io n  K o s m e t y c z n y  

G R A Ż Y N A
Poleca:

* kosmetykę pielęgnacyjną 
i leczniczą na kosmetykach firm: 

Thalgo, Babor, Femii

BABOR
O

FEM I

* NOWOŚĆ:
Neoderma - złuszczanie naskórka 

- leczenie trądziku 
- usuwanie zmian potrądzikowych 

- regeneracja skór dojrzałych 
- likwidacja zmarszczek 

Tipsy - przedłużanie i pielęgnacja 
paznokci 

Alessandro

tel. 810-34-46
Luboń, ul. Sikorskiego paw. 2

___________  jb090)

K A W I A R N I A  -  C U K I E R N I A  
C A P P U C C I N O

Zaprasza
sprzedaż ciast na wynos 

i na zamówienie - wyroby z Expressowej
w ieloletnia tradycja 

Organizujemy przy jęcia kameralne 
(imieniny, stypy...) 

C Z Y N N E  O D  1 0 .0 0 - 1 9 .0 0  

Luboń, ul. 11 Listopada 54, tel. 810-27-51 (b047)

MEBLE ŁAZIENKI 
NA WYMIAR
WYPOSAŻENIE ŁAZIENEK 
SKLEP INSTALACYJNY

1 0 . 0 0  -  1 8 . 0 0  

s o b .  1 0 . 0 0  -  1 4 . 0 0

CENTRUM HANDLOWE
"GESA"
LUBOŃ, PADEREWSKIEGO 18 
TEL. 810-47-19

OSZCZĘDNOŚĆ IDODYI6N6RGII DO 60%
Nowoczesne urządzenia Niemieckiego koncernu RST 

WASSER SPARER gwarantujące oszczędność wody i energii 
do 60% już dostępne na naszym rynku. j  |

UWAGA! Cena jednej sztuki 
Eko-Oszczędzacza już od 21 zł

G A R N I T U R Y ,  M A R Y N A R K I ,  

S P O D N I E  I  G A L A N T E R I A

"MODNY PAN
Luboń, 11 Listopada 51

ZAPRASZAMY
1 0 . 0 0 - 1 8 . 0 0

tb04fi)

zA\m>
INSTALACYJNY 

\VOD-KAN, GAZ, C.O.

tU. M 1 ) 9
ul. Ml)910-21-92

(B-054)

K U R S
KOyMPUT <SRO W V

ZAKRES KURSU: ’ DOS |
' Narton Commander pod Windows' 95 
■ Środowisko Windows’ 95 (Mrrosoft WORD. 
Microsoft EXCEL, programy graficzne, 
profilaktyka antywirusowa)

Kurs przeznaczony jest dla osób początkujących, 
czas trwania 40 godzin, jedna osoba przy komputerze, 

zaświadczenie ukończenia kursu.
Zapisy: codziennie tel. 810-29-95 
lub tel. 810-52-42 na aodz. 20.30 -

T U R N s c
GRY TELEWIZYJNE

NINTENDO 64, SONY PLAYSTATION
PEGASUS

P la y s ta t io n ,/  E B D H n B D

SPRZEDAŻ
WYMIANA

STANOWISKA 00 GRY
CENTRUM HANDLOWE - GESA 
LUBOŃ, ul. Paderewskiego 18 

TEL. 0501-483-788 
PON-PT: 11-19 SOB.: 10-15 

NIEDZIELE 2,4 w miesiącu: 10-JJJ



PiOFILOPLAST
O k n a  i  d r z w i  z  P C V * W

S fip fe
D T 1117  1y  ~o a^ -

i  d r e w n i a n e

r o l e t y  z e w n ę t r z n e ,  p a r a p e t y

PRODUKCJA + MONTAŻ + DORADZTWO 
KRÓTKIE TERMINY + CENY KONKURENCYJNE

tbl 13)
S t a s z i c a  4 0 ,  t e l .  8 1 0 - 3 4 - 6 7 ,  0 6 0 4 - 4 7 9 - 1 6 5

S U P E R  N O W O C Z E S N E

K A R N I S Z E
HURT - DETAL

PRODUCENT:

P A R P L A S T

LUBOŃ
ul. Chopina 16 
tel. 813 08 44

(bOSO)

PPHiU CHEMO-PLAST 
Łęczyca k/Poznania 

ul. Dworcowa 28 
;st tel./fax 810-66-14

OKNA I DRZWI Z PVC
Profil niemiecki: REHAU 

Okucia niemieckie: SiEGENiA 
N A JW YŻSZA  JA K O ŚĆ  

PRODUKCJA - SP R ZE D A Ż - M ONTAŻ  
P O S Z U K U JE M Y  D E A L E R Ó W

* rolety zewnętrzne
* parapety wewnętrzne i zewnętrzne (0 -0 6 7 ) I

7adzwort - Przyjtfeiemy - Doradzimy - Zamontuiemy 
Zapraszamy do działu sprzedaży w godz. 7.00-17.00

NAPRAWAILODOWEK 
ZAMRAŻAREK 

PRALEK
AUTOMATYCZNYCH

łel. kom. 
0602-276-034

L U B O Ń
UL. M A T E J K I 9 A

NAPRAWA LODÓWEK, ZAMRAŻAREK
INNYCH URZĄDZEŃ CHŁODNICZYCH 

NAPRAWA U KLIENTA W DOMU

TEL 8 1 0 - 7 4 - 5 4

ul. Chabrowa 12 Puszczykowo 
(0 6 1 )8 1 9  35 35 
( 0 9 0 )  6 0 4  5 3 0

w s z y s t k o  c o  d o t y c z y

w  je d n y m  m ie js c u
P C V  A L U  D R E W N O

Specjał istyczny*

MÓNtAŻ
5 lat GWARANCJI

j r / y s * .
HIT 9 9

O *
P R O F I L

C Z T E R O  K O  M O  R O W Y

O K N A  Z  P C V
a R O L E T Y  Z E W N Ę T R Z N E

B O A Z E R IE  P L A S T IK O W E

r~ r> Ą  I  A l  62-040 Puszczykowo, ul. Poznańska 73 
U C t ^ M . l r V  tel./fax (0-61) 813-39-86

, , Z a w s z e  c ie p ło ,  z a w s z e  c ic h o , z a w s z e  p r z y j e m n i e ”
(B-044)

f  U S Ł U G I B R U K A R S K IE ^
Robert Biadała 

Aleksander Matalewski 
Luboń, ul. Graniczna 53 

Tel. 8 13-12-56
BUDOWA PARKINGÓW oraz 

CHODNIKÓW z:
-kostki brukowej 

- płytek chodnikowych =
- kostki granitowej |

S z y b k o  i ta n io  ! ^

Pranie i czyszczenie

DYWANÓW
WYKŁADZIN I TAPICERKI

ifĄNidTsZYBKOi
Luboń
tel. 810-23 -12

H U R M A N N
Bramy garażowe i przemysłowe, 

automatyka

Ogrodzenia.

BEZPŁATNY POMIAR
P H U  „ P O R T A "
u l .  1 1  L i s t o p a d a  1 7  

L u b o ń

t e l .  8 1 0 - 4 6 - 9 2

o p r a w a  k s ig ż e k , c z a s o p is m , 
p r a c  d y p lo m o w y c h , 

m a g is te rs k ic h , 
d o k u m e n ta c j i ,  ro c z n ik ó w

L uboń , ul. P a d e re w s k ie g o  2 9
(dawna Pasikowskiego)

t e l .8 1 0 - 2 4 - 3 5 ■W#)

Usługi
transportowe

- wykopy ziemne
Luboń

ul. Kołłątaja 1 4  
tel. 8 1 0 -3 2 - 9 3

■ ś

Przedsiębiorstwo Usług Transportowych 
Luboń, ul. Armii Poznań 49 tel. 813-08-05 

poleca:
*  naprawy bieżące, diagnostykę, smarowanie i wymianę oleju Fiat 12ftp, 
125p, Polonez, Żuk , Nysa, Star, Jelcz, Liaz, Kamaz
*  przewóz towarów samochodami ciężarowymi i dostawczymi
* przewóz materiałów niebezpiecznych grupa 2, 3, 8 dodatkowo 
cysterna 21 tys. 1. do P O D C H L O R Y N U
*  prace sprzętem budowlanym
*  przewóz sprzętu budowlanego - niskopodwozie noś. 25 ton
*  przewóz wycieczek autokarami
* wywóz nieczystości płynnych (zlecenia przyjm ujem y całą dobę)

Wykonujemy przeglądy techniczne 
samochodów, motocykli, motorowerów 

od poniedziałku do piątku w godz. 7.00-19.00 
w każdą sobotę od 8.00 do 14.00

Prowadzimy sprzedaż paliw płynnych O N , U95, Pb95 i olejów silnikowych 
od pn. do pt. w godz. 7.00-17.00, w każdą sobotę od 8.00-14.00

C E N Y  K O N K U R E N C Y J N E ! ! !  Z A P R A S Z A M Y
(B036)(b-071)

U S Ł U G I
DŹWIGI
WYKOPY
ŁADOWARKA FADROMA 
CATTERPILLAR

T€L. 8 1 3 - 0 5 - 9 6  
0 6 0 2  6 2 7 - 8 7 1

LUBOŃ (b0M1
UL. PONIATOWSKIEGO 39

SERWIS ELEKTRONARZĘDZI

Bosch-MAKITA-PROTOOL 
HITACHI-CELMA oraz 

SPRZĘTU AGD

Luboń, ul. Kopernika 1 (koło CPN) 
tel. 810-26-21 

czynne od 16.00 do  20.00 
WYSTAWIAM FAKTURY VAT (B0' /:



- różne rodzaje 
- spodnie, spodenki

- kangury 
- kurtki

Luboń, Solskiego 25 
tel. 810-3540

BIURO
EKONOMICZNO-KSIĘGOWE 

tel. 810-4 4 -13; 810-40-17
wykonuję usługi w zakresie:
* k o m p u t e r o w e  p r o w a d z e n i e  
podatkowych ksiąg przychodów i 
rozchodów
* komputerowe prowadzenie ksiąg 
rachunkowych
* deklaracje podatkowe VAT
* deklaracje ZUS (b039)
* roczne zeznania podatkowe
Biuro posiada licencję Ministra Finansów

/ /Sklep „M A R C O
ul. Paderewskiego 18 

CENTRUM GESA przy Luboniance 
CZYNNE od 9.00 -18.00

Poleca:
- PŁYTKI CERAMICZNE 
Polskie ścienne I gat -

26,90/m2
podłogowe I gał - 30,90/m2

- PŁYTKI HISZPAŃSKIE 
ścienne - 33,00/m2

podłogowe - 29,00/m2 
mrozoodporne - 32,00/m2 - 

I gał
- listwy wykończeniowe

Podano w cenach brutto

Dowóz nezpłatny! (M49)

L  Ośrodek Szkolenia 
Kierowców KOMBI

organizuje kursy prawa jazdy kat. B.
Rozpoczęcie kursu 26.V.1999r.

godz. 19.00 w Szkole Podst. nr 1,
ul. Poniatowskiego 16

- Cena kursu 500zł Informacje:
n, - Ra'y tel. 0602-251-005 

- rlac manewrowy I
-godny z wymogami 
eezaminarvinvmi Luboń,

n, - Ra'y tel. 0602-251-005
- rlac manewrowy I

zgodny z wymogami 
egzaminacyjnymi Luboń,
- Badania lekarskie ul. Jodłowa 3

_______ 1 _____ ttiiaaj

RESTAURACJA
"N0VA"

PUSZCZYKOWO 
UL. POZNAŃSKA 47 

TEL. 813-30-12

B O A Z E R IA
W T R Ó B - S P R Z E D A Ż

ZAKŁAD STOLARSKI 
ANDRZEJ RATAJCZAK 

ul. JURANDA 24,62-032 LUBOŃ 
TEL. 810-53-33

(PRZYJMĘ UCZNIÓW) (A.07)

L A D Y  F I T N E S S  C L U B  

S O L A R I U M

L U B O Ń ,  U L .  T I - G O  L I S T O P A D A  l O l

s T E L .  8 1 3 - 0 4 - 6 4 s
e
r o fe ru je :

e
r

d + AEROBIC d

c + SIŁOWNIA c
c  |

z + MASAŻE z
n + GABINET KOSMETYCZNY FIRMY JUVENA n

e UWAGA! ZABIEGI GUAM i
e

z
Rewolucyjna 100% naturalna metoda „spalania” komórek 

tłuszczowych. z

P
r

Skuteczna metoda w walce z nadwagą i cellulite!!! a

+ 3 NOWE SOLARIA r
ći ERGOLINE ULTRA TURBO POWER a I
s 5x160 / 3x1000W s

a 2xERGOLINE 43/4 SUPER POWER
z
a

in SOLARIA KLIMATYZOWANE m
y y

S E R W I S  N A P R A W A  
S P R Z Ę T U  R T V

telewizory
magnetowidy

piloty
tunery satelitarne 

magnetofony 
radia samochodowe 

radia
E u g e n i u s z  N a m y s ł o w s k i  

L U B O Ń , u l .  P U Ł A S K IE G O  1 4  
(b065) t e l .  8 1 3 - 0 4 - 3 6

,FILBAR”
PRZEDSIĘBIO RSTW O

H A N D L O W O -U S Ł U G O W E

SPRZEDAŻ i NAPSAfea KOMPUTEROM 
SPRZEDAŻ I WYMIANA PODZESPOŁÓW 

MODERNIZACJA KOMPUTERÓW 
OPROGRAMOWANIE 
INTERNET, SIECI (Biro)

62-051 ŁĘCZYCA, ul. Podgórna 6 
tel. 0604-209-852, fax 810-65-80

SK LEP  IZA BELL
BIELIZNA

d a m s k a ,  m ę s k a ,  d z i e c i ę c a ,  
w s z y s tk ie  r o z m i a r y  

R A JS T O P Y  SKARPETY 
DRESY

s p o d n i e  d r e s o w e , b lu z y  
FIRANKI

r ó w n i e ż  s z y c i e  n a  m i a r ę  
ŻALUZJE

p i o n o w e ,  p o z i o m e ,  
d r e w n i a n e  

ROLETKI
w e w n ę t r z n e ,  z a c h o d n i e  

m a t e r i a ł y
ROLETY A N T Y W L A M A N IO W E  

CENY PRODUCENTA
L u b o ń ,  ul. S o b i e s k i e g o  2  

te l .  0 6 0 1 - 7 1 2 - 6 0 6  

ZAPRASZAMY (b007)
w  g o d z ,  1 1 -1 8 , s o b .  9 - 1 4

,  F IR M A
O G Ó L N O B U D O W L A N A  

„ M H  - BUD”
Hieronim Berdyszak
ul. A rm ii P o z n a ń  5 7 a  

6 2 - 0 3 2  L u b o ń  
t e l . / f a x  8 1 3 - 1 8 - 0 0

Oferuje profesjonalne 
wykonanie usług w zakresie:

•  m a l o w a n i a
•  t a p e t o w a n i a

•  s z p a c h l o w a n i a
•  m o n t a ż u  ś c i a n  d z i a ł o w y c h  

z  p ły t  g i p s o w o -  
k a r t o n o w y c h

•  m o n t a ż u  s u f i tó w  
p o d w i e s z a n y c h  z p ły t  s 

g i p s o w o - k a r t o n o w y c h  |

G w a r a n t u j e m y  w y s o k q  j a k o ś ć  
u s łu g  w y k o n y w a n y c h  

n o w o c z e s n y m i  t e c h n o l o g i a m i  
o r a z  k o n k u r e n c y jn e  c e n y .  
W y s ta w ia m y  f a k tu r y  VAT.

Kontakt telefoniczny w  godz. 18-22

Ośrodek Szkolenia 
Zawodowego Kierowców 

LOK - Poznań 
ul. Czechosłowacka 108 

organizuje kursy 
prawa jazdy 

kat. A, B, C, E-B, E-C 
Możliwość opłaty w ratach.

(B-010)
tel.830-10-96

N A P R A W A
LODÓWEK - ZAMRAŻAREK

N a p r a w y  w  d o m u  k l i e n t a

SKLEP

0DZIEZ DAMSKA 
MĘSKA 
DZIECIĘCA

BIELIZNA 
RAJSTOPY 
SKARPETY 
RĘCZNIKI 
POŚCIELE 
OBRUSY 
PASMANTERIA
Od 2.11.98 wyprzedaż 

odzieży!
ZA P R A SZ A M Y

UBIERZE CIEBIE 
i TWOJĄ RODZINĘ
ATRAKCYJNIE, MODNIE, TANIO
POLECAMY
KOŁDRY i PODUSZKI z PIERZA 
(TAKŻE NA ZAMÓWIENIE) 
„PUCHOWY SEN”
U NAS NAJTANIEJ!

LUBOŃ UL. DWORCOWA 12 
przy przejeździe kolejowym 

TEL. 810-21-04

ZAPRASZAM Y  
PN - PT - 9.00 - 17.00 

SOB. 10.00 -1 3 .0 0

J
tel. 810-75-30 0501-482-221

L u b o ń  -  K o m o r n ik i ,  u l.  F a b i a n o w s k a  11 (B OM:



KOMPLETNE SYSTEMY HIGIENICZN
D O ZO W N IK I DO: mydła, ręczników, papieru 

toaletowego FIRM  TORK I M ERIDA  
M A T E R IA ŁY  EKSPLO ATACYJNE: 

m ydła w  płynie, środki czystości, w o rk i na śm ieci
O F E R U J E  R R H . U .  „ K L I M E X ”

L M Y - ^ Ł A S N Y M  T R A N S P O R T E M

P .P .U . A L M E T P L A S T  s .c .
+ wykonywanie konstrukcji stalowych, hale, 

wiaty - montaż
+ bramy samojezdne, ogrodzenia 

+ kraty, balustrady 
+ schody kręte, proste 
+ spawanie aluminium 

+ spawanie plastików - zderzaków 
+ cięcie gazowe sekatorem 

+ cięcie kształtowników stalowych i
aluminiowych (M85) 

62-030 LUBOŃ, ul. Pułaskiego 6 
tel. 810-29-38. tel. kom. 0602-177-145

? L z z m i z

m s r m
Oryginalna pizza w łoska  

i inne dania obiadowe
Luboń, ul. Osiedlowa 15 

Zapraszamy w godz. 12-21 
Sprzedaż na wynos 

te l.8 13 -1 1 -2 4
Na terenie Lubonia dowóz gratis 1

USŁUGI
SZKLARSKIE

P . H . U .  K A S S A
Kasy i drukarki fiskalne 

Akcesoria komputerowe 
Tasiemki barwiące 

i papiery do kas
Zamówienia proszę kierować pod numer: 

0501493126, tel./lax 810-24-95
Bardzo korzystne ceny 

Na terenie Lubonia - dowóz GRATIS!!

u l .  S t r e i c h a  2 9 c  
(n a  p rz e c iw  K o ś c io ła )  

t e l .  0 9 0  3 6 2  9 6 1
C Z Y N N E :  

p o n - p t  9 30- 1 8 30 
s o b o t a  9 00- 1 3 00

LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE
i m .  p p ł k .  Z b i g n i e w a  K i e d a c z a

- rok założenia 1992,
- poszerzona nauka języków obcych i informatyki

ZAOCZNE LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE
- po szkole zawodowej - 3 lata,

- po szkole podstawowej - 3 lata

POLICEALNE STUDIUM INFORMATYCZNE
- 2 lata nauki,

- bezpłatny dostęp do Internetu,
- dyplom technika informatyka,
- grupy w ieczorowe i zaoczne

Informacje i zapisy:
Luboń k/Poznania, ul. Arm ii Poznań 27 
tel. 810-22-78 tel./fax 810-20-46

e-m ail: lubon@kki.net.pl 
h ttp :\ \ w w w .kk i. net.p l/studium

N o w o  o t w a r t y  P u n k t  A g e n c j i

Z a p r a s z a  c o d z i e n n i e  

o d  1 0  -  1 7 ,  s o b o t y  9  - 1 3  

C e n t r u m  H a n d l o w e  G e s a  L u b o ń

HURTOWNIA FIRAN
p .p .h .u . C f(X tC it2 t& X

PO LEC A  W  SPRZED AŻY  HURTOWEJ I DETALICZNEJ:

> FIRANKI ŻAKARDOWE, HAFTOWANE
> OBRUSY, BIEŻNIKI, SERWETKI
> RĘCZNIKI
> PARASOLE
> SZYCIE FIRAN Z GIPIURĄ NA ZAMÓWIENIE
> I INNE ARTYKUŁY DEKORACYJNE

L U B O Ń ,  U L .  A R M I I  P O Z N A Ń  5 7 a  
( w ja z d  p r z y  s k le p ie  " S E Z A M " )
T E L . 8 1 3 - 1 8 - 0 0 ,  8 1 0 - 2 8 - 2 7  

Z A P R A S Z A M Y
P O N , W T , C Z W ,  P IĄ T E K  8 . 0 0  -  1 6 .0 0  

Ś R O D A  1 0 . 0 0 - 2 0 . 0 0  
Ż Y C Z Y M Y  U D A N Y C H  Z A K U P Ó W

Luboń k/Poznania, ul. Chemików 2 
tel. (0 61) 813 19 12, tel./fax (0 61) 810 29 65

H U R T  -  D E T A L
P Ł Y T K I

C E R A M IC Z N E
- granitogresy, elewacyjne
- ścienne, podłogowe
- basenowe

KLEJE, FUGI 
CERAMIKA SANITARNA 

DACHÓWKI
________ BEZPOŚREDNI IMPORTER Z C/.l-Ci i_________

mailto:lubon@kki.net.pl
http://www.kki.net.pl/stuclium


Do wydzierżawienia N o w o  otw arty
w Luboniu Z A K Ł A D  U S Ł U G O W Y

HALA
MAGAZYNOWO A U T O  M E C H A N I K A

PRODUKCYJNA - E L E K T R O N I K A
100mz z zapleczem, I B L A C H A R S T W O

woda, siła C.O. S A M O C H O D O W A

tel. 8 1 0 -3 7 - 0 1
po godz. 18.00 ,,,

Luboń, ul. Ziemniaczana 17 
tel. 810-26-35 lub 810-28-95(bl42)

SERWIS KOMPUTEROWY

ARTCOM
MONTAŻ KO M PUTERÓ W  PC,

C Z Ę Ś C I I A K C E S O R IA  KO M PUTERO W E,
MAŁA PO LIG R A FIA

ul. Kościuszki 53 /20  62-031 Luboń tel. (061 ) 810  33 02 0603  2 23  467  
e-mail: pkaz@ polbox.com

Panele podłogowe
- listwy 

- akcesoria
.unt-

V *
ul. Długa 6 

62-031 Luboń

Piotr Goryniak 
tel. 810-55-20
0601 71 97 42

A L A R M Y

(BI Jfi)

ZA BEZP IEC ZEN IA  
IN D YW ID U A LN E 

RA D IO PO W IA D O M IEN IE (BIPER) 
ELEK TR YC Z N E PO DN O ŚN IKI SZYB

FAKTURY 
VAT

A L A R M Y  M O TO C YK LO W E
ALARMY ROWEROWE

R Ó W N IE Ż  IN S T A LA C JE  24-V

F I R M A  R A F E L A U T O S Y S T E M Y ,
U L .  Z I E L O N A  4 2  L U B O Ń ,  T E L  8 1 3 - 1 1 - 8 7

USŁUG I
ELEKTRYCZNE

* DOMKI
JEDNORODZINNE

* SKLEPY
* ZAKŁADY 

PRZEMYSŁOWE
tel. 810-54-10  

p o  godz. 1 6 .0 0 (WI5S)

A R T Y K U Ł Y  S A N IT A R N O - IN S T A L A C Y J N E
L U B O Ń , U L . S IK O R S K IE G O  P A W . 10, T E L  0603-184-400

OFERUJE:
- grzejniki: P U R M O , 

R A D SO N , R A D IA T O R
- kotły gazowe: B ER ETTA , 
JU N K ER S , Świebodzice

- kształtki i rury miedziane,
P C V

- umywalki, brodziki, wanny 
- artykuły wyposażenia łazienek 

- junkersy
RATY BEZ PORĘCZYCIELI

PON.-PT. 8-1 8 
SOB. 10-14

S pec ja lis tyczny g a b in e t 
C H I R U R G I C Z N Y  

Paweł Grala
* Konsultacje z zakresu chirurgii 

ogólnej i urazowej
* Drobne zabiegi chirurgiczne bez bólu 

* Nowa lokalizacja Poznań-Wilda, 
ul. Czwartaków 19 

* Rejestracja telefoniczna 
001-870-85-89, 0601-578-333

(MOZ)

USŁUGI TAPICERSKIE
Luboń 1

ul. Jaaiełły 12 a

NAPRAWA 
i  MODERNIZACJA 

M EBLI iM!6> 

także  STYLOWYCH

'  $ j ® i  HURTOWNIA 0DZI€ŻV N
P o le c a m y  w  s p rz e d a ż y  

h u r t -d e ta l

o d z ie ż  d z ie c ię c q , m ło d z ie ż o w q ,  
d a m s k q  i m ę s k q

o r a z  b i e l i z n ę  i s k a r p e t k i ,  
r a j s t o p y ,  p o ś c i e l ,  r ę c z n i k i

L u b o ń  -  Ż a b i k o w o ,  f i  8 1 3 - 1 0 - 0 6  
u l .  K a s p r z a k a  1 0

(wejście od ul. Reja, 
boczna od 11 Listopada)

Zapraszamy:
pon.-pt.: 9-19, sob.: 9-14

y Z R P R n S Z R M V  N R  Z R K U P V
(B-035) I

y j
G A B IN E T

ST O M A T O LO G IC Z N Y

P oznań, u l. BARdowskicqo 2 2  
teL 8 5 0 - 5 7 - 7 6

P eI en zaIcres u słuą .

CENy koNkuRENCyjNE Np.
USUNiĘCiE Z(bA - 5 0 ,-

PROTEZA CAłkowiTA - 2 5 0 , 
____________________(b!37)

GABINET
ORTOPEDYCZNY

dr hab. n. med. Leszek RomanowsKi
- ortopedia

- chirurgia ręki
- traumatologia

Luboń, ul. Poniatow skiego 20  
(przychodnia rejonowa) 

P O N IE D Z IA ŁK I 16.00 - 17.00  
oi39) tel. 0602 30 59 75

P R Y W A T N A  P R Z Y C H O D N I A  
( C 7 7  J  S T O M A T O L O G I C Z N O  -  P R O T E T Y C Z N A

Y A ! - Ż  L U B O Ń ,  U L .  K O Ś C I U S Z K I  5 3 ,  T E L .  8 1 0 - 3 0 - 3 1

Z A P R A S Z A M Y
C O D Z I E N N I E

P O I M I E D Z I A Ł E K - P I Ą T E K  1 6 . 0 0  -  2 0 . 0 0
S O B O T Y  8 . 0 0  -  1 2 . 0 0

S T O M A T O L O G I A P R O T E T Y K A O R T O D O N C J A

•  L e c z e n i e  
( d o r o ś l i  i  d z i e c i )  
z a c h o d n i e  
m a t e r i a ł y
i  z n i e c z u l e n i a

•  C h i r u r g i a  
s t o m a t o l o g i c z n a

•  P r o t e z y  s z k i e l e t o w e  
a k r y l a n o w e

•  K o r o n y ,  m o s t y  
p o r c e l a n o w e ,  m e t a l o w e ,  
a k r y l a n o w e

•  W k ł a d y  d o k o r z e n i o w e
•  N a p r a w a  p r o t e z

•  A p a r a t y  
k o r e k c y j n e

•  D i a g n o z y  
o r t o d o n t y c z n e

IB 004)

•  U D Z I E L A M Y  R O C Z N E J  G W A R A N C J I  N A  N A S Z E  U S Ł U G I
•  P O R A D Y  1 K O N S U L T A C J E  B E Z P Ł A T N E

mailto:pkaz@polbox.com


Lesław Lenartowicz Hanna Lenartowicz
s i t c c ja lń i t a  c h i r u r g

P r y w a t n y
G a b i n e t
C h i r u r g i c z n y
- k o n s u l ta c je ,  zabici*!
- ;*ast r o s k o p ia ,  

r c k to s k o p ia ,  
sil> iii;uilosko|> ia

- c h i r u r g ia  o g ó ln a , c h o r o b y  
p ra c w m lu  |>okuraioivci>‘o

- i l ro h u c  z a b ie g i. u r a s t a j ą c e  
p a z n o k c ie , k u r z a jk i  ilp .

- le c z e n ie  ży lak ó w  o d b y tu
- w szy w an ie  e s |> c ra lu
KWALIFIKACJA 
DO ZABIEGÓW 
LAPAROSKOPOWYCH
WIZYTY DOM OW E 
G O D Z. P R Z Y JĘ Ć  
PN  - PT  1 9 .0 0  - 2 0 .0 0

P r y w a t n y
G a b i n e t

P s y c h o l o g i c z n y
-  p o r a d n ic t w o  r o d z im ie  

-  m e d ia c je  w  k o n f l i k t a c h  
- t e r a p i a  p a r  

- m o c z e n ie  n o c n e  
-  l ę k i  u  d z ie c i  

i  d o r o s ł y c h

a *
G O D Z. P R Z Y JĘ Ć  
W T i PT  1 7 .0 0 -  1 8 .0 0

I T B O i Y ,  u l .  L i p o w a  6 1  
t e l .  8 1 0 - 8 3 - 1 4  ( r ó g  P o n i a t o w s k i e g o )  (B<M6)

dr n. m e d . A rk a d iu s z  B A N A C H
s p e c ja l is ta  w  g in e k o lo g i i  i p o ło ż n ic tw ie ,  a n e s te z jo lo g

GINEKOLOGIĄ - USG
•  DIAGNOSTYKA I TERAPIA GINEKOLOGICZNO-POŁOŻNICZA
•  SONOMAMMOGRAFIA - w cz esn a  d ia g n o s ty k a  n o w o tw o ró w  piersi
•  OZNACZANIE JAJECZKOWANIA (USG d o p o ch w o w e)
•  KOMPUTEROWE OZNACZANIE CZYNOŚCI SERCA PŁODU 

i SKURCZÓW MACICY (KTG)
•  KOMPLEKSOWE LECZENIE NIEPŁODNOŚCI

d r A nn a  H ornow ska - B anach
s p e c ja l is ta  c h o r ó b  w e w n ę t r z n y c h

OSTEOPOROZA
•  komputerowe oznaczanie gęstości kości 

(densytometria)
•  kompleksowe leczenie

USG jamy brzusznej i prostaty 
EKG

Rejestracja,telefoniczna 832-17-08
Poznań, ul Świerkowa 5 (Dębiec) (bom>

p n D IW F R JA  0 ę Ó L 9 {A

♦ schorzenia 
pulmonologiczne 
i gastroenterologiczne

♦ poradnictwo żywieniowe
dr med. Andrzej K. Hyżyk

Luboń, ul. Okrzei 42 
tel: 813-04-07 

tel. kom. 0602-78-00-31
. <B 0 4 5 ) /

G A B I N E T
P E D I A T R Y C Z N Y

M a r i a  P r z y m u s z a ł a
specjalista chorób dziecięcych
Luboń, ul Ks. Streicha 17

T E L :  8 1 3 - 0 4 - 8 2
TAKŻE WIZYTY DOMOWE

(B-019)̂

G a b i n e t  s t o m a t o l o g i c z n y
Poznań (Dębiec), ul. O rzechowa 34/3, tel. 832-33-45

L e k a r z  s t o m a t o l o g  L e k a r z  s t o m a t o l o g  
M a c i e j  B u x a k o w s k i  B a r b a r a  B u x a k o w s k a

ZAPRASZAMY!
poniedz., środy, czwartki, piątki 

godz. 16.00 - 19.00

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  S T O M A T O L O G I C Z N Y
L E K A R S K O - P R O T E T Y C Z N Y

♦  Z a c h o d n i e  m a t e r i a ł y ,  z n i e c z u l e n i a
♦  P r o t e t y k a  w  p e ł n y m  z a k r e s i e
♦  L a k ie r y  z a p o b i e g a j ą c e  p r ó c h n i c y  

FULL ♦  P n e u m a t y c z n y  s c a l e r  d o  z d e j m o -  
DENT ♦  w a n i a  o s a d ó w  i k a m i e n i a ,

a b s o l u t n i e  o b o j ę t n y  
d l a  s z k l iw a  z ę b a .

♦  R E N T G E N  N A  M IE J S C U

Z A P R A S Z A M Y

rów nież
KASA CHORYCH

L u b o ń ,  u l .  K a r ł o w i c z a  1 6 ,  t e l :  8 1 3 - 1 3 - 0 5  
t e l .  k o m .  0 6 0 1  7 9 9  3 3 3  

P n -P t: 8 .00 -13 .00 , 15 .00 -19 .00  S o b : 10 .00 -12 .00

UWAGA PACJENCI!
INFORMUJEMY SZANOWNYCH PAŃSTWA O 
DZIAŁAJĄCYCH W NASZEJ PRAKTYCE 
GABINETACH LEKARSKICH.

DR. N. M ED. J E R Z Y  M A N A S T E R S K I
SPECJ. CHORÓB USZU, NOSA, GARDŁA I KRTANI 

LEKARZ KLINIKI OTOLARYNGOLOGII 
AM POZNAŃ UL. PRZYBYSZEWSKIEGO
RÓWNIEŻ LECZENIE HOMEOPATYCZNE

LEK. M ED. W O JC IE C H  C IE Ś L IK O W S K I 
SPECJ. UROLOG-CHIRURG 
LEKARZ KLINIKU UROLOGII 
AM POZNAŃ, UL. SZKOLNA 
W O JC IE C H  C IE Ś L IK O W S K I

ZGŁOSZENIA TELEFONICZNE TEL. 813-13-05

GABINET LEKARSKI
P E D I A T R A

L e k . m e d .

Jolanta Michocka
Luboń, ul. ks. Streicha 7/2

tel: 8 1 3 -0 3 - 5 0

W izy ty  d o m o w e  u  p a c j e n t a
(B -072)

A l i n a  K a s p r o w i c z  

l e k a r z  c h o r ó b  

w e w n ę t r z n y c h
E K G
c u k i e r  w e  k r w i  
b a d a n ia  w s t ę p n e  
b a d a n ia  o k r e s o w e

przyjęcia: czw artk i 17 .00  - 18.00  
Luboń, ul. A rm ii Poznań 49

w iz y ty  d o m o w e  te l .  8 1 3 -0 7 -3 8

S P E C J A L I S T A
D E R M A T O L O G

D a n u t a  D a ń c z a h

z-ca Ordynatora Oddziału Dermatologii 
Szpitala im. J.Strusia 

P-ń ul. Szkolna 8

IK071)
GABINET
I.uhoń, ul. Szafirowa 23 godziny przyjęć: 
200m od Urzędu Miasta hon wt śr 
lei. (061) 813-N-87 18.00-19.30



SAT-CLUB-TV
S k l e p  R T V  -  S e r w i s  -  U s ł u g i

C Y F R A +
WIZJA TV

M O N T A Ż  IN S T A L A C J I  
A N T E N O W Y C H  T V  i S A T  

S E R W I S  T E C H N I C Z N Y  R T V - S A T

C.H. ”GESA”, ul. Paderewskiego 18 
tel. 810-47-23, 0602 30-66-77, dom. 813-14-89

Firma Usługowa 
Wykańczanie 

i adaptacja wnętrz
u u i  w  

zakresie:
nomy kompleksowe

- iciepianie budynków
- adaptacja poddaszy 
tynki szlachetne 
montaż płyt gipsowych 
układanie płytek

- osadzanie drzwi i okien
- malowanie

szpachlow
tapetowani

tel. 0 6 1  8 6 5 - 1 7 - 6 9  (po 20)

M. J. Pawliccy Przedsiębiorstwo UJielobranżowe

” STAL -BET ”  r. z a l i  956
62-030 Luboń ul. 3-go Maja 10, tel. 813-04-10 
w godz. pon.-pt. 7.00-16.00, soboty 7.00-14.00

MAUKIAIY RODOWI A N f

P R O M O C J A !  
Styropian F S -15  

-frezow any  
107zl/m 3

TRANSPORT CIĘŻAROWY

B II  R O  U SŁU G  PR O JEK TO W Y C H  I D O RADZTW A T E C H N IC Z N E G O

PROJEKTY TYPOWE I INDYWIDUALNE, WYCENY NIERUCHOMOŚCI
Luboń. ul. Wodna 6, tel. 810 27 71, roznań, ul. Grobla 22 /4 , tel. 0602-555-890

o fe ru je :
G projekty techniczne wszeUcich budynków 
O projekty techniczne, instalacyjne 
O inwentaryzacje budowlane 
O oceny, ekspertyzy i opinie budowlane 

oraz kosztorysowanie
G porady prawne z zakresu prawa budowlanego

In—:
I 1 .

i li

M II

szacowanie i wyceny n ieruchom ości
a

_ —-- : - _
(B-029)

BIURO CZYNNE PON. - SOB. 1 0 .0 0  - 20 .0 0  
TELEFONICZNY CAŁODOBOWY AUTOMAT ZGŁOSZENIOWY 8 5 3 2 9 0 5

U S t \ j Q l

SERWIS KOTŁÓW \ M  

TERM ET, MORA W  

CI1TTC,
IN F O L IN IA  - P R r  

0 6 0 2 -2 9 9 :

1 0  0  v 0  0  0  
DACHÓ W EK
w  c ią g łe j  s p r z e d a ż y  -  m a g a z y n

IB*F
BOLESŁAWIEC

R o b e n
TONBAUSTOFFE

D at liów ki cem entów  e I B F
Prodach, Fortum 

D achów ki ce ram iczne  R O B E N

Wiekor, RuppCeramik 
D achów ki b itum iczne

Papy term ozg rzew alne  W.Ouandt
O k n a  dachow e Velux
R ynny  Nicoll
\Yefha te rm o izo lacy jna  Gullfiber
S ty ro p ian  du dach . skośnych  Maco-Dach 
S ty ro p ian  do dach . p łask ich  PW 11
Płyty g ipsow o karto n o w e Knauf
Folie dachow e
Blachy p łask ie ocynk.ty tan-ey  nk .k o lo r 
\ r ty k id y  d ek a rsk ie  
P o rad y  techn iczne, ka lk u lac je  
P ro d u k c ja  akcesoriów  do dachów ek  
R ab a ty  d la  w ykim aw ców  
W ykonaw słw  o

H o r h  R l l H  Po™ ań-D ębiec 
U d U l l " D U U  ul. Samotna 4
tel. 83-20-709, 83-20-581 wew. 208

www.sylaba.poznan.pl/Dach-Bud 
_____ dachhud g sylaba.poznan.pl_____

P R A C O W N IA  O P T Y C Z
L u b o ń ,  Ż a b i k o w s k a  4 7

czynna codziennie od 10.00 do 17.00 
w soboty od 10.00 do 12.00

W y k o n u j ę  u s łu g i  n a  r e c e p t y ,  r ó w n i e ż  w  P r z y c h o d n i  R e j o n o w e j  w

pokój 104 w środy od 9.00 -11.00

Luboń, ul. Agrestowa 1 
(przy Szkolnej)
TEL. 810-29-83 BIURO PROJEKTOWE 

TADEUSZ WARMUZ
(B-010)

- projekty indywidualne i typowe
- nadzory budowlane - odbiory i kierownictwo robót
- adaptacje projektów
- zbieranie niezbędnych dokumentów I I lA /  A  A  |
- mapy budowlane oroz no prąd - wodę - gaz W »* " y H .
- podziały, zapisy notar. be^ a t n ie  u d z ie l a m
- wybór wykonawców na roboty budowlane, elektryczne b u d o w l a n y c h

najtańsze wizytówki
O D  2 5 z ł  -  1 0 0  s z t .

PIECZĄTKI
y  u l o t k i  
*  z a p r o s z e n i a  
a  n a l e p k i

NAHIT NA HOMLACH ttANSPOSTU 
ZADZWOŃ PRZYJEDZIEMY  

0 6 0 1  - 7 3  - 1001
ŁTANIO . SOLIDNIE ■ KRÓTKIE TERMINY

l UJIC SC I
u n o Ń S K ic

to najlepsze 
miejsce 

na Twoją 
reklamę!

S T O W A R Z Y S Z E N I E  

K U L T U R A L N O  -  O Ś W I A T O W E  

„ F O R U M  L U B O Ń S K I E ”

te l.  ( 0 : 6 1 )  8 1 0 -4 3 -3 5 , f a x  CO-6 1 )  8 1 3 -0 4 - 2 3  
u l.  Ż a b ik o w s k a  4 2  ( B ib l io te k a  M ie js k a )

Rokw ydaw ca m iesięczn ika z a p ra sz a

w s z y s tk ie  ś ro d o w is k a  do  w s p ó łre d a g o w a n ia  
N IE Z A LE Ż N E G O  M IE S IĘ C Z N IK A  M IE S Z K A Ń C Ó W  - 

c z a s o p is m a  s a m o rz ą d o w e g o  o c h a ra k te rz e  o b y w a te ls k im .
W  T w o je j ga zec ie  z a is tn ie je  k a ż d y  te m a t  z w ią z a n y  z L u b o n ie m !! ! !

Uwaga! M asz długopis, jesteś spostrzegaw czy, nurtują Cię problem y lubońskie, tryskasz  
pom ysłam i, posiadasz ciekawe informacje czy zdjęcia, chcesz się podzielić z innym i i 
przy okazji trochę dorobić?
Zadzwoń! Przyjdź na spotkanie redakcyjne! Każdy m oże realizować swoje ambicje 
dziennikarskie.
Przyjdź do redakcji w  godzincach dyżurów lub zadzwoń: 810-43-33 .

http://www.sylaba.poznan.pt/Dach-Bud


Pociąg - tramwaj
Od 12 kwietnia ze stacji Poznań Główny przez Dębiec do Lubonia kursuje 

pociąg „za tramwaj", o czym pisaliśmy w poprzednich „W ieściach Lubońskich". 
Nowa linia ma zapewnić m ieszkańcom  szybki dojazd do centrum na czas  remontu 
skrzyżowania ulic 28 czerw ca 1956r. i Hetmańskiej w Poznaniu. Jeśli sprawdzi się w 
tym okresie, planowane jest pozostaw ienie jej również po zakończeniu prac 
remontowych.

W okolicach 12 kwietnia poznańska p rasa  codziennie informowała o 
kursowaniu pociągu, podając średni czas  odjazdu co pół godziny. Ponieważ po 
zweryfikowaniu potrzeb pasażerów  „za tramwaj" kursuje w innych odstępach  czasu  
m ieszkańcom  naszego  miasta, korzystającym z tego połączenia podajem y pełen 
rozkład jazdy pociągu z dworca Poznań Główny do Lubonia i odwrotnie w dni 
pow szednie i soboty. W niedziele pociąg nie kursuje.

Poznań Poznań Luboń Luboń Poznań Poznań Poznań Poznań Luboń
Główny Dębiec Dębiec Luboń Główny Dębiec
4.30 4.36 4.40 5.12 5.15 5.22 5.25 5.31 5.37
5.25 5.31 5.35 6.07 6.10 6.17 6.43 6.49 6.53
6.02 6.08 6.12 6.42 6.45 6.52 13.45 13.51 13.55
6.43 6.49 6.53 7.12 7.15 7.22 15.22 15.28 15.32
7.25 7.31 7.35 8.05 8.08 8.15 16.52 16.58 17.02
8.50 8.56 9.00 9.22 9.25 9.32 19.20 19.26 19.30
10.03 10.09 10.13 10.45 10.48 10.55 20.30 20.36 20.40
13.00 13.06 13.10 13.40 13.43 13.50 21.40 21.46 21.50
13.45 13.51 13.55 14.24 14.27 14.34 w soboty
14.25 14.31 14.35 15.10 15.13 15.20 Luboń Poznań Poznań
15.22 15.27 15.32 16.10 16.13 16.20 Dębiec Główny
16.00 16.06 16.10 16.50 16.53 17.00
16.52 16.58 17.02 18.10 18.13 18.20 6.07 6.10 6.17
18.10 18.16 18.20 18.50 18.53 19.00 7.12 7.15 7.22
19.20 19.26 19.30 19.55 19.58 20.05 14.24 14.27 14.34
20.30 20.36 20.40 21.01 21.04 21.11 16.10 16.13 16.20
21.40 21.46 21.50 22.20 22.23 22,30 18.10 18.13 18.20

21.01
22.20

21.04
22.23

21.11
22.30

P odstaw iony pociąg wahadłowy 
Lubon-P oznan Główny 

czeka  na n a sa że io w

12 MIESIĘCY

BANK PRZEMYSŁOWY
Luboń
ul. Sikorskiego 44 
tel. (0-61) 813-14-11

w w w . b p b a n k . c o m . p l l

http://www.bpbank.com.pl

